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Вчера за 14 път голямата страна
наблюдава голямата пресконферен-
ция на своя президент. На това -
станало вече традиционно събитие,
Владимир Путин отново събра жур-
налисти от всички краища на Русия,
както и многобройната дружина от
акредитирани в Москва кореспон-
денти на чужди медии. Всяка година
пресконференцията установява ня-
какъв рекорд. И тази година не нап-
рави изключение - броят на журна-
листите участващи в разговора с
президента, надхвърли 1700. Две
трети от тях бяха пратеници на рус-
ките медии.

На първата пресконференция през
2001 г. бяха акредитирани едва 500
кореспонденти. Тогава тя продължи
час и половина, а през 2008 г. бе
поставен рекорд от 4 ч и 40 мин.
Оттогава насам всяка годишна сре-
ща на президента с журналистите
трае не по-малко от три часа. Този
път общуването му с медиите про-
дължи 3 ч. и 45 мин.

Както винаги, така и този път, по-
вечето въпроси бяха свързани с раз-
витието на страната, на нейната ико-

номика, с изпълнението на нацио-
налните програми, с грижата за де-
цата и младите семейства и прочее.
На тези въпроси Путин посвети и
краткото си встъпително слово. Дан-
ните за тази година свидетелстват
за ръст на БВП с 1,8%, промишле-
ното производство нараства с по-
бързи темпове от миналата година
и достига около 3%. Президентът от-
беляза и значителното повишение на
потребителското търсене. Той обър-
на внимание на изключително поло-
жителния фактор - реалното увели-
чаване на работната заплата. В
сравнение с миналата година този
показател е скочил със 7%. Путин
изтъкна, че за първи път от 2011 г.
федералният бюджет бележи про-
фицит от 2,1% от БВП. Според дър-
жавния глава това е доказателство
за добрата работа на правителст-
вото.

Особен интерес предизвикаха от-
говорите на президента на въпро-
сите, свързани с руската външна по-
литика и нарастващата опасност от
голям международен военен конф-
ликт. Според него за това своя

зловреден принос внася тенденция-
та да се омаловажава заплахата от
използване на ядрено оръжие. На
запад медиите най-спокойно опис-
ват бъдещи войни като нещо напъл-
но възможно, а някои политолози
смятат подобно черно бъдеще за не-
избежно. Всичко това според Путин
се прави с цел за постигане на све-
товно господство, за решаване на
вътрешнополитически и междукла-
нови битки.

Той особено подчерта, че Русия ня-
ма интерес от засилване на надпре-
варата във въоръжаването, а при
създалата се обстановка, когато
САЩ развалят договор след договор,
се стреми към запазване баланса на
силите, който сам по себе си е фак-
тор на стабилността. По думите му
"стратегическият баланс е елемент
от сдържането и уравновесяване на
паритета". "Ние не се стремим към
надмощие, а към запазване на ба-
ланса и гарантиране на собствената
си сигурност", каза той.

Путин смята, че особеностите и
опасностите на днешния ден се със-
тоят в разпадането на международ-
ната система за сигурност и сдър-
жане на надпреварата във въоръжа-
ването.                        На стр. 2

Ïóòèí: Íàøàòà öåë ñà ñèãóðíîñòòà
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2019 -
Година на
театъра
в Русия

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

На 18 декември в София, на площад "Света Неделя", бяха запалени светлините на 13-метрова елха, подарена на
българската столица от правителството на Москва. Дядо Мраз и Снежанка съпровождаха високата гостенка. На
тържествената церемония по предаването на ценния подарък слово произнесе извънредният и пълномощен пос-
ланик на Русия у нас Анатолий Макаров (още на стр.7).                                       Снимка Пламен Сибирски

Светли Коледни празници!

23 декабря на Подворье РПЦ де-
ти проводят благотворительную
выставку                    Стр. 7

Рязань собрала молодежных
лидеров                     Стр. 8

Самые высокие пенсии -
на Чукотке                  Стр. 10

Рождественский рассказ от
Палыча                       Стр.11

Мэр Собянин посетил Битцу
Стр. 12

Жизнь копейка…          Стр. 13

Малыше-
ва колет

ботокс
Стр. 18

В Москва за 14-и път се състоя редовната
голяма пресконференция на президента
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Въпреки всички антируски
стъпки на Вашингтон, Москва
не затваря вратите и е готова
да продлъжи взаимодействи-
ето. В тази връзка контакти-
те по линията на Съветите за
сигурност на двете държави
придобиват особено значение.
Диалогът между секретаря на
Съвета за сигурност на РФ
Николай Патрушев и съветни-
ка на президента на САЩ по

Êîíôåðåíöèÿ "Îò÷óæäåíèåòî â ñúâðåìåííîòî

îáùåñòâî" ñå ïðîâåäå â ÐÊÈÖ
На 18 декември в Руския културно-информационен цен-

тър в София се проведе научно-теоретична конференция
"Отчуждението в съвременното българско общество" по
инициатива на Център за исторически и политологични
изследвания, Фондация "Солидарно общество" и предста-
вителството на Россотрудничество в България.

Модератор на дискусията от българска страна бе проф.
Максим Мизов, а от страна на РКИЦ - Коста Пеев. На
конференцията се проведе дискусия по представените 29
доклада, сред които на проф. Михаил Мирчев "Социологи-
чески проекции на отчуждението", на Ана Пиринска - "По-
коление "Стрес", на проф. Таня Неделчева "Разпадането
на родовите връзки", на гл.ас. д-р Александър Димитров
"Отчуждение в дигиталното пространство - новото бягство
от политиката", на докторанта Даниел Василев "Причини-
те за социалното отчуждение на съвременния човек - еко-
логични ракурси" и други. Докладите ще бъдат публикува-
ни в тематичен сборник.                      /"Русия днес"/

Ìîñêâà è Âàøèíãòîí âñå ïàê ñè ãîâîðÿò
националната сигурност Джон
Болтън дава надежда за пос-
тепенно излизане на отноше-
нията от кризата, заяви в ин-
тервю за РИА "Новости" по-
мощник секретарят на Съве-
та на сигурност на РФ Алек-
сандър Венедиктов.

"Наличието на такъв диалог
само по себе си е голямо пос-
тижение, което дава надежда
за постепенно излизане на от-

ношенията от кризата - каза
Венедиктов. - Към дадения
момент съвместно с амери-
канските колеги проведохме
всестранна ревизия на вза-
имните загрижености по ос-
новите пунктове в дневния
ред в сферата на сигурност-
та. Разменихме си редица по-
зиционни документи - памет-
ни записки, пътни карти, в ко-
ито са обозначени съществу-

ващите проблеми и очертани
възможните начини за раз-
решаването им".

Като цяло, според Вене-
диктов, в процеса на консул-
тации Съветът за сигурност
на РФ фиксира напълно де-
лова, конструктивна настрой-
ка на американските парт-
ньори, готовност да работят
да се работи по конкретни
въпроси и да обсъждат не-

щата в практическа плоскост,
а не просто като обмен на
дипломатически любезности.

Що се отнася до Договора
с ракетите със среден и ма-
лък обсег на действие, спо-
ред Венедиктов, в САЩ пър-
во са приели решението за
излизане от договора, а след
това са започнали да търсят
удобен повод без доказател-
ства, но с желанието за ра-
дикална промяна на ситуаци-
ята с ракетно-ядрения ба-
ланс в полза на САЩ.

/"Русия днес"/

Áåçñëàâíî ïðèêëþ÷âà åäíà îò
íàé-øóìíèòå èíòåðâåíöèè â Ñèðèÿ

Министерството на външните работи на Руската феде-
рация се надява решението на Вашингтон да оттегли вой-
ските си от Сирия, да позволи да се урегулира ситуацията
в Ет-Танф, където е разположена американска военна ба-
за. Това написа вестник "Ведомости", като информацията
му се базира на изказването на официалния представи-
тел на руското външно министерство Мария Захарова в
предаването "Голямата игра" по "Първи канал" в сряда.

"На картата на Сирия тази точка Ет-Танф е по пътя към
Алепо и много други сирийски градове и селища, които
вече започват да се връщат към мирния живот. Докато
американците са там, надежда за това няма", каза Заха-
риева. Според нея, решението на Белия дом да се изтег-
лят американските войски открива перспектива за поли-
тическо уреждане на кризата в Сирия.     /"Русия днес"/

Ãåíåðàëíàòà àñàìáëåÿ íà ÎÎÍ
îñúäè Êðèìñêèÿ ìîñò

Генералната асамблея на ООН прие резолюция за Крим,
в която се изразява "сериозна загриженост по повод прог-
ресиращата милитаризация на Крим", както и на обкръ-
жаващите го Черно и Азовско море и срещу провеждани-
те там руски военни учения. Освен това авторите на доку-
мента - Украйна в съавторство със САЩ, Великобритания
и други членки на НАТО, осъждат откриването на моста
през Керченския пролив. Според тях този обект доприна-
ся за нарастване на военното присъствие и "притеснение-
то на търговските кораби" от страна на Русия.  Резолюци-
ята бе подкрепена от 66 страни, 16 бяха против, 72 се
въздържаха от гласуване, което позволи документът да
бъде приет.

Резолюцията, която се нарича "Проблемът за милитари-
зиране на автономна Република Крим и град Севастопол,
Украйна, както и районите на Черно и Азовско море" до
голяма степен се опира на други документи на ООН по
темата. В него за пореден път се говори за "временна
окупация на Крим и заплаха със сила или нейното прилага-
не срещу териториалната цялост или политическата неза-
висимост на Украйна от страна на Руската Федерация". В
документа се говори за "неоправданите" действия на Ру-
сия, която използвала сила и се призовава Москва "безус-
ловно и веднага да освободи корабите и техните екипажи"
както и занапред да "проявява максимална сдържаност с
цел незабавна деескалация на ситуацията". /"Русия днес"/

Спускаемият апарат на кораба "Союз МС-09" с тримата членове на екипажа на МКС се
приземи в казахстанската степ на 147 км от град Жизгазган, съобщи ТАСС. На борда на
апарата са космонавтът Сергей Прокопиев, астронавтът от НАСА Серина Ауньон-Чансе-
лор и астронавтът от Европейската космическа агенция Александър Герст. Те донесоха
и контейнера с пробите от дупката, пробита в битовия сектор на кораба, които ще
бъдат внимателно изследвани

От стр. 1
След като САЩ и техните съюзници

от НАТО не смятат за нужно да под-
новят диалога по тези жизнено важни
за целия свят теми и да се стигне до
разумно спиране на опасната спира-
ла, "няма какво след това да пищят,
че ние постигаме някакво предимст-
во". "Все пак, аз се надявам, че на
човечеството ще му стигне здрав ра-
зум и чувство за самосъхранение, за
да не стигне до катастрофа", каза пре-
зидентът. Що се отнася до Русия, той
увери, че тя ще оцелее, защото е га-
рантирала своята сигурност и знае как
да го направи. "За човечеството като
цяло обаче това е много лошо, защо-
то ни води всички нас към много опас-
на черта", акцентира Путин.

Той нарече обвиненията по адрес на
Русия в стремеж да управлява света
"шаблон, който се натрапва на запад-
ното обществено мнение". Според него
страните от НАТО имат нужда от "вън-
шна заплаха", за сплотят съюзниците
си и за враг са избрали Русия като
силна ядрена държава. В Европа про-
цъфтява русофобията на базата на от-
живели политически страхове, които под-
държат благополучието на определени
сили. Това обаче вреди на страните и
народите, чиито ръководители се при-
държат кам подобна политика, смята
той.

"Всички знаем къде се намира ща-
бът, който се опитва да управлява све-
та и той не е в Москва. Това е свърза-
но с водещата роля на САЩ в светов-
ната икономика и с техния огромен во-
енен бюджет", каза Путин. Той опреде-
ли като главна цел на руската външна
политика осигуряването на благоприят-
ни условия за развитието на страната
и да бъде равноправен партньор на дру-
гите държави. Той уточни, че Русия по-
лага всички усилия за укрепване сис-
темата на международното право, за
безусловно изпълняване Устава на ООН
и развитие на равноправни отношения
между всички участници в международ-
ното общуване.         /"Русия днес"/

ÔÑÁ îñóåòè òåðîðèñòè÷åí
àêò â Ñòàâðîïîë

В сряда в Ставропол беше унищожена група
терористи от забранената в Русия групировка
"Ислямска държава", съобщи РИА "Новости", като
се позовава на Федералната служба за сигур-
ност на Русия.

Престъпниците откриват стрелба по служите-
лите от органите за сигурност. С ответен огън
членовете на международната терористична ор-
ганизация са неутрализирани.

По време на специалната операция не е пост-
радал нито един служител на Федералната служ-
ба за сигурност, както и жители на града.

Образувано е наказателно дело за подготовка
на терористичен акт, за създаване на терорис-
тична организация и за незаконно притежаване
на оръжие. По случая върви разследване.

Престъпниците са пристигнали в Ставропол из-
вън пределите на края и са планирали терорис-
тичния акт.

Губернаторът на Ставрополския край Влади-
мир Владимиров благодари на служителите от
органите за сигурност за успешната операция
за ликвидиране на терористите.   /"Русия днес"/

Óêðàéíà íàðóøàâà
ñïîðàçóìåíèå ñ Åâðîñúþçà

Украйна нарушава споразумението за безви-
зов режим и не изпълнява изискванията, пред-
писани от Европейската комисия. Това се съоб-
щава от Комисията, цитирана от сайта "Росбалт".

В новия годишен отчет Комисията отбелязва,
че споразумението може да бъде замразено,
ако Киев срочно не изпълни редица условия, в
частност борбата с корупцията и миграцията.

Освен това от Брюксел настояват Украйна да
се откаже от прекалено силния контрол над неп-
равителствените организации, да създаде инфор-
мационни програми за правата и задълженията
при безвизов режим на придвижване, за ефек-
тивност на антикорупционните структури, за не-
зависима работа на специализираната антико-
рупционна прокуратура, за повишаване ефектив-
ността на полицията и спецслужбите в борбата с
организираната престъпност.      /"Русия днес"/

Ïóòèí: Íàøàòà öåë...
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Страницата подготви Димитрина Гергова

Очакват се радикални про-
мени в пазара на труда, по-
явата на над 200 нови про-
фесии, заяви професорът по
практика на Московската
школа по управление "Скол-
ково", основател на инициа-
тивата Global Education
Futures Павел Лукша на
пресконференция в сряда,
цитиран от РИА "Новости". Тя
бе посветена на промените
в пазара на труда и форми-
ране на кадри за новата ико-
номика през 2019 година, ко-
ито ще бъдат представени на
световния шампионат по про-
фесионално майсторство
WorldSkills Kazan 2019 (Ка-
зан, 22-27 август 2019 г.).

"Известно е изследването
на Оксфордския универси-
тет, че до 50% от работни-
те съществуващи сега мес-
та ще изчезнат в близките
15 години. По оценки на Све-
товната банка става дума за
една трета от работните
места - каза Лукша. - Съ-
щевременно други изслед-
вания сочат появата на го-
лям брой засега неизвест-
ни видове заетост. Във все-
ки случай, става въпрос, че
под въздействието на тех-
нологиите и други фактори
пазарът на труда ще пре-
търпи много сериозни про-
мени, радикални промени.
Резултатите от нашето изс-
ледване показват появата на
над 200 видове нови профе-
сии в 25 сектора на иконо-
миката". По думите на про-

Êúäå ðóñíàöèòå ùå ïðåêàðàò âàêàíöèÿòà

На 21 декември в
Музея на победата
се открива изложба-
та "Старый добрый
Новый год", където
ще бъдат представе-
ни старинни нового-
дишни украшения за
елха, картички, су-
венири и маски. Из-
ложбата с около 500
експоната е съвмес-
тен проект на артис-
та Александър
Олешко и Музея на
победата. Актьорът
е предал на музея собствената си колекция. Ще могат да се видят и сувенири от
фондовете на музея, съобщава m24.ru.

Äóìàòà çàêðè åñåííàòà ñåñèÿ
Държавната дума на Русия закри есенната сесия, като

на последното пленарно заседание депутатите приеха 39
закона. Сред тях са законът за отмяна на националния
роуминг, частична декриминализация на екстремизма, заб-
рана за алкохол на прах. Депутатите гласуваха и внесения
преди осем години закон за поведението към животните.

На заключителното заседание слово произнесе премие-
рът Дмитрий Медведев, който връчи на 45 депутати пра-
вителствени награди, като отбеляза, че в бъдеще всички-
те 450 депутати ще бъдат наградени. Председателят на
Думата Вячеслав Володин благодари на депутатите за ра-
ботата им и ги поздрави с настъпващите празници. Сега
на депутатите им предстои седмица на работа в региони-
те, след което започва новогодишната им ваканция. Про-
летната сесия на Долната камара на парламента ще се
открие на 9 януари 2019 г.

Íàä 200 íîâè ïðîôåñèè ùå ñå ïîÿâÿò â áúäåùå

Световният шампионат през 2017 г. бе в Банкок, през 2018
година Европейският етап на състезанието по професии бе в
Будапеща

фесора WorldSkills позволя-
ва да се покажат най-доб-
рите практики, новите типо-
ве заетост, които фактичес-
ки се формират като нови
професионални стандарти.

Екатерина Лошкарьова -
зам.-генерален директор по
изследванията и разработ-
ките на Съюза "Млади про-
фесионалисти (WorldSkills Ру-
сия)", официален делегат от
РФ на WorldSkills International
добави, че на шампионата в
Казан ще има специално
пространство Future Skills,

където на 10 хил. кв. м във
формат "Умен град" ученици,
техните родители и всеки по-
сетител ща видят професии-
те на бъдещето. Сред тези
специалности са например
квантовите технологии - опе-
ратор на безпилотни лета-
телни апарати. По думите й
през 2035 година само в Ру-
сия 50 хиляди специалисти
ще са заети в сферата на
експлоатация на безпилотни
системи.

Според Лукша в бъдеще
ще се търсят "зелените"

професии поради тежката
екологична ситуация на пла-
нетата и по-нататъшното й
задълбочаване.

Президентът на WorldSkills
International Саймън Бъртли
съобщи, че на шампионата
в Казан ще се съберат
представители на 80-100
страни, а Русия ще докаже
уменията си да организира
големи мероприятия.

Лукша смята, че пред из-
следователите стои задача-
та да определят с какво ще
се занимават хората от ико-
номически и технологичес-
ки слабо развитите страни.
"Трябва да мислим в свето-
вен мащаб за предизвика-
телствата на трансформа-
цията на пазара на труда, в
частност, например как стои
въпросът за мащабното не-
равенство, защото техноло-
гичните трансформации се

отнасят най-вече за стра-
ните и териториите, където
равнището на технологично
развитие е доста високо. А
какво ще прави 50-70% от
световното население, кое-
то може би няма такива тех-
нологични възможности за
достъп до напреднали тех-
нологии? Какво място то ще
заема в световното разде-
ление на труда?", попита
Лукша.

Според него важен въпрос
е и как да се преодолеят
проблемите на неравенство-
то в пазара на труда за же-
ните и мъжете. "Разбираме,
че на тези въпроси трябва
да се търсят отговори, да се
намират възможности за
включване на тези хора в
съвременната икономика",
каза професорът, като до-
бави, че тази задача стои и
пред изследователите.

WorldSkills International (WSI)е световна неправителстве-
на асоциация, открита за членство на агенции или други
официални органи, отговорни за развитието на средното
професионално образование в региона или страната, коя-
то представляват. WSI, която развива дейност по цял свят,
е политически и религиозно неутрална организация.

Мисията й е да покаже как компетентни, реално вла-
деещи професионални навици хора допринасят за ико-
номическия ръст и собствената си реализация в живо-
та. Основната задача на WSI е провеждането на Све-
товно първенство WorldSkills Competition (по практика
на различни професии)веднъж на две години, съпрово-
дено с конгреси, кръгли маси, дискусии. Всяка страна
съответно провежда свои състезания. Има и европейс-
ки етап на състезанието, а в световния участват съот-
ветно победителите в различните професии.

Президентът Владимир
Путин одобри "Списък на по-
казателите за оценка на
ефективността от дейността
на висшите длъжностни ли-
ца на субектите на РФ".

В списъка фигурират 15
критерии, които са форми-
рани въз основа на поръ-
ченията на Путин, насочени
към постигане на целите от
майския указ "За национал-
ните цели и стратегически-
те задачи за развитието на
РФ в периода до 2024 г."

На първо място в списъ-
ка, разработен от работна
група от Държавния съвет
на РФ, е равнището на до-
верие към властите в реги-
она, както към самите гу-
бернатори, така и към дър-
жавния глава.

Сред икономическите кри-
терии за оценка са реална-
та средномесечна заплата,
равнището на бедност в ре-

Интересът към Екатеринбург е нараснал един и половина пъти

По данни на Роскачество,
70% от полетите през ново-
годишния период се падат
на вътрешните линии, 10%
- са в страните от ОНД. Още
10% от населението ще по-
чива в Европа, а останали-
те ще заминат за Азия, Аф-
рика, Америка, Океания.

В сравнение с показате-
лите от миналата година сил-
но е нараснала привлекател-
ността на Екатеринбург - за-

купените билети за там са с
един и половина пъти пове-
че (плюс 54%), Санкт Петер-
бург (плюс 40%), Уфа (плюс
38,9%), Махачкала (плюс
36,74%) и Краснодар (плюс
35,8%). Роскачество е про-
вело изследване и на мобил-
ните приложения за закупу-
ване на авиобилети и е оп-
ределило най-добрите, как-
то и слабите места, пише
"Российская газета".

Ùå îöåíÿâàò ðàáîòàòà íà ãóáåðíàòîðèòå
ïî ïåòíàäåñåò êðèòåðèè

гиона, както и ключовият по-
казател - обем на инвести-
ции в основния капитал.

Губернаторите са отговор-
ни и за състоянието на пъ-
тищата в региона. Работата
на губернаторите ще се оце-
нява и по броя на създаде-
ните високопроизводителни
работни места в извънбю-
джетния сектор на икономи-
ката, по броя на заетите в
дребния и среден бизнес,
както и по производителност
на труда в базовите несу-
ровинни отрасли в региона.

Взема се предвид и де-
мографският фактор - про-
дължителност на живота и
естественият прираст на на-
селението.

Сред социалните показа-
тели за ефективност на ра-
ботата на губернаторите е
броят на семействата, кои-
то са подобрили жилищни-
те си условия, равнището на

достъпност на жилища за
населението, равнището на
образованието.

Осен това губернаторите
ще се отчитат за дела на
населените пунктове с бла-
гоприятна среда за живот,
както и качеството на окол-
ната среда. От миналата го-
дина властите на федерал-
но равнище системно започ-
наха да се занимават с въп-
росите на благоустройство-
то на руските градове и се-
га темата е в списъка на
критерии за оценка на ра-
ботата на регионалните ад-
министрации.

"Конкретни резултати
трябва да постигаме не в
учрежденията, а  на тери-
ториите, където живеят хо-
рата - в градовете, селища-
та, селата", подчерта Путин
на разширеното заседание
на президиума на Държав-
ния съвет през ноември.

Îòêðèâàò èçëîæáà íà ñúâåòñêè èãðà÷êè çà åëõà
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В Кремъл вече се настани главната елха на страната. Тя дойде от
Истринския район на Подмосковието със специален транспорт и влезе
в Кремълския комплекс през Спаските порти. По традиция шофьорът е
облечен в костюма на Дядо Мраз. Главната елха на Русия е на около
100 години, висока е 30 метра, размахът на клоните й е 15 метра. Когато
празниците приключат дървото ще бъде преработено. Миналогодишна-
та кремълска елха се е превърнала в стикове за един от областните
детски хокейни отбори. За монтажа, украсата и демонтажа на горската
красавица са заделени около 6 милиона рубли.

На метростанция "Тургеневская" се извиси необикновена 3,5-метрова
елха, направена от над 230 хиляди карти за обществения транспорт. А
на станциите по Московския централен пръстен ще бъдат инсталирани
20 елхи. Проектът е съвместен с програмата за лоялност "Город" за
притежателите на карта "Тройка", която позволява на пътниците да се
възползват от бонуси и намаления в магазини, аптеки, ресторанти, хи-
мическо чистене, салони за красота, кина и други партньори на програ-
мата, както и да ползват безплатни пътувания в обществения транс-
порт. Целта е насърчаване на гражданите да ползват "Тройка".

В английския град
Бристол бе направено
пробно напълване на
най-големия в света ае-
орстат "Россия №1".
Именно с този летате-
лен апарат известният
пътешественик Фьодор
Конюхов планира да
извърши рекорден по-
лет в стратосферата на
височина 25 км. Такъв
балон е способен да
вдигне във въздуха 300
души. Обемът му е 100 хиляди куб. м. Върху него са изобразени държав-
ното знаме на Русия и знамената на всички региони. Вътре има херме-
тична капсула за пилота, която защитава пътешественика от претовар-
вания, защото на височина 20 км междутъканната течност в организма
на човека може да кипне, което води да сигурна гибел. След полета на
аеростата той ще бъде разделен на парчета за сувенири, всеки от 85-
те региона на Русия тържествено ще получи своето знаме.

Осем тона експонати бяха докарани в Новия Манеж в чест на 100-годиш-
нината на Болшой театър. Макети на спектакли, ескизи на декорации и
костюми, снимки, документи, лични вещи на артисти са представени на
изложбата "Музей и Театр. 100 лет вместе (1918-2018)". Експонатите във
фондовете са над 100 хиляди. Театърът няма специални помещения за
представянето на тези скъпоценности, затова изложбата в Новия Манеж
е единствената възможност да се видят раритети, събирани повече от
100 години. Театърът е създаден през есента на 1918 г. В архивите на
дирекцията на Имперските театри били намерени над 9 хиляди вещи,
чиято стойност е призната за музейна, а само два месеца по-късно
Луначарски подписва указ за създаване на музея на Болшой театър.

Григорий Пожидаев. Ескизи на костюми за ба-
лета "Маска красной смерти"(неосъществен)

Александър Головин.
Портрет на Фьодор Ша-
ляпин в ролята му на Де-
мона в едноименната
опера на А. Рубинщайн

Икони, изработени от восък

Международният
православен фес-
тивал "Артос" в
московския из-
ложбен център
"Соколники" съб-
ра над 200 участ-
ници от различни
региони на стра-
ната, както и от
Грузия, Гърция и
други страни.
Конференциите,
концертите и из-
ложбите в рамки-
те на фестивала
от 11 до 17 декем-
ври бяха посете-
ни от над 50 хиля-
ди души.

Солистите на ансамбъл "Тибиет"
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Постоянният представител
на Русия в ООН Василий Не-
бензя призова непризнатото
Косово незабавно да отмени
решението си за формиране
на независима армия. "Що се
отнася до нарушаващото ре-
золюция 1244 решение за
създаване на въоръжени си-
ли на Косово, то незабавно
трябва да бъде отменено", от-
беляза постоянният предста-
вител в понеделник на извън-
редно заседание на Съвета
за сигурност на ООН, свика-
но във връзка с решението
на Косово да формира неза-
висима армия.

"Решението за трансфор-
миране на силите за сигур-
ност на Косово във въоръ-
жени сили на Косово е въ-
пющо нарушение на резолю-
ция 1244 на Съвета за си-
гурност на ООН, която, как-
то отново подчерта генерал-
ният секретар на организа-
цията, остава основопола-
гащ международно-правов
акт за косовското урегули-
ране", отбеляза Небензя.

Рискът от
нов конфликт
Появата на пълноценна

армия на Косово е заплаха
за мира и сигурността в ре-
гиона и и е индикатор за
повторение на въоръжения
конфликт, смята руският
дипломат. Нещо повече, спо-
ред него появата на така на-
речената косовска армия
носи екзистенциална опас-
ност за сърбите. "Достатъч-
но е да кажем, че в реди-
ците на силите за сигурност
на Косово има немалко бив-
ши бойци от т. нар. освобо-
дителна армия на Косово,
отговорна за военни прес-
тъпления и престъпления
против човечността в пери-
ода на конфликта, чиито
жертви ставаха сърби, пред-
ставители на националните
малцинства и несъгласните
албанци", напомни Небензя.

"Най-голямо безпокойство
предизвиква възможността
от нахлуване на въоръжени
косовско-албански подраз-
деления в населените със
сърби райони в северния
край с цел Прищина да ус-

×ðåç ÎÎÍ Ðóñèÿ ïðèçîâà Êîñîâî íåçàáàâíî äà
îòìåíè ðåøåíèåòî ñè çà ñúçäàâàíå íà àðìèÿ

Президентът на Косово Хашим Тачи (в средата) - бивш гла-
ватар на т. нар. Армия за освобождение на Косово - иска да
създаде забранените от резолюция 1244 на Съвета за си-
гурност на ООН Въоръжени сили на Косово

Постоянният представител на Руската федерация при ООН
Василий Небензя

Тази стъпка заплашва с повторение на въоръжения
конфликт в региона, смята Василий Небензя

танови силов контрол над ця-
лата територия на Косово -
подчерта представителят на
Русия. - Задействането на та-
къв сценарий ще доведе до
кръвопролития и ще се пре-
върне в истинска катастро-
фа, ще върне Балканите в
периода на постоянни сътре-
сения и ще погребе усилия-
та за стабилизиране на ре-
гиона, предприети от меж-
дународната общност в про-
дължение на последните де-
сетилетия. За съжаление, ня-
маме увереност в способ-
ността и готовността на меж-
дународното присъствие за
сигурност да предотврати
подобен блицкриг."

Беззъба реакция

Руският дипломат също
така подчерта, че безотго-
ворната политика на Евро-
пейския съюз по отношение
на непризнатото Косово ве-
че премина опасната черта.
"Реакцията на Европейския
съюз на последното реше-
ние на Прищина не може да
се нарече по друг начин, ос-
вен беззъбо. Това е безот-
говорна и двулична полити-
ка, която премина опасната
черта", каза той като харак-
теризира този подход като
голямо разочарование. Ви-
сокопоставеният дипломат
обърна внимание, че Евро-
съюзът претендира за ро-
лята на обективен посред-
ник, но при това гледа през
пръсти на противозаконно-
то създаване на армията на

Косово.
В навечерието на заседа-

нието на Съвета за сигур-
ност на ООН холандският
постоянен представител в
ООН Карел ван Йостьорм
прочете пред журналисти
съвместна декларация на
осем страни - Белгия, Фран-
ция, Германия, Италия, Пол-
ша, Холандия, Швеция и Ве-
ликобритания, в която "на-
чалото на процеса на тран-
сформация на силите за си-
гурност на Косово" е наре-
чено "суверенно право" на
Косово. При това в докумен-
та се съдържа призив към
властите на Косово "да осъ-
ществят трансформацията
на силите за сигурност в
близките десет години в
рамките на прозрачен и ин-
клузивен процес с въвлича-

нето на всички общини, из-
бягвайки негативното въз-
действие на диалога между
Белград и Прищина". Под-
чертава се също така не-
обходимостта от спазване-
то на международните дого-
ворености с КФОР (мисия-
та на НАТО в Косово) в част-
та за разполагане на сили
за сигурност на Косово в се-
верната част на страната.

Източник от руското пос-
тоянно представителство в
ООН съобщи пред ТАСС, че
западните страни са насто-
явали за провеждане на
срещата на Съвета за си-
гурност при закрити врата,
но Русия се е обявила сре-
щу това решение. В крайна
сметка е прието решение за
провеждане на срещата в

открит формат.

Избирателният
подход на НАТО
Постоянният представител

на Русия ООН също така
смята, че мисията на НАТО
в Косово КФОР се отнася
избирателно към своя ман-
дат, а неотдавнашните уче-
ния на тази структура могат
да се оценят като сплашва-
не на косовските сърби.

Според него незачитане-
то на резолюция 1244 ста-
ва не само пряко, но със
знанието и с подкрепата на
водещите западни страни, в
това число и по линия на на-
миращия се в края на ос-
нование на същата резолю-
ция за международно при-
съствие за сигурност КФОР.

Високопоставеният дипло-
мат констатира, че КФОР
подхожда доста избирател-
но към изпълнението на своя
мандат. Той напомни, че пре-
ди дни в населените със
сърби северни райони под
предлог гарантиране на си-
гурност бяха проведени ма-
щабни учения със задейст-
ване на десетки единици
бронирана техника. "Всъщ-
ност това изглеждаше като
пореден епизод от сплашва-
нето на косовските сърби",
каза Небензя.

Между другото, в албанс-
ките райони такива учения
не са провеждани дори в
случаи на откровенни про-
вокации и прояви на наси-
лие, обърна внимание Не-
бензя, като напомни, че на
7-8 септември албански ра-
дикали барикадираха пътя,
за да не позволят на пре-
зидента на Сърбия Алексан-
дър Вучич да посети сър-
бите в едно от селата в
края. "Такова откровенно
нарушаване на свободата на
придвижване, още повече по
отношение на висше офици-
ално лице, останаха без ре-
акция от КФОР", подчерта
руският дипломат.

Решението за
създаване на армия
Миналия петък парламен-

тът на самопровъзгласила-
та се република утвърди
формирането на пълноцен-
на армия на основата на си-
лите за сигурност. Депута-
тите от сръбската партия
"Сръбски списък" напусна-
ха залата и не участваха в
гласуването.

Очаква се армията на неп-
ризнатото образувание да се
състои от 5 хил. военнослу-
жещи, а други 3 хил. да бъ-
дат в резерва. Разходите за
армията, според приетите
закони, ще съставят 98 млн.
евро годишно. Предполага
се, че в състава на въоръ-
жените сили ще има такива
родове войски като артиле-
рия, ПВО, биологическа и хи-
мическа защита. Командва-
щият силите за сигурност
Рахман Рама заяви, че "ар-
мията ще служи на всички
граждани и ще изпълнява
функциите си на цялата те-
ритория на Косово", в това
число и в северната му част.

Председателят на Държавната дума Вячеслав
Володин засега не вижда основания за завръ-
щане на руската делегация в Парламентарната
асамблея на Съвета на Европа (ПАСЕ) и за въ-
зобновяване на финансирането на тази органи-
зация от страна на Русия.

"Виждаме, че ПАСЕ стана заложница на ради-
кални групи депутати, които не признават вър-
ховенството на устава на Съвета на Европа,
игнорират принципите на парламентаризма. До-
като положенията в регламента на ПАСЕ не бъ-
дат променени, докато не бъдат отменени нор-
мите, позволяващи да бъдат лишавани от глас
национални делегации, което означава народи,
които са представени в Съвета на Европа, ние
нямаме основание да се завръщаме в тази ор-
ганизация. А още повече - да я финансираме",
заяви Володин по време на заседанието на Дър-
жавната дума в сряда, когато обобщи есенната
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вижване по този въпрос. При това председателят
отбеляза положителната роля за разрешаване-
то на кризата в ПАСЕ на изпълнителните струк-
тури на Съвета на Европа, в частност на каби-
нета на министрите, но призна, че дори за него
не е по силите да реши проблемите. "Противо-
речията между устава на Съвета на Европа и
регламента на ПАСЕ съществуват, но регламента
не искат да променят именно онези, които же-
лаят ПАСЕ и в бъдеще да играе роля на поли-
тическа структура, а не на парламентарна асам-
блея. Те искат да манипулират ПАСЕ и в бъде-
ще", каза Володин.

Той добави, че Русия смята за недопустимо
използването на двойни стандарти. "ПАСЕ сама
се дискредитира с факта, че си позволява  да
лишава от глас национални делегации", каза той.

сесия на руския парламент.
Володен подчерта, че засега не вижда разд-

Вячеслав Володин

Страницата подготви Влади Владков
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Режимът в Киев планира
поредната си военна прово-
кация срещу Русия - този
път на границата с Крим.
За това предупреди тези дни
руският външен министър
Сергей Лавров. Той уточни,
че това се очаква около 24-
25 декември. Тези данни бя-
ха потвърдени от директо-
ра на Службата за външно
разузнаване Сергей Нариш-
кин.

Лавров подчерта, че ако
властите в Киев наистина се
решат на подобна стъпка,
никой не трябва да се съм-
нява, че "отговорът на Ру-
сия ще им излезе през но-
са". "Това е нашата страна
и нашата граница. Няма да
допуснем Порошенко да от-
стоява интересите така,
както той ги разбира, и да
нарушава правата, които
жителите на Крим защити-
ха в пълно съответствие с
международното право", ка-
за руският външен минис-
тър.

Лавров добави, че по дан-
ни на руското ръководство
Киев обсъжда провокацион-
ните си действия със свои-
те западни наставници. Те го
съветват да поддържа бой-
ни действия с малка интен-
зивност, за да има с какво
да се подхранва антируска-
та пропаганда, но да не се
стига до фаза, след която
руският пълномащабен от-
говор би бил неизбежен.
Министърът отбеляза още,
че Русия няма намерение да
воюва с Украйна. "Ние не
воюваме с украинския ре-
жим. С режима, който има
всички черти на нацистки и
неонацистки, воюват граж-
даните на Украйна, живее-
щи в Донбас.

Всичко, за което Лавров
говори, е очевидно за вся-
ко порядъчно съзнание. То-
ва, че в Киев управляват на-
цисти, режимът го доказва
вече цели четири години -
от факелните шествия и на-
цистка символика, до убий-
ствата, арестите и жесто-
ката цензура. Само през та-
зи седмица примерите са

Свещената крава на за-
падната журналистика - ра-
диотелевизионната компа-
ния Би Би Си се оплеска.
Стана ясно как знаменосе-
цът на епичните битки с
фалшивите новини и руска-
та пропаганда забърква от-
ровната си каша с "новини-
те - такива, каквито им
трябват", вместо с "новини-
те - такива, каквито са".

Тайната на рецептата от
кухнята на Би Би Си изтече
тази седмица в световната
мрежа. Там попадна разго-
вор между редактор от рус-
ката служба на компанията
и репортер, отразяващ про-
тестите на "жълтите жилет-
ки" в Париж. На репортера
му се поставя "отговорната
задача" на всяка цена да от-
крие "руска следа" в съби-
тията, която да го доведе
до "дългата руска ръка". Да
надникне зад всеки ъгъл,
всеки храст по Елисейски-
те полета, ако трябва и под
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Лавров: Отговорът на Русия
ще им излезе през носа

много. След като миналата
събота под прякото ръко-
водство и участие на Поро-
шенко беше учредена об-
ществената организация
"Православна църква на Ук-
райна" (ПЦУ) и украинското
общество бе хвърлено в опа-
сен разкол, той призова ми-
ряните, които продължават
да ходят в каноническата Ук-
раинска православна църк-
ва към Московския патри-
архат (УПЦ-МП) да бъдат
смятани за "агенти на Мос-
ква", а свещениците да бъ-
дат гонени от страната. На-
реди да бъдат уволнявани
държавните чиновници, ко-
ито имат роднини в Русия,
като забрави, че това за-
сяга почти всеки втори ук-
раинец. Не се замисли, че
ще трябва да започне от се-
бе си, защото снаха му е
рускиня, а външният му ми-
нистър въобще е роден в
"страната агресор".

Президентският съветник,
радикалният националист и
фюрер на неонацистките въ-
оръжени отряди "Десен сек-
тор" Дмитрий Ярош бе още
по-краен и обяви "лов на
московските попове, които
вярно служат на Путин. Те
са врагове на Украйна и
трябва да бъдат убивани.
Това дело е угодно и на бо-
га, и на родината", каза
Ярош. А отлъченият от ка-
ноническата църква и несъс-
тоялият се патриарх Фила-
рет награди с орден "Анд-
рей Первозванный" бившия
зам.-директор на ЦРУ и шеф
на Управлението за тайни
операции Джек Девайн "За
приноса му за създаването
на "независима" украинска
църква.

Наричаният "легендата на
ЦРУ", участвал в операция-
та по убийството на Салва-
дор Алиенде, се хвали, че
кариерата му е започнала,
когато "главният фронт" е
бил Южна Америка, а сега
е - Украйна. С други думи,
създаването на разколни-
ческата парарелигиозна ор-
ганизация не е нищо друго,
освен поредната тайна

мръсна операция на САЩ.
Така наред с държавните си
институции, икономиката,
армията и оръжието укра-
инците предадоха и църквата
си на пряко управление от
Вашингтон.

Сега настъпва моментът
на пряко участие на САЩ в
разпалването на военен кон-
фликт, в който да бъде във-
лечена Русия. Подготовката
за постигане на тази мерз-
ка цел върви с пълна пара,
сякаш в потвърждение на
думите на Лавров. Във
вторник вечерта дойде но-
вината за подготвяна от ук-
раинските спецслужби ди-
версия на екологично рис-
кови обекти в Донбас в бли-
зост до фронтовата линия.
Става дума за предприятия,
които в производството си
употребяват хлор, амоняк и
други опасни химически ве-
щества. Друг вариант пред-
виждал използването на бой-
ни отровни вещества, за ко-
ето ще бъдат обвинени две-
те донбаски републики и Ру-
сия - изпитан метод, до кой-
то САЩ и НАТО вече при-
бягваха в Сирия.

Използвайки въведеното
военно положение Киев
прехвърли към Донбас
тежка бойна техника. По ня-
кои данни на място вече са
съсредоточени над 200 000
военни и 120 танка, както
и голямо количество оръ-
жие, доставено от САЩ. "За-

падът трябва да осигури на
Киев модерно оръжие, с ко-
ето да противостои на Мос-
ква. Това трябва да включ-
ва ракети "земя-земя", "зе-
мя-море" и "земя-въздух",
които да направят руснаци-
те уязвими", предложи бив-
шият американски посланик
в Украйна Джон Хербст,
който участваше в коорди-
нацията на "оранжевата ре-
волюция" през 2004-2005 г.
На фронтовата линия рабо-
тят няколко десетки амери-
кански и други натовски во-
енни инструктори. За подк-
лаждането на братоубийст-
вена война и най-малкото
за поддържане на дълго
тлеещ конфликт са предви-
дени средства, включени
във военния бюджет на
САЩ. За 2018 г. 620,7 млн.
долара в "помощ" на Украй-
на. Те трябва да бъдат ус-
воени чрез проливане на ук-
раинска кръв.

За подклаждане на огъня
в Киев и Вашингтон не се
спират пред нищо. Немско-
то сп. "Шпигел" съобщи, че
украинският неонацистки
батальон "Азов" е започнал
да вербува наемници дори
в Германия. А в САЩ ком-
панията MissionEssential
чрез интернет набира доб-
роволци, които говорят ук-
раински, за извършване на
"секретни операции" в Ук-
райна. В обявата се казва,
че "кандидатите трябва да

умеят тайно да контактуват
с местното население, да
имат необходимата военна
подготовка за служба в зо-
ната на бойните действия,
да са в състояние да гаран-
тират сигурността на аме-
рикански и други чуждест-
ранни високопоставени ли-
ца". От съвместните усилия
не изостава и Канада. Във
военен лагер край Лвов ра-
ботят 200 канадски инструк-
тори, които са подготвили
вече над 10 000 украински
военнослужещи.

Опасната игра на САЩ с
огъня, в която използват Ук-
райна като маша за обръ-
щане на въглените, далеч не
допада на всички американ-
ци. Показателна е статията
на Тед Галън Карпънтър в
престижното издание "Не-
шънъл интрест". "Под натис-
ка на Украйна САЩ се дви-
жат по посока на опасна
конфронтация с Русия. Труд-
но е да си представим ка-
къв интерес може да има
Украйна от пълномащабна
война с Русия, макар някои
националисти да предпола-
гат, че тя може да им по-
могне. Невъзможно е да се
допусне, че подобен риск
може да отговаря и на аме-
риканските интереси", пише
авторът. Лошото е, че по-
добни трезви мисли не се
появяват в главите на оне-
зи, които във Вашингтон
вземат решения.
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паветата, за да изтръгне от-
там "неопровержими дока-
зателства".

Отговорът на репортера,
че нищо подобно не вижда,
не се харесва в централата
и оттам постъпва съвет да
се вслушва в разговорите
на протестиращите дали слу-
чайно не чува някъде руска
реч. Да наблюдава дали ня-
къде не ядат много кюфте-
та, осигурени от руски оли-
гарси, дали не се навъртат
хора от партията на Марин
Льо Пен, които да спомена-
ват името на Путин. Репор-
терът в облаци от сълзот-
ворен дим отчаяно отново
твърди, че нищо подобно ня-
ма наоколо. Тогава като зак-
линание от централата проз-
вучава: "Разбери, редакци-
ята иска кръв!". Може би,
едва в този момент репор-
терът се сеща, че е воин на
бойното поле на информа-
ционната война. А на война,
като на война - без кръв не

може.
От Би Би Си потвърдиха

автентичността на публику-
вания разговор и заявиха,
че не виждат нищо особено
в него. Още веднъж измрън-
каха лъжовната мантра, че
"компанията продължава да
се придържа към принци-
пите на безпристрастната и
независима журналистика".
Както е известно, компани-
ята се субсидира от британ-
ското правителство и от
Държавния департамент на
САЩ, тъй че т.нар. й неза-
висимост е твърде условна.
В името на обективността,
както на острова я разби-
рат, заедно със страстите
от журналистите се изиск-
ва да се простят и със съ-
вестта. В крайна сметка
всеки трябва да жертва не-
що от себе си за победата.

Същевременно в ЕС и
НАТО създават мощни цен-
трове, пръснати в различ-
ни страни, отпускат се ми-

лиони евро за формиране
батальоните на информаци-
онния фронт. Руското Вън-
шно министерство се обър-
на към ОССЕ и други меж-
дународни институции да ко-
ментират методите на анг-

лийската "обективна журна-
листика". В информационна-
та война истината няма мяс-
то. Работа върши лъжата.

Страницата подготви
Светлана Михова
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Светлана Тютюнджиева

Елку болгарского произ-
водства высотой с 4-этаж-
ное здание подарило граж-
данам Софии Правительство
Москвы. Богато украшенную
13-метровую красавицу ус-
тановили в центре Софии -
на площади "Свята Неделя".

Выступая на официальной
церемонии зажжения ново-
годней гирлянды на елке-ги-
ганте, Чрезвычайный и Пол-
номочный Посол Российской
Федерации в Республике
Болгария Анатолий Макаров
сказал: "Для меня огромное
удовольствие присутствовать
на приятной церемонии пе-
редачи этого подарка Софии
- новогодней елки от прави-
тельства Москвы. Мы поста-
рались, чтобы зимняя кра-
савица порадовала жителей
и гостей болгарской сто-
лицы, создала праздничное
и веселое настроение. 2018
год был успешным этапом в
развитии двухсторонних от-
ношений, он отмечен сов-
местным празднованием
140-летнего юбилея осво-
бождения Болгарии в Русс-
ко-турецкой войне 1877 -
1878 гг., встречами прези-
дента Румена Радева и пре-

Ïîçäðàâëÿåì þáèëÿðà!
18 декабря 2018 года в зале №2 Рек-

тората Софийского университета соб-
рались представители болгарской, рос-
сийской и украинской интеллигенции: по-
вод - славная, 80-я годовщина со дня
рождения Марии Петковой-Базелковой,
большого, верного друга России - со
времен СССР и до сего дня!

Г-жа Петкова-Базелкова, ранее возг-
лавлявшая Союз болгарских перевод-
чиков, много лет является председате-
лем Клуба друзей русской книги, дейс-
твующего с большим успехом на пло-
щадке Российского культурно-информа-
ционного центра в Софии. Она - из-
вестный переводчик с русского и укра-
инского языков, на счету которого де-
сятки замечательных книг известных ав-
торов - самого Станислава Говорухина,
книги о Борисе Пастернаке, об интри-
гующей личности Роксоланы. В 2018 го-
ду благодаря серьезному, продолжите-
льностью в несколько лет, поистине ве-
ликому переводческому труду Марии
Петковой-Базелковой болгарская общес-
твенность получила возможность на род-
ном языке прикоснуться к огромному
духовному богатству, оставленному ака-
демиком Дмитрием Лихачевым.

Мария Петкова-Базелкова хорошо из-
вестна читателям нашей газеты: все
встречи, проводимые Клубом, которому
исполняется уже четверть века, всегда
приветливо распахивает свои двери для
людей, любящих русскую литературу.

20 декабря Клуб друзей русской
книги будет отмечать свой 25-летний
юбилей в пресс-центре РКИЦ, начало
в 16.00 час.

Поздравляем уважаемую Марию Петко-
ву-Базелкову с двойным праздником и же-
лаем дальнейших творческих свершений
на благо наших стран и литератур!

"ÌÎ'ÄÈÊÎ" èñïîëíèëîñü òðè ãîäà
15 декабря в Российском культурно-информаци-

онном центре прошло празднование дня рождения
молодежной организации "МО'ДИКО" "Русского клу-
ба" г. Софии.

Мероприятие собрало более 50 гостей, в том чис-

Ïðàâèòåëüñòâî Ìîñêâû âòîðîé ãîä äàðèò
íàì ãèãàíòñêóþ êðàñîòó

Дети рассказывали Деду Морозу стихи, а он наградил их мос-
ковскими сладостями

мьер-министра Бойко Бори-
сова с президентом России
Владимиром Путиным в Мос-
кве. Также в уходящем году
были достигнуты значитель-
ные результаты в бизнес-
контактах, культуре, искус-
стве и различных областях
экономики. Впереди у нас
много новых планов и про-
ектов, которые мы можем
реализовать на благо Рос-
сии и Болгарии".

"Мы с радостью принима-
ем эту замечательную рож-
дественскую елку. Рождест-
во Христово важный празд-
ник для наших городов, тем
более, что в Софии этот праз-
дник связан с освобождени-
ем города в Русско-турецкой
войне. Убежден, что в Новом
году совместными усилиями
мы добьемся многого", - под-
черкнул заместитель мэра
Софии Тодор Чобанов. Как
историк, он дополнил важную
информацию о местонахож-
дении елки: на Рождество по
старому стилю София была
освобождена от пятивеково-
го османского ига  и тогда
буквально в нескольких мет-
рах от этого места в тогдаш-
ней Митрополитском кафед-
ральном храме в знак приз-
нательности была отслужена

праздничная служба.
Приветствие министра

правительства Москвы, ру-
ководителя Департамента
внешнеэкономических и
международных связей горо-
да Москвы Сергея Череми-
на зачитала гостья из
Москвы Марина Никульшина.
В нем было отмечено, что в
уходящем году София и Мос-

ква стали ближе друг другу,
а в отношениях между ними
появились новые идеи, завя-
зались новые контакты, по-
явились новые планы.

Как полагается, дети рас-
сказывали Деду Морозу сти-
хи, а он наградил их москов-
скими сладостями. Затем ди-
ректор Дома Москвы в Со-
фии Борис Громов пригласил
гостей отметить это знаме-
нательное событие на мос-
ковской территории.

"Москва - единственный
город имеющий закон о со-
отечественниках, в котором
прописана каждая позиция.
Вот уже несколько лет в бю-

джете российской столицы
остается неизменной сумма,
которая выделяется на под-
держку соотечественников.
Москва поддерживает сооте-
чественников на всех конти-
нентах. Это более 170 орга-
низаций соотечественников
в 45 странах. Дом Москвы в
Софии - наш форпост и он и
далее продолжит свою дея-
тельность при поддержке
Департамента внешнеэконо-
мических и международных
связей", - сказала специа-
льно для "России сегодня"
Марина Никульшина и подт-
вердила, что елку Москва
дарит только Софии.

ле из клуба "Ночные волки" и из г. Таракалия, Молдо-
ва. Гости из Молдовы и молодежь "МО'ДИКО" обме-
нялись подарками. С приветственной речью выступи-
ли сопредседатель "МО'ДИКО" Александр Александ-
ров и председатель "Русского клуба"  Михаил Анков.
Иван Тренев украсил вечер исполнением на форте-
пиано. Новым членам молодежной организации были
вручены членские билеты, сообщает Виктор Орлов.

Воскресная школа при
РПЦ св. Николая Чудот-
ворца открыла первую
часть благотворительной
Рождественской выстав-
ки в прошедшее воскре-
сение 16 декабря.

Вторая часть будет
проводиться в это воск-
ресение 23 декабря.
Дети ждут поддержки от
всех, кто понимает важ-
ность этой акции. Они с
большой любовью подго-
тавливали на занятиях по
рисованию и дома от-
крытки, поделки из
глины, игрушки из фетра
и разнообразных мате-
риалов, светильники и
мн. другое.

С арх.
Васианом
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Казахстан ратифицировал
Соглашение с Таджикиста-
ном о сотрудничестве в об-
ласти миграции, сообщает
пресс-служба Мажилиса
республики. Страны начнут
выявляться лиц, у которых
есть двойное гражданство.
Соглашение о сотрудничес-
тве в области миграции
страны заключили весной
этого года, Таджикистан ра-
тифицировал его еще в ию-
ле. Отмечается, что доку-
мент позволит обменивать-
ся сведениями для регули-
рования миграционных про-
цессов. "Соглашение предус-

Лилия Ашарфудинова

Форум неправительст-
венных организаций "Made in
Russia" в третий раз соб-
рал с 13-16 декабря 2018 г.
в Рязани молодых соотечес-
твенников из почти 50 стран
мира.

Рязанский университет не
первый год реализует удач-
ные совместные проекты с
Национальным советом мо-
лодежных и детских объе-
динений России при поддер-
жке Министерства науки и
высшего образования Рос-
сийской Федерации, Феде-
рального агентства по делам
молодежи. В работе также

Ðÿçàíü ïðèíèìàëà ìîëîäåæíûõ
ëèäåðîâ èç ðàçíûõ êîíöîâ ìèðà

Слева направо: Екатерина Кардаш (Кипр) Святослав Чола-
ков(Болгария), Сетявина Анна(Австрия), Александра Же-
лез(Хорватия),  Андрей Мун (Китай)- все они были на моло-
дежном форуме в Болгарии, который их сблизил - с тех пор
они все дружат и общаются

приняло участие студенчес-
кое общественное объеди-
нение "Русский клуб".

Место выбрано неслучай-
но, с рязанской землей свя-
заны имена многих из-
вестных всему миру деяте-
лей науки и культуры и этот
край способен обогатить
новыми знаниями о России
и ее талантах. Также многим
участникам как российским,
так и зарубежным, интерес-
на жизнь регионов. В первый
день форума Григорий Петуш-
ков, Председатель ассоциа-
ции общественных объедине-
ний" Национальный Совет
Молодежных и детских объ-
единений России" провел де-

ловую игру "Проблемы орга-
низаций молодых соотечест-
венников и пути их решения",
где участники активно дели-
лись опытом и обсуждали
совместные задачи. Темати-
ческими направлениями фо-
рума были популяризация
русского языка и культуры,
международное молодежное
сотрудничество и сохранение
исторической памяти. Тор-
жественное открытие фору-
ма "Made in Russia"состоя-
лось в филармонии с при-
ветственной речи ректора
Рязанского государственно-
го университета имени С.А.
Есенина" - Минаева Андрея
Ивановича. Поприветствова-

ли и пожелали удачи участ-
никам и остальные предста-
вители организаторов. Теат-
ральной постановкой о Есе-
нине и ярким праздничным
концертом  день не завер-
шился, после этого молодежь
продолжила работу в Конг-
ресс отеле "Амакс".

После презентации пред-
седателя Рязанского регио-
нального отделения "Всерос-
сийского межнационального
союза молодежи" Олега Су-
лицы каждый форумчанин из
Болгарии, Сербии, Китая,
Кореи, Испании, Армении,
Молдовы, Италии, Турции,
Хорватии представил свои
проекты в формате ярмар-
ки с  привезенными угоще-
ниями, что способствовало
приятному общению. Болга-
рию представляли Гинка Ян-
кова и Святослав Чолаков.

В рамках форума состоя-
лось также выездное засе-
дание межведомственного
Совета по делам молодежи

при Правительственной ко-
миссии по делам соотечес-
твенников, проживающих за
рубежом. Заседание "Меха-
низмы взаимодействия с
молодыми соотечественни-
ками, проживающими за ру-
бежом" состояло из двух по-
зиций, на первой спикеры
озвучили роль  своей орга-
низации и ответили на воп-
росы, а во второй части за-
седания Совета  обсудили
перспективы и принят ход
дальнейших решений.

Весьма насыщенные дни
провели, лидеры молодежных
организаций из разных угол-
ков мира в обсуждениях, че-
редуя с мастер-классами и
экскурсиями.

Прощались молодые соо-
течественники друг с дру-
гом с сожалением, но вдох-
новленные новыми идеями о
совместных планах на реа-
лизацию международных
проектов и  надеждой на
скорую встречу.

Совет Евразийской эконо-
мической комиссии (ЕАК) с
2019 г. снизит для физичес-
ких лиц порог беспошлинно-
го ввоза наземными вида-
ми транспорта товаров для
личных целей на территорию
стран ЕАЭС втрое - с 1500
евро до 500 евро. Документ,
подписанный всеми членами
комиссии, размещен на
правовом портале ЕАЭС.
Согласно новым правилам,
вес ввозимого товара не
должен превышать 25 кг (ра-
нее - не более 50 кг). Для
ввоза товаров воздушными
судами правила останутся
теми же: он должен стоить

Ïàñå÷íèê: Óïðîùåíèå
ïîëó÷åíèÿ ãðàæäàíñòâà ÐÔ
ïîìîæåò æèòåëÿì Äîíáàññà

Принятие закона об упрощенном получении гражданст-
ва демонстрирует поддержку Донбасса со стороны Рос-
сии. Об этом заявил глава ЛНР Леонид Пасечник, пере-
дает ЛИЦ. Госдума России приняла закон о наделении
президента страны полномочиями определять категории
иностранцев, имеющих право на получение российского
гражданства в упрощенном порядке.

"Киевская власть делает невыносимой жизнь своих граж-
дан, вынуждая их искать защиты в других странах. В этом
направлении навстречу соотечественникам выступила Рос-
сия", - отметил Пасечник.

"Упростив получение российского гражданства, Россия
продолжила поддержку граждан, проживающих в слож-
ной общественно-политической и экономической ситуа-
ции. Тем самым мы получаем еще одно подтверждение
правильности выбора Донбасса, настроенного на интег-
рацию с Российской Федерацией", - подчеркнул глава ЛНР.

Ранее президент России Владимир Путин заявил, что
РФ ответит на действия Киева упрощением получения граж-
данства РФ для жителей Украины.

25 июня в Госдуму был внесен законопроект о праве
граждан Украины, находящихся в России, на продление
срока временного пребывания и получения вида на жите-
льство, а также на получение ими и жителями Крыма
гражданства Российской Федерации в упрощенном по-
рядке. Документ был внесен в верхнюю палату парламен-
та первым зампредом комитета Госдумы по делам СНГ,
евразийской интеграции и связям с соотечественниками
Константином Затулиным.

Депутат Госдумы РФ Наталья Поклонская призвала с
пониманием относиться к проблемам беженцев с Донбас-
са и Украины при получении российского гражданства.

В начале июня Путин пообещал беженцам из Донбасса
либерализацию получения российских паспортов. Об этом
он сказал в ходе прямой линии, отвечая на вопрос бе-
женцев, находящихся сейчас в Батайске Ростовской об-
ласти, о проблемах с трудоустройством и въездом в Рос-
сию.

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

Òàäæèêèñòàí è Êàçàõñòàí íà÷íóò
âûÿâëÿòü ëèö ñ äâîéíûì ãðàæäàíñòâîì

матривает обмен статисти-
ческой, правовой и научно-
методической информацией,
обмен сведениями о граж-
данах государств-сторон,
находящихся на территории
государств-сторон", - уточ-
нили в пресс-службе Мажи-
лиса Казахстана. Уточняет-
ся, что сейчас двойное граж-
данство выявляется через
погранслужбы и гособеспе-
чение. "Они получают двой-
ное гражданство, прожива-
ют там, приезжают к нам,
получают нашу пенсию, вот
так между границами ходят.
Причем не сдают наши пас-

порта", - сказал член Коми-
тета по экономической ре-
форме и региональному
развитию Мажилиса парла-
мента Казахстана Павел Ка-
занцев.

Отмечается, что аналогич-
ные соглашения Казахстан
собирается заключить с РФ,
Азербайджаном, Арменией,
Грузией, Кыргызстаном и
Туркменистаном. Ранее Ма-
жилис Казахстана ратифи-
цировал соглашение, соглас-
но которому теперь гражда-
не республики могут нахо-
диться в Таджикистане без
регистрации до 30 дней.

Ñ ðîññèÿí íà÷íóò âçèìàòü ïîøëèíó ïðè ââîçå
òîâàðîâ äîðîæå 500 åâðî

не дороже 10 000 евро и ве-
сить не более 50 кг. Если
цена или вес ввозимых то-
варов превысят установлен-
ные пороги, то владельцу
придется заплатить пошли-
ну в 30% от стоимости то-
вара. За каждый 1 кг веса
выйдет не меньше 4 евро.
Нормы количества вво-
зимых алкогольных и та-
бачных изделий останутся на
прежнем уровне: физическое
лицо, достигшее 18-летнего
возраста, сможет ввезти до
200 сигарет или 50 сигар (си-
гарилл), или 250 граммов та-
бака, а спиртные напитки -
не более 3 л. Страны ЕАЭС

давно обсуждают вопрос о
снижении порогов беспош-
линного провоза товаров. Ра-
нее они решили делать это
поэтапно, снизив его до 1000
евро с 1 января 2019 г. до
750 евро в 2020 г. и до 500
евро - с 2021 г.
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Президент Белоруссии
Александр Лукашенко рас-
сказал, что страна предла-
гала свои реактивные сис-
темы залпового огня "Поло-
нез" как Армении, так и
Азербайджану, сообщает
"Интерфакс".

По словам белорусского
лидера, на испытания были
приглашены представители
Москвы, Еревана и Баку.
Азербайджанская сторона
оказалась довольна харак-
теристиками системы воо-
ружения и выразила жела-
ние заключить договор о
поставке, тогда как армяне
от покупки "Полонезов" от-
казались, сославшись на на-
личие у них российских ком-
плексов "Искандер".

"Да, для меня азербай-
джанцы не чужие, но мы и

Ëàòâèÿ óâèäåëà â ðîññèéñêîì èñòîðèêå
óãðîçó íàöèîíàëüíîé áåçîïàñíîñòè

Латвия объявила российского историка Геннадия Бор-
дюгова персоной нон грата, сообщил научный сотрудник
РАН и директор фонда "Историческя память" Александр
Дюков на своей странице в Facebook.

По его словам, Бордюгов был остановлен латвийскими
пограничниками в аэропорту, куда он прилетел транзи-
том. Как заявили сотрудники пограничной службы, исто-
рик "представляет угрозу национальной безопасности
страны".

Дюков добавляет, что осенью его коллега стал персо-
ной нон грата в Грузии. "Решение стало местью грузинс-
ких властей за публикацию подготовленных в рамках меж-
дународного проекта сборников документов о Большом
терроре 1937 - 1938 гг. в Грузинской ССР", - пишет он.

Он также выразил Бордюгову поддержку со стороны
фонда "Историческая память" и призвал обратить внима-
ние на "репрессивные практики властей прибалтийских
стран в отношении "неугодных" историков".

В 2012 году Дюков и руководитель исследовательских
программ в фонде "Историческая память" были объяв-
лены персонами нон грата. Историки расценили это как
"возмутительное вмешательство в дела исторической нау-
ки, примитивное политическое давление и прямую попыт-
ку воспрепятствовать объективным исследованиям проб-
лемных страниц российско-латвийской истории".

Фонд "Историческая память" - некоммерческая общест-
венная организация, содействующая научным исследова-
ниям российской и восточноевропейской истории ХХ века.

Президент Белоруссии
Александр Лукашенко рас-
критиковал ситуацию с от-
меной концертов российс-

Сотрудники налоговой
службы и службы дорожно-
го надзора полиции Туркме-
нии начали массово выпи-
сывать штрафы после тре-
бования развивать эконо-
мику государства, выдвину-
того на правительственном
совещании президентом
страны Гурбангулы Берды-
мухамедовым, сообщает
"Радио Азатлык".

Ведомства стали искать
поводы для денежных
взысканий. "Руководителям
регионов были даны указа-
ния, чтобы они любыми спо-
собами наполняли бюджеты
своих велаятов (областей -
прим. ред.). А они ничего дру-
гого не придумали, кроме как

У президента Украины Петра Порошенко
есть родственники с российским граждан-
ством, в том числе в Крыму, сообщило из-
дание "Страна.ua".

Юлия, жена старшего сына президента,
родом из России. До замужества у нее было
российское гражданство. Она прописана в
Санкт-Петербурге, где до сих пор остались
ее родители. Дядя и тетя мамы Юлии жи-
вут в Крыму. На референдуме 2014 года
они поддержали присоединение полуостро-
ва к России.

Издание также обнаружило российских
родственников у министра иностранных дел
Украины Павла Климкина, который родом
из Курска. Его жена - дочь генерал-майо-
ра в отставке, награжденного в 2014 году
медалью "За возвращение Крыма" и живу-
щего на полуострове.

Помимо этого родные в России есть и у
командующего украинскими войсками на
Донбассе Сергея Наева. Его младший брат
живет в Крыму и руководит местным отде-
лением пенсионного фонда. Издание пред-
положило, что без российского гражданст-
ва брату Наева не удалось бы занять та-

Áåëîðóññèÿ îáúÿñíèëà ïîñòàâêè îðóæèÿ Àçåðáàéäæàíó
Реактивная система
залпового огня "Полонез"

ния армяно-азербайджанс-
кого конфликта. Однако, по
его мнению, привести к зак-
лючению мира могут толь-
ко совместные усилия глав
Армении и Азербайджана.
"Минская группа по Нагор-
ному Карабаху ни черта не
сделала и не сделает, пока
два президента не сядут и
не скажут, что нужно проб-
лему решить", - отметил он.

Лукашенко рассказал,
что на саммите Организа-
ции Договора о коллектив-
ной безопасности (ОДКБ) в
Ереване в октябре 2016 го-
да он предлагал Сержу
Саргсяну (тогда занимавше-
му пост президента Арме-
нии) свою помощь и посред-
ничество в разрешении ар-
мяно-азербайджанского
конфликта. "Мы с президен-

том России Владимиром Пу-
тиным четко пообещали, что
мы введем свои войска и
оккупировать Карабах не
позволим", - сказал бело-
русский лидер. Но, по его
словам, Саргсян отказался
от посредничества Белорус-
сии и России.

Нагорный Карабах, насе-
ленный преимущественно
этническими армянами,
провозгласил независимость
от Азербайджана в 1991 го-
ду. Баку попытался вернуть
регион под свой контроль
посредством силовой опера-
ции, но потерпел неудачу. В
1994 году Азербайджан, Ар-
мения и Нагорно-Карабахс-
кая Республика подписали
при посредничестве России
Бишкекский протокол о пе-
ремирии.

с армянами всегда были
вместе, и не надо нас упре-
кать, что мы торгуем ору-
жием с Азербайджаном", -

подытожил Лукашенко.
В то же время глава Бе-

лоруссии подчеркнул важ-
ность мирного урегулирова-

Â Òóðêìåíèè ïðèñëóøàëèñü ê ïðîñüáå ïðåçèäåíòà è ñòàëè ìàññîâî âûïèñûâàòü øòðàôû
начать выписывать разного
рода штрафы", - рассказал
корреспондент издания.

Как сообщил источник в
правительстве, сотрудники
служб получили соответст-
вующее распоряжение и
стали в большом количест-
ве и безо всяких причин
выписывать штрафы граж-
данам.

4 декабря на совещании
кабмина президент Туркме-
нии призвал обеспечить эко-
номике страны высокий
темп роста и трудиться "от-
ветственно и результативно".

Отмечается, что аналогич-
ное распоряжение поступа-
ло также и в 2017 году. "В
прошлом году велаятам ска-

Туркменские полицейские начали массово штрафовать во-
дителей машин

кмении принял государст-
венный бюджет страны на
2019 год, который составил
на 12 миллиардов манатов
меньше, чем бюджет за
предыдущий период.

В октябре сообщалось,
что туркменские полицейс-
кие начали штрафовать жи-
телей регионов, закупающих-
ся продуктами в государст-
венных магазинах в столице
республики Ашхабаде. Стра-
жи порядка заявляли, что
это запрещено, и требова-
ли выплатить штраф. Ника-
ких официальных постанов-
лений или приказов о зап-
рете они не предъявляли, а
также не выдавали квитан-
ций после уплаты взысканий.

зали "выживайте как може-
те". Ашхабад не хочет выде-
лять денежные средства ве-
лаятам", - уточнил корреспон-
дент. В результате количест-

во наложенных на водителей,
предприятия и частных пред-
принимателей штрафов зна-
чительно возросло.

В декабре парламент Тур-

Ëóêàøåíêî ïîðàññóæäàë î ìàòå è âñïîìíèë ñîâåòû Åëüöèíà
признание, что сам "тот еще
матерщинник", однако, по
его словам, мат не должен
звучать публично, в том
числе и со сцены. "Предуп-
редите рэпера, пусть при-
езжает. Но матом пусть со
сцены не ругается", - поды-
тожил президент. Возмож-
но, Лукашенко имел в виду
ситуацию с отменой концер-
тов российских исполните-
лей Элджея и Face, в лири-
ке которых присутствует не-
цензурная лексика.

Кроме того, Лукашенко

признался, что правильно
реагировать на критику в
СМИ его научил первый пре-
зидент России Борис Ель-
цин. "Когда я стал президен-
том, однажды у меня состо-
ялся разговор с Борисом
Николаевичем. Единст-
венный человек, с которым
я мог выпить. Он спросил:
"Ты что, газеты читаешь и
телевизор смотришь?" - по-
делился Лукашенко. По его
словам, именно первый пре-
зидент России убедил его
проще реагировать на кри-

тику.
В настоящий момент бе-

лорусский лидер получает
информацию из нескольких
Telegram-каналов с полити-
ческой аналитикой и смот-
рит российский телеканал
"Дождь". При этом смартфо-
на у Лукашенко нет: "Айфо-
на у меня нет, и не пользу-
юсь им никогда. Если бы вы
знали, какие у него есть
программы и возможности
следить за вами, - вы бы
тоже им не пользовались
бы".

ких рэперов, сообщает РИА
Новости.

"Маты-перематы начали
запрещать, но не нужно это-
го делать. Запретный плод
сладок", - заявил белорусс-
кий президент. Об отмене
концерта группы IC3PEAK
сам Лукашенко узнал из
российской прессы и доба-
вил, что в песнях группы
"сплошной мат". Минский
концерт IC3PEAK отменили
13 декабря, хотя "засилья"
мата в текстах дуэта нет.

Белорусский лидер сделал

Ðîäñòâåííèêè Ïîðîøåíêî
ïîääåðæàëè ïðèñîåäèíåíèå
Êðûìà ê Ðîññèè

кую должность.
16 декабря Порошенко поручил прове-

рить всех госслужащих на наличие родст-
венников с российским гражданством. По
его словам, у многих сотрудников есть род-
ственники в Крыму. Проверку будет про-
водить Служба безопасности Украины, пос-
ле чего президент пообещал уволить тех,
у кого найдутся родные в России.

Юлия (слево), жена старшего сына Поро-
шенко Алексей (в центре), и сам президент
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При прогнозировании курса рубля не
стоит опираться на валютные опера-
ции Банка России. Во многом его вели-
чина будет зависеть от оттока капитала
в начале 2019 года, заявил глава Мин-
экономразвития Максим Орешкин. Так чи-
новник ответил на вопрос о том, повли-
яет ли возобновление транзакций ЦБ на
представленный кабмином "сценарий".

Так, в правительстве полагают, что сред-
негодовой курс отечественной валюты бу-
дет находиться на отметке примерно в
63,9 рубля за доллар. Орешкин подчер-
кнул, что прогноз окончательный и пе-
ресматривать его планируется только в
апреле. Сейчас для этого нет никаких
видимых причин. Министр призвал СМИ
не торопиться с выводами и помнить о
том, что волатильность рынка обуслов-
лена множеством факторов. Ранее ана-
литик Тимур Нигматуллин рассказал об
оптимистичном сценарии для рубля до
2020 года.

За 2,5 года после заключения сдел-
ки ОПЕК+ в российский бюджет пос-
тупили дополнительные 5 трлн рублей.
Об этом сообщил министр энергетики
Александр Новак. По его словам, за обоз-
наченный период нефтяные компании по-
лучили 2 трлн рублей дополнительно. Ми-
нистр отметил, что это позволило ста-
билизировать ситуацию с российским бю-
джетом, а также частично дать рост эко-
номике. В конце 2016 года Россия и
ОПЕК+ заключили соглашение о сотруд-
ничестве с целью стабилизация нефте-
рынка. Альянс, который в последствии
стал известен в мире как ОПЕК+, дого-
ворился с января прошлого года умень-
шить добычу на 1,8 млн баррелей в сут-
ки. Данное ограничение действовало до
июля этого года, однако 7 декабря
страны ОПЕК+ вновь решили вернуться
к ограничениям, в связи с чем было
принято решение о сокращении нефте-
добычи на 1,2 млн баррелей в сутки.

Государственная фискальная служ-
ба Украины сообщила, что средняя цена
импорта газа из Европы достигла ре-
кордного уровня - 339 долларов за
тысячу кубометров. Сумма рассчиты-
вается во время таможенного оформле-
ния при ввозе на территорию Украины.

Коммерческий директор "Нафтогаза"
Юрий Витренко отмечал, что газ из ЕС
обходится Украине в четыре раза доро-
же российского. Украина не закупает рос-
сийский газ с ноября 2015 года. В 2016-
2017 годах Киев не использовал рос-
сийское топливо для подготовки к ото-
пительному сезону. Вместо этого он за-
качивал в хранилища газ, приобретенный
в Европе по реверсу. С 2014 года в
Стокгольмском арбитраже идет суд меж-
ду "Газпромом" и "Нафтогазом". Предмет
иска - контракты на транзит и поставки
голубого топлива. По соглашению от 2009
года в рамках условия "плати и бери"
"Нафтогаз" должен ежегодно оплачивать
оговоренное количество газа. Украина
данный договор проигнорировала и пе-
рестала закупать газ.

Продуктовые туры из
Эстонии в Ленобласть
после введения санкций
набирают популярность.
Уже не первый год в горо-
де Кингисепп за консер-
вами, соком и стиральны-
ми порошками приезжают
жители Эстонии. Кто-то
пересекает границу на
своих авто, другие же по-
купают шопинг-туры до
крупных продуктовых ма-
газинов. Ну а перед Новым
годом поток желающих де-
шевого провианта увеличи-
вается в два раза.

Приезжают семьями, на-
бирают полные тележки и
обратно в свою Эстонию!
Потому что в России цены
ниже, чем в Прибалтике,
а продукты не хуже. На
кассе они оставляют по
160-200 евро! В родной
стране за тот же набор то-
варов отдали бы в два ра-
за больше. А некоторых на-
именований и вовсе бы не
нашли. Спрос на шопинг-

Самую высокую пенсию
в России платят на Чукот-
ке, там ее средний размер
составил 25 тыс. 173 руб-
ля. Об этом пишет "Рос-
сийская газета" со ссылкой
на данные Пенсионного
фонда России (ПФР).

Как пишет издание, дру-
гими регионами с высокой
пенсией оказались Ненец-
кий автономный округ (22
тыс. 50 рублей), Магадан-
ская область (21 тыс. 508
рублей), Камчатский край
(21 тыс. 342 рубля), Яма-
ло-Ненецкий автономный
округ (21 тыс. 8 рублей). В
ПФР отметили, что сред-
няя пенсия по России 14
тыс. 144 рубля. Издание от-

Дело движется к Ново-
му году и традиционно в
эти дни хозяйки прикид-
ывают примерное меню
на праздничный стол. Цен-
ник на традиционные са-
латы немного вырос. Об
этом свидетельствует сто-
имость продуктов, необхо-
димых для приготовления
новогодних блюд. Инфля-
ция сказалась на ценах и
простые расчеты показы-
вают, что оливье обойдет-
ся минимум на 4 процен-
та дороже, чем в прош-
лом году. А вот второй са-
лат - селедка под шубой -
останется в той же цено-
вой категории.

Если брать за основу
классический рецепт сала-
тов, которые обычно ис-
пользует для своих расче-
тов Росстат, и данные о
потребительских ценах за
октябрь, картина получа-
ется следующая. Обычно
для определения индекса
оливье Росстат использу-
ется французский рецепт
салата: консервированные
огурцы (500 г), горошек
(380 г), картофель (500 г),
морковь (200 г), куриные
яйца (4 шт.), вареная кол-
баса (300 г), майонез (200
г) и репчатый лук (100 г).

В 2017 году стоимость
такого салата составляла
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Главный салат подорожал, а цена селедки под шубой осталась прежней

311,83 - из расчета объе-
ма на семью из четырех
человек. В 2018 году за са-
лат придется выложить
уже 325,3 рубля. Это свя-
зано с тем, что почти все
ингредиенты салата, кро-
ме картофеля, выросли в
цене. Сильнее всего подо-
рожала морковь (14%) и
яйца куриные (на 12,5%).
Колбаса и лук прибавили
в стоимости 4-5%, а ма-
йонез и огурцы - 2-3%.

В случае с другим ново-
годним салатом - селедкой

под шубой - ее цена оста-
нется на уровне 2017 года.
Стоимость блюда на семью
из четырех человек 153,1
рубля. Сохранить ценник
удалось за счет снижения
стоимости самого главно-
го ингредиенты - сельди.
Она потеряла в цене шесть
процентов, а вот все оста-
льные составляющие при-
бавили в цене от 2 до 25%.
Скорее всего, к самому Но-
вому году салаты обойдут-
ся еще дороже, так как по-
дорожают овощи, пишет

газета "Известия".
Дороже всего традици-

онный оливье, без которого
у нас застолье в этот праз-
дник не застолье, выйдет
нынче жителям Чукотки -
517 руб. Как, впрочем, и в
прошлом году. Правда, тог-
да набор продуктов для са-
мого популярного новогодне-
го салата в этом регионе тя-
нул на 532 руб.

Москва в рейтинге
нынешнего декабря на се-
дьмом месте - 412 руб. Го-
дом раньше столица распо-
лагалась на шестом месте
почти с той же суммой - 413
руб. В Санкт-Петербурге ин-
гредиенты для того же са-
лата будут стоить 342 руб.
(год назад - 345 руб.).

В целом новогодний стол
(набор из пары десятков
продуктов, включая крас-
ную икру и отечественное
шампанское) дороже все-
го накрыть будет все на
той же Чукотке - 9091 руб.
(8179 руб. в прошлом го-
ду). В десятку регионов с
самой дорогой новогодней
корзиной входят также Не-
нецкий автономный округ,
Камчатский край, Москва,
Якутия, Мурманская, Ма-
гаданская, Сахалинская
области, Ямало-Ненецкий
автономный округ, Санкт-
Петербург.
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туры в Россию настолько
большой, что эстонские
предприниматели органи-
зую туры в Ленобласть. Из
России везут все - и сме-
тану, и постельное белье,
и посуду, и крупы. Покупа-
ют прибалты еще лекарст-
ва, подушки, пледы, кофе,
шоколад, рыбу, елочные иг-
рушки. Ищут тигровые кре-

ветки и клешни краба.
Этих товаров у них не най-
дешь. Поэтому берут сра-
зу несколько банок.

В список запрещенных
для ввоза в Эстонию вхо-
дят любимые всеми сыры,
колбаса и молочные про-
дукты. Однако не все соб-
людают правила. У мо-
лочных прилавков при-

балты пусть и не толпят-
ся, но все же позволяют
себе контрабандой про-
везти баночку сметаны.
Больше двух пачек сигарет
на границе не пропускают,
но все таки покупают и ве-
зут. Меньше, чем за три
евро сигареты в Эстонии
не найти. Ловят нарушите-
лей редко - не каждый ав-
томобиль или автобус про-
веряют досконально. Но
если попадешься - ждет
внушительный штраф.
Иногда за полчаса прохо-
дят контроль, иногда по
3-4 часа стоят.

В Европе есть, конечно,
все. В России - тоже. Но
европейцы с одной сто-
роны хотят попробовать
что-то новое, а с другой -
немного сэкономить. Ведь
курс евро высокий по от-
ношению к рублю и мно-
гие российские товары для
них стоят недорого. Пове-
дение европейцев рациона-
льно оправдано. А еще оно
говорит о том, что в Рос-
сии, не смотря на санкции,
с продуктами все хорошо.

Ñàìûå âûñîêèå ïåíñèè - íà ×óêîòêå
мечает, что до этого пока-
затели не дотягивают сред-
ние пенсии в 46 регионах.
Самыми низкими они ока-
зались в Кабардино-Балка-
рии - в среднем 11 тыс. 413
рублей, Дагестане - 11 тыс.
653 рубля, Калмыкии - 12
тыс. 137 рублей.

Как пояснили в ПФР, на
размер пенсии влияют мно-
гие факторы: стаж работы,
размер зарплаты, повыша-
ющие коэффициенты, дей-
ствующие в северных ре-
гионах и установленные в
зависимости от возраста
пенсионера и наличия у не-
го на иждивении нетрудос-
пособных членов семьи.
Разное сочетание этих фак-
торов в разных соотноше-
ниях и дает разницу сред-
них размеров пенсии.
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КАКОЙ МЕРОЙ МЕРИТЕ,
ТАКОЙ ЖЕ ОТМЕРИТСЯ
И ВАМ.

Евангелие от Луки, 6, 37
Последний день перед

Рождеством, как повелось в
советское время, был как
обычно рабочим.

Московский ломбард. К
единственному работающе-
му окошку  тянется скорб-
ная очередь. Нужда приве-
ла сюда накануне Рождест-
ва 1993 года этих разных
людей. В полиэтиленовых
пакетах, хозяйственных сум-
ках, а то и просто в газет-
ном свёртке принесли они
часто последние дорогие,
как память, семейные цен-
ности. Близость расставания
с ними гнетёт. Для многих
оказаться в этой очереди
унизительно: они прячут гла-
за и стараются не привле-
кать внимание других посе-
тителей. Те, до кого дошла
очередь, как-то странно
одинаково меняются, проси-
тельно смотрят в проём
окошка приёмщика, что-то
пытаются пояснить заиски-
вающим голосом. Но не тро-
гают эти просящие глаза и
жалобный тон вершителя су-
деб. За долгие годы он был
свидетелем  стольких тра-
гедий, таких душераздира-
ющих историй, что привык
ко всему и сердце его ока-
менело. Заимодавцы, про-
центщики, ростовщики, - ка-
ким только именем не на-
зови, а смысл один и тот
же: стервятники, питающи-
еся людским горем. Род за-
нятий неизбежно наклады-
вает на человека свой от-
печаток. Как написал в своё
время Антон Павлович Че-
хов: "Совесть в ссудных кас-
сах имеется только под зак-
ладом".

Однако наш приёмщик
внешне мало соответствовал
классическому типу скряги
- Гобсек, Скрудж, Плюшкин,
старуха процентщица. Ещё
не старый, но уже и не мо-
лодой, плохо выбритый муж-
чина лет сорока пяти. Пол-
ное, одутловатое лицо зем-
листого цвета, что можно
объяснить отсутствием ес-
тественного света и затхлой
атмосферой любого ломбар-
да. Люди постарше помнят,
что в беззаботные старые
времена предприимчивые
москвичи в массовом поряд-
ке забивали хранилища мос-
ковских ломбардов шубами,
дублёнками и другой зимней
одеждой, справедливо счи-
тая, что регулярно обраба-
тываемые химикатами поме-
щения идеально приспособ-
лены для того, чтобы сох-
ранять любимые вещи до
наступления холодов. Вряд
ли эти химикаты против моли
и других паразитов были по-
лезны сотрудникам и посе-
тителям.

Денежное, доходное мес-
то. Хотя и дорого обходится
претенденту. Зато шансы
быстро встать на ноги, ве-
лики.  Мало быть профес-
сиональным товароведом.
Тут, если хочешь выжать из
него всё, нужны качества
искусствоведа, знакомства
в среде коллекционеров, на-
личие своей клиентуры. Не
торговец антиквариатом ко-
нечно. В основном в лом-
бард несут ширпотреб, в
том числе и ювелирный. Как
правило, выкупить заложен-
ные вещи у большинства не
получится. Поэтому список
принимаемых в залог това-
ров резко ограничили. До-
бавили скупку ювелирных
изделий.  Но Москва вели-
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ка. Как ни трясли проверя-
ющие и контролирующие
всех мастей, как ни брали
за горло войны, перестрой-
ки и кризисы, время от вре-
мени и в ломбардах всплы-
вает что-то стоящее. Глав-
ное не прозевать, не про-
пустить мимо.

Лицо приёмщика, словно
у профессионального игро-
ка, лишено эмоций. Жесты
и реплики отработаны. Ред-
ко, среди обычных посети-
телей попадается клиент,
представляющий действите-
льную цену сдаваемой вещи.
Но тут и приходят на помощь
инструкции, составленные
во времена, когда человек,
приносящий в ломбард цен-
ную вещь, автоматически
рассматривался как потен-
циальный преступник, го-
товый взять любые крохи
ему предлагаемые.

Работа идёт своим чере-
дом. Вот молодой человек
достаёт из сумки парные
фарфоровые вазы с расти-
тельным орнаментом и по-
золотой.

- Это должно быть ста-
рые вещи, немецкие, от от-
ца мне достались - тихо го-
ворит приёмщику студент. -
Там и клеймо есть, посмот-
рите. Типа чернильного до-
мика.

Приёмщик бросает мгно-
венный взгляд на клиента,
достаёт тряпочку, тщатель-
но протирает дно одной из
ваз. Потом достаёт старую
деревянную школьную ли-
нейку и измеряет высоту
вазы. Что-то умножает на
клочке бумаги.

- Можем принять в залог
на месяц по 0,3% в день с
оценкой шесть тысяч руб-
лей за штуку.

Студент явно разочаро-
ван.

- Это всего десять долла-
ров за две.  Мне говорили,
что они стоят много доро-
же.

Приёмщик снисходит до
объяснений клиенту.

- Обычный массовый фар-
фор, высота 24 см., стои-
мость по прейскуранту.
Сдаёте или нет?

-  Сдаю, - безвыходно
вздыхает клиент, забирает
залоговую квитанцию и ухо-
дит.

Из окошка раздаётся рез-
кий голос: Следующий!

Следующий, интеллигент-
ного вида мужчина, протя-
гивает в окошко золотые
карманные часы.

- Вот, "Луи Гризель", на-
чало 19 века, золотые, на
ходу.

- Заклад или продажа?
- Продажа.
- Вы знаете, что мы поку-

паем золото как лом? За зо-
лото 375 пробы даём 12
тысяч рублей за грамм. Ме-
ханизм можете забрать.

- Да, но ведь это антик-
варная вещь в прекрасном
состоянии.

- Мы не антикварный ма-
газин.

Мужчина уходит.
Очередь доходит до мале-

нькой чистенькой старушки
в стареньком чёрном паль-
то и сером пуховом платке.
Морщинистое, но благооб-
разное лицо, добрые свет-
лые глаза. Таких старушек
мы привыкли видеть в цер-
кви. Они с большим удово-
льствием помогают прихо-
жанам, убирают свечи. Из

хозяйственной сумки она
достаёт полотняный узелок
и развязав его выставляет
на прилавок кофейный сер-
виз из белого металла.
Шесть чашек с блюдцами,
кофейник, сахарница, мо-
лочник. Довольно массив-
ные предметы без орнамен-
та.

Задумавшийся, видимо об
упущенных часах "Луи Гри-
зель" приёмщик, механичес-
ки подгребает части серви-
за к себе, изучает каждый
предмет, ставит их на весы,
которые расположены внут-
ри прилавка и увидеть ре-
зультат взвешивания невоз-
можно, что-то считает на
калькуляторе.

Старушка терпеливо ждёт
окончания процедуры, печа-
льно, но в то же время лас-
ково и благожелательно пог-
лядывая на посетителей.

Наконец, скрипучий голос
приёмщика произносит фра-
зу, от которой замер утом-
лённый долгим стоянием в
очереди зал.

- Металлы  мы принима-
ем как лом. Цены на плати-
ну сейчас по прейскуранту
51 тысяча 250 рублей за
грамм. У вас 2 килограмма
453 грамма, так что всего
на руки - 125 миллионов 716
тысяч 250 рублей. Таких де-
нег у нас в наличности нет,
поэтому оплата будет про-
изводиться через банк, где
вам откроют счёт.

- Сынок, - прозвучал в от-
вет ясный и спокойный го-
лос старушки, - а разве это
не серебро?

Наступила такая мёртвая
тишина, что хруст сломав-
шейся в руках приёмщика
ручки прозвучал как вы-
стрел и заставил всех
вздрогнуть и очнуться. По-
сетители не организованно,
но дружно  сгрудились у
окошка. На приёмщика было
страшно смотреть. Осозна-
ние роковой, непоправимой
ошибки, было как удар мол-
нии. Всего один банальный
вопрос, который он должен
был задать этой старой жен-
щине: "Что у вас?" - и  то
событие, которое он терпе-
ливо ждал годами, стало бы
реальностью. Вера в то, что
рано или поздно и ему дол-
жно повезти, что где-то мед-
ленно, но неотвратимо,
приближается его Счаст-
ливый Случай, постепенно
стала главным смыслом его
жизни. И всё рухнуло. Его
лицо страшно побелело. За-
тем оно стало покрываться
расплывающимися красны-
ми пятнами.

Не растерялась только
старушка.

- Сынок, - вежливо обра-
тилась она к приёмщику. - А
сколько это в долларах?

- Сто тысяч, - радостно
сообщил кто-то из очереди,
не дожидаясь ответа при-
ёмщика.

Старушка просеменила к
старому телефону-автомату
в угол зала, достала из ко-
шелка монету и набрала но-
мер.

- Катя, - сказала она, -
не надо продавать кварти-
ру. Нашлись деньги на опе-
рацию Саши.

- Внучок болеет, - пояс-
нила старушка притихшей
аудитории. Помолчала, пе-
рекрестилась и добавила -
Праздник пришёл, слава Бо-
гу!

Пришедший в себя при-
ёмщик долго с кем-то соз-
ванивался. Потом, затребо-
вав паспорт, выписывал кви-
танцию, уходил её заверять
и, наконец, получив необхо-
димые инструкции, старуш-
ка ушла.

Приёмщик механически
продолжал принимать кли-
ентов, пока рабочий день не
подошёл к концу.

По занесённой снегом
Москве приёмщик брёл
привычной дорогой домой.
Несмотря на нелёгкое вре-
мя, в воздухе всё равно ви-
тало какое-то приподнятое,
предпраздничное  настрое-
ние. Оживлённые люди, спе-
шащие домой. Приплясыва-
ющие от холода около сво-
их фанерных и картонных ко-
робок с товаром уличные
продавцы. Разухабистая
музыка доносилась из поя-
вившихся на каждом шагу
фанерных киосков.

В подъезде, как обычно в
последнее время, было тем-
но. Поднимаясь на ощупь по
лестнице, на площадке вто-
рого этажа приёмщик в тем-
ноте наткнулся на плотную
и колючую преграду, от не-
ожиданности отшатнулся и
потерял равновесие. Зама-
хав руками, он попытался ух-
ватиться за преграду, кото-
рая легко поддалась,  тяже-
ло упал и покатился по лес-
тнице вниз, прижимая к се-
бе неосторожно оставлен-
ную соседями на площадке
большую новогоднюю ёлку.

Он не слышал, как на шум
падения открылась соседс-
кая дверь, как закричал,
подзывая родителей подрос-
ток, как замелькали огни
фонариков и побежали вниз
к нему люди.

Очнулся он, когда его ста-
ли заботливо поднимать и от-
ряхивать. Встав на ноги, он
не почувствовал острой бо-
ли и постепенно осознал, что
не просто жив, но, видимо,
отделался, благодаря шап-
ке и пальто, просто лёгки-
ми ушибами.

Не переставая извинять-
ся, соседи помогли приёмщи-
ку подняться на площадку,
открыть дверь и провели его
в квартиру. Они настойчиво
предлагали вызвать скорую
помощь, но он, ссылаясь на
то, что вроде бы всё обош-
лось без травм, отказался.
Соседи, наказав обращать-
ся, если что, в любое вре-
мя, оставили его в покое.

Закрыв за ними дверь,
приёмщик прошёлся по
квартире, пытаясь понять,
болит ли тело. Вроде нет.
Но было как то не по себе.

А ведь раньше и у него всё
было. Была жена, рано
ушедшая в мир иной, был
сын, с которым он никогда
не находил, да и не старал-
ся найти общий язык. Ви-
димо поэтому, вернувшись
из армии, сын завербовал-
ся работать куда-то в Си-
бирь. Несколько раз сын пи-
сал о том, где устроился, о
том, что собирается жени-
ться, но не находя сочувст-
вия, постепенно писать пе-
рестал.

Вспомнилась печальная
очередь в ломбарде, лица
людей. А ведь сыну навер-
няка тоже нужна помощь,
которую он никогда не пред-
лагал, хотя ведь мог. Даже
старушке, которая принес-
ла последнее, чтобы спасти

внука, не просто не посо-
чувствовал, а расстроился,
что не удалось воспользо-
ваться её простотой и обоб-
рать.

Вот так, - внезапно приш-
ла мысль, - суетишься, на
что-то надеешься, а раз - и
конец, и заберут из холод-
ного подъезда и похоронят
где-то и проводить в послед-
ний путь некому.

- Что со мной стало? Как
получилось, что я совсем
один? А ведь это я сам во
всём виноват.

Внезапно так заныло сер-
дце, что, испугавшись, он с
трудом, как ему показалось,
добрался до кровати и  сел.
Душу впервые, сколько он
себя помнит, наполнило от-
чаяние и безысходность. Он
долго сидел молча.

Тишину нарушил громкий
телефонный звонок. Ему так
редко звонили, что он даже
вздрогнул. Протянув руку, он
снял трубку.

- Алё, - услышал он голос
сына. - Привет, отец. С нас-
тупающим Новым годом! Как
ты?

- Здравствуй сын, - А как
ты?

- Всё нормально. У тебя
родился внук. Может быть,
приедешь проведать?

Ведь это единственные
близкие ему люди, подумал
он. Он представил себе яр-
ко освещённую комнату, мо-
лодую семью с младенцем,
украшенную пушистую ёлку
и ответ вдруг родился сра-
зу, так решительно, как буд-
то этого звонка приёмщик
ждал давно и с нетерпени-
ем.

- Я очень рад, сынок. -
Обязательно. Завтра возь-
му билет и позвоню.

Тяжесть в душе вдруг ис-
чезла. Он встал и подошёл
к окну.

На улице мягко кружась,
падали снежинки. В окнах
всех домов напротив праз-
днично горели огни. И хотя
в Москве этой ночью как
обычно небо закрывали
низкие зимние облака, ве-
рилось, что там, высоко уже
загорелась самая яркая в
этом мире Звезда.

Как написали бы ранее в
рождественских рассказах:
"По всей вселенной всю ту
ночь ходила великая Божия
сила".

Владимир Павлович Иванов хо-
рошо знаком в Болгарии не то-
лько благодаря своей серьезной
работе в качестве Руководи-
теля Представительства Рос-
сотрудничества, но и как ав-
тор сборника веселых баек Па-
лыча. Наши читатели по дос-
тоинству оценили его юмор.
И вот он предстает в новой
ипостаси. "Рождественский
рассказ жанр трудный и не
всегда поддавался даже мас-
титым писателям. Если будут
замечания, то буду за них бла-
годарен и продолжу работу", -
обращается он через нас к чи-
тателям.
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Конно-спортивный комп-
лекс "Битца" построили к
Олимпиаде-80 и с тех пор
ни разу не проводили ре-
монт. "Но, тем не менее, в
"Битце" кипит настоящая
жизнь, - написал в своем
сайте мэр Сергей Собянин
после того, как посетил
спортивное сооружение в
выходные дни . "Несколько
лет мы вели переговоры с
инвесторами, чтобы они взя-
ли на себя восстановление
"Битцы". Но все переговоры
в итоге сводились к одному:
давайте мы здесь построим
жилье, торговый комплекс,
а для лошадей оставим на
задворках пару манежей. А
еще лучше - переведем их

Как сообщил в интервью
"МК" заместитель главы Фе-
деральной службы исполне-
ния наказаний (ФСИН) Вале-
рий Максименко, принципи-
альное решение о закрытии
СИЗО принято. Помимо "Бу-
тырки", будет закрыт и
СИЗО №3 "Пресня". Вместо
объектов, которые будут за-
крыты, в строй планируется
ввести новый следственный
изолятор, рассчитанный на
5000 мест.

Освобожденные здания
"Бутырки" и "Пресни" переда-
дут в распоряжение властей
Москвы.Легендарный Бутыр-
ский тюремный замок, оче-
видно, доживает свой срок в
нынешнем качестве. Тюрьма,
основанная еще во времена
Екатерины Великой, будет

Ìýð Ñîáÿíèí ïîñåòèë êîííî-
ñïîðòèâíûé êîìïëåêñ "Áèòöà"

го спорта в Москве просто
не найти. Здесь удобно тре-
нироваться и проводить со-
ревнования. Сюда со всей
Москвы привозят на лече-
ние иппотерапией детей,
страдающих ДЦП. В прош-
лом году мы передали "Бит-
цу" городской спортивной
школе и решили восстанав-

ливать ее сами. В 2018 году
провели пробные ремонт-
ные работы. А с 2019 года
начнем  большой ремонт.

Через 5 лет "Битца" ста-
нет не только крупнейшей,
но и одной из лучших в Ев-
ропе конно-спортивной ба-
зой и местом отдыха моск-
вичей, - пообещал мэр.

куда-нибудь в область или
в Новую Москву. Я катего-
рически против коммерчес-

кой застройки территории
Битцы.

Лучшего места для конно-

Жителей Магаданской об-
ласти трудно чем-либо уди-
вить, но фотографии, опубли-
кованные в местной группе в
соцсетях, потрясли даже их.
По заснеженной трассе в ра-
йоне Колымы путешествовал
велосипедист. Еще больше
поразило то, что странный
путешественник не говорит
по-русски. Любитель велопо-
ездок представился Марку-
сом, рассказал, что он из Ис-
пании, и намерен по колым-
ской трассе доехать до Якут-
ска. Несмотря на наличие у
мужчины зимней одежды, по-
льзователи усомнились в том,
что иностранец отдает себе
отчет в том, что делает. В
декабре в районе Колымы
температура опускается ни-
же минус 50 градусов, а за-
думанная испанцем поездка
предполагала ночевки вне на-
селенных пунктов. Как уда-
лось выяснить впоследствии,
гражданин Испании Хосе Ан-
дрес Абьян Пахарес приле-
тел в Магадан рейсовым са-
молетом из Москвы 3 декаб-
ря. Путешественник собирал-
ся из Магадана добраться до
озера Байкал, стартовав по
федеральной трассе "Колы-
ма". А всего же испанцу пред-
стояло преодолеть более
5000 км в суровых климати-
ческих условиях.

Сам господин Пахарес по-
лагал, что готов к тому ис-
пытанию - его велосипед был
предназначен для зимних по-
ездок, путешественник рас-
полагал зимней одеждой и па-
латкой. Но, очевидно, анали-
зу погодных условий по мар-

Ñðîê "Áóòûðêè" êîí÷àåòñÿ
закрыта.В начале XX века
через камеры "Бутырки"
прошло немало известных
личностей, таких, как рево-
люционер Феликс Дзержин-
ский, анархист Нестор Мах-
но, поэт Владимир Маяковс-
кий и другие.

В советский период коли-
чество известных "постояль-
цев" только росло - Сергей
Королев, Осип Мандельштам,
Варлам Шаламов, Александр
Солженицын. Местонахожде-
ние подобного объекта в цен-
тре Москвы многие считают
ненормальным. Особенно не-
довольны жильцы прилегаю-
щих кварталов, которые дав-
но мечтают, чтобы "Бутырку"
закрыли.

И это станет самым зна-
чительным событием со вре-

мен закрытия Таганской
тюрьмы.

Сооруженная в 1804 году
по указу императора Алексан-
дра I "Таганка" первоначаль-
но служила тюремным ра-
ботным домом для уголовных
заключённых, но в XX веке

приобрела функции пересы-
льной.

Решение о закрытии Таган-
ской тюрьмы было принято
при Никите Хрущеве. В ту по-
ру рассматривать такой объ-
ект, как тюрьма, в качестве
памятника архитектуры, ни-

кому не приходило в голову.
Поэтому большинство объек-
тов "Таганки" ждал снос.Се-
годня о Таганской тюрьме ма-
ло что напоминает. В бывшем
административном здании,
которое решено было не сно-
сить, располагаются офисы.
На месте, где были тюрем-
ные стены, теперь находятся
жилые дома и детский сад.
В конце 1950-х - начале 1960-
х в СССР многие верили, что
процесс закрытия старых тю-
рем неизбежен, а новые не
понадобятся, поскольку прес-
тупников вскоре не станет
совсем.

Шестьдесят лет спустя, ког-
да приходит очередь "Бутыр-
ки", подобных идеалистов
почти не осталось. Так что
СИЗО "Бутырка" сдаст свою
вахту только после открытия
новой, по-европейски ком-
фортабельной тюрьмы.

Êàê èñïàíöà îò Êîëûìû ñïàñàëè
шруту следования он уделил
недостаточно внимания. Не-
известно, чем бы все это за-
кончилось, если бы в районе
поселка Ларюковая с ним не
встретились братья-ингуши,
проживающие в местном го-
родке Сусуман - Ваха, Муса
и Аслан. В интервью местно-
му порталу "Весьма" Ваха
рассказал: "Еще при первой
встрече мы пытались его пе-
реубедить от этой затеи, по-
тому что сильные морозы. Но
он решил путешествовать да-
льше". Братья, которые еха-
ли по делам в Магадан, от-
правились дальше. Но, возв-
ращаясь назад, не забыли об
испанце. "На обратном пути
мы специально ехали посмот-
реть, как он там, глядели по
сторонам, и нашли его в па-
латке на перевале", - приво-
дит слова спасителя портал
"Весьма".

Ночью 14 декабря на Бур-
халинском перевале. Ваха,
Муса и Аслан сняли видео мо-
мента, когда они обнаружи-
ли палатку испанца. "Минус
48... Минус 50 градусов, - го-
ворит оператор, - испанец,
путешественник, едет из Ма-
гадана в Якутск".

Помощь подоспела очень
вовремя. Окончательно за-
мерзший путешественник мог
и не пережить ту ночь. Мест-
ные жители погрузили экст-
ремала в машину и отвезли
его в Сусуман, где обогрели,
накормили и вызвали "ско-
рую". Медики констатирова-
ли у испанца обморожение
руки, но более серьезных
повреждений он, к счастью,

не получил. На следующий
день Пахареса перевезли в
местную гостиницу.

Как сообщает ТАСС со
ссылкой на администрацию
Магадана, иностранец не мо-
жет покинуть Магаданскую
область из-за дефицита ави-
абилетов до Москвы.

"Мы не сможем их купить,
наверное, до января", - приз-
нался представитель адми-
нистрации. Канун новогодних
каникул - время, когда би-
леты из Магадана в столицу
расходятся, как горячие пи-
рожки. Разумеется, никто не
бронировал место в расчете
на бесстрашного испанского
велосипедиста. Так что гос-
подину Пахаресу остается
уповать на то, что кто-то от-
кажется от билетов, либо на
вмешательство в его историю
высокопоставленных персон.
В противном случае Новый
год ему придется встречать
в Магадане. Но, с другой сто-
роны, это лучше, чем нас-
мерть замерзнуть в придо-
рожном сугробе. Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

Ñåêðåòû ñ÷àñòëèâîé æèçíè
Дом престарелых у многих

ассоциируется с местом, ку-
да люди приходят доживать
свой век. Но когда видишь
энергичных дедушек и бабу-
шек представление полнос-
тью меняется. Зинаида Пет-
ровна Казакова возглавляет
группу волонтёров "серебря-
ного" возраста "Доброделы".
Это объединение несколько
лет назад в Липецком доме-
интернате для престарелых
и инвалидов создали актив-
ные бабушки и дедушки,
чтобы помогать таким же, как
они, пожилым людям. Они ук-
рашают территорию дома-ин-
терната садовыми скульпту-
рами, мозаичным панно, уха-
живают за зимним садом.
"Три года назад я была на
грани жизни и смерти. Похо-
ронила всю семью - мужа,
детей, родителей… Сутками
плакала, думала, всё - это
конец. Но мне удалось
вырваться из боли и отчая-
ния благодаря новым дру-
зьям, новому хобби", -  приз-
наётся Казакова. В свои 73
года она здесь одна из самых
молодых. Сегодня она и ду-
мать забыла об одиночестве
и болезнях, да и некогда ей -
весь день расписан по мину-
там. С утра до вечера круж-
ки, занятия спортом, встре-
чи. Вот вчера, например, она
сопровождала других бабу-
шек, ограниченных в движе-
нии, в зоопарк, а до этого
сажала с дошколятами дере-
вья. В помощниках у неё око-
ло двадцати пенсионеров, бо-

льшинство из них весьма со-
лидного возраста - те, кому
за 80 и даже за 90. Чтобы
помогать другим, "пожилые
тимуровцы" должны сами ос-
таваться в форме, поэтому
все ведут активный образ
жизни. Антонине Чусовой 91
год, а она любому даст фору
в спортзале. Она каждый
день занимается с гантеля-
ми, крутит педали велотре-
нажёра и много ходит пеш-
ком. Антонина Чусова посвя-
тила медицине всю жизнь, а
сейчас занимается во-
лонтёрством. Бабушка Тоня
выжигает по дереву. Её "кол-
лега" по волонтёрской деяте-
льности - Юлия Елфимова, 94
года. Тоже бывший медработ-
ник. 22 года отработала мед-
сестрой и ещё 25 лет - аку-
шеркой. Сколько детей прош-
ло через её руки, можно то-
лько догадываться.

Сухонький, изящный и под-
вижный Николай Лаврентьев
- завидный кавалер, несмот-
ря на свой преклонный воз-
раст - в декабре ему ис-
полнится 87 лет. В дом-ин-
тернат бывший электросле-
сарь попросился сам нес-
колько лет назад: неуютно
стало в квартире без суп-
руги - она не дожила до зо-
лотой свадьбы три года. Ни-
колай Иванович быстро
влился в ряды волонтёров.
Помогая другим, он открыл
в себе массу талантов, учас-
твует почти во всех концер-
тах, играет в пьесах и даже
освоил нотную грамоту.
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В декабре 1862 г. скон-
чался Константин Алексан-
дрович Булгаков. Сын мос-
ковского почт-директора
Александра Яковлевича, пле-
мянник петербургского почт-
директора и управляющего
Почтовым департаментом
Константина Яковлевича,
внук Якова Ивановича Бул-
гакова - посла Екатерины II
в Польше и Османской им-
перии.

Сначала, однако, хорошо
бы вспомнить о быте и нра-
вах гвардейского офицерст-
ва. Эта сторона жизни во-
енных менее известна. В
эпоху Александра I и Нико-
лая I отличительные черты
характера, духа и тона гвар-
дейских офицеров - молодых
и старых - составляли уда-
льство и молодечество. Де-
визом и руководством в
жизни были стародавние по-
говорки: "двум смертям не
бывать, одной не миновать",
"жизнь копейка - голова ни-
чего". Эти люди и в войне,
и в мирное время искали
опасностей, чтоб отличить-
ся бесстрашием и удальст-
вом. Литературовед Юрий
Тынянов верно заметил, что
"во времена Пушкина и де-
кабристов смерти не боя-
лись и совсем не уважали
ее. Страх смерти… в Рос-
сии придумали позже - Тур-
генев, Толстой".

Буйство хотя и подверга-
лось наказанию, но не счи-
талось пороком, если не
выходило за рамки правил.
Стрелялись редко, только за
кровные обиды, за дело чес-
ти. После таких дуэлей
обычно следовала мировая,
шампанское. В те годы ма-
ло кто решился бы говорить
дурно или клеветать на то-
варища. За оклеветанного
офицера сразу вступались
по десятку товарищей. Честь
мундира обязывала.

Кстати, о мундирах. В
России существовали неу-
коснительные правила но-
шения офицерами формен-
ной одежды. Тем паче, что
форма служила особым
знаковым признаком сос-
ловной принадлежности. Во-
енный мундир в России лю-
били особенно. Даже выход
в отставку с правом ноше-
ния мундира почитался за
большую милость. Правила
ношения формы соблюда-
лись весьма строго. Извес-
тно, что поводом для отс-
тавки полковника лейб-гвар-
дии Московского полка Гри-
гория Римского-Корсакова
послужил расстегнутый на
балу за ужином мундир. Им-
ператор Александр I напи-
сал в резолюции на проше-
нии об отставке: "Мундира
Корсакову не давать, ибо
замечено, что оный его бес-
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Гвардейского
офицера Константина
Булгакова знали все -
от Пушкина
до императора

покоит".
Офицер не имел права

снимать форму ни на служ-
бе, ни в быту, ни даже в
длительном отпуске. Офи-
церская честь, как и мун-
дир, ценилась очень высо-
ко. Офицер, который изме-
нил своему слову, не всту-
пился в критическую мину-
ту за однополчанина или об-
манул кого бы то ни было,
не был терпим в полку. Все
офицеры полка жили одной
семьей. У них все было об-
щее - дух, время, труды, де-
ньги, наслаждения, неприят-
ности и опасности. Когда на-
чалась война 1812 г., был
установлен негласный уговор
отказаться от употребления
французского языка и гово-
рить только по-русски в си-
лу того принципа, что русс-
кие офицеры служат русс-
кому царю и отечеству. Мно-
гие из офицеров в те вре-
мена по-русски, как извес-
тно, изъяснялись плохо, с
детства почитая как родной
французский язык.

В те годы у военных по-
вес была великая страсть к
так называемым "грос-шкан-
далам". Об их похождениях
сохранилось много расска-
зов. Одно время излюб-
ленным местом кутежей
офицеров были пригород-
ные дачи Петербурга. Так,
например, одно время по
Черной речке по ночам стал
разъезжать черный катер с
поставленным на нем гро-
бом. Гребцы, сидевшие с
факелами около гроба, за-
унывно пели "Со святыми за
упокой", чем пугали и буди-

Офицеры и солдаты Лейбгвардии Николая I

И в бою, и на балу - в мундире

Пушкин и Жуковский в гостях у Глинки

ли мирных дачников и ок-
рестных крестьян. Вскоре
однако выяснилось, что фа-
кельщики - это молодые ка-
валергарды, а в гробу ле-
жал вовсе не покойник - он
был доверху набит бутыл-
ками с шампанским.

Веселая мундирная моло-
дежь иногда пробиралась
ночью на дачу какой-нибудь
актрисы французского теат-
ра и, осторожно сняв став-
ни, наблюдала за ночным ту-
алетом красавицы. А то, же-
лая подшутить, врывались
через окошко в спальню ка-
кой-нибудь молоденькой
дамы и затем учтиво изви-
нялись: ошиблись-де, не на
ту дачу попали. А через нес-
колько дней в полк прихо-
дили жалобы. Виновные
сознавались сразу: лгать
было стыдно. На полковой
гауптвахте частенько быва-
ло тесно от арестованных
офицеров.

Гвардейского офицера ни-
колаевской эпохи Констан-

тина Александровича Булга-
кова знали все - от Пушки-
на до императора, яркий и
типичный представитель
гвардейского офицерства.
Он родился в 1812 году. Об-
разование получил в Школе
гвардейских подпрапорщи-
ков и кавалерийских юнке-
ров, откуда выпущен пра-
порщиком в лейб-гвардии
Московский гренадерский
полк.

Повесу и остряка Булга-
кова знал весь Петербург.
О его выходках почти ежед-
невно рассказывал весь го-
род. Раз после попойки он
возвращался пешком с дву-
мя приятелями из гостей но-
чью. В числе его спутников
был известный силач артил-
лерист Чагин. Вдруг увиде-
ли они будку со спящим в
ней часовым. Тут Булгакову
пришло в голову своротить
будку на землю, но так,
чтобы дверь пришлась плот-
но на мостовую. При помо-
щи такого силача как Чагин

им это удалось. Бедный бу-
дочник поднял страшный
крик, разбудивший всех ок-
рестных дворников. Они под-
няли будку и освободили
чуть живого часового.

Однажды Булгакову приш-
лось находиться в карауле
в день своих именин. Узнав,
что великий князь Михаил
Павлович, командующий
Гвардейским корпусом, в
отъезде, Булгаков устроил
такой фестиваль, что небу
стало жарко. Он перепоил
всех, включая солдат и на-
ходящихся на гауптвахте
офицеров. Но на беду вели-
кий князь ночью неожидан-
но вернулся в корпус, где
застал весь караул пьяным
и спящим. Михаил Павлович
будить никого не стал. Он
распорядился взять полко-
вой барабан, а на следую-
щее утро приказал москов-
ским гренадерам собрать-
ся на полковой смотр.

Булгаков, проспавшись,
понял, какое ожидает его на-

казание. Он призвал одно-
го из рядовых, у которого
на дежурстве пропал бара-
бан. Булгаков пообещал ему
25 рублей в награду, если
он до смотра добудет бара-
бан, а если нет, то получит
строгое взыскание. Рядовой
ловко украл барабан в гвар-
дейской артиллерийской ба-
тарее. И при смотре Мос-
ковский полк был с бара-
баном. Изумленный великий
князь потребовал объясне-
ния у Булгакова. Тот принял
всю вину на себя и объяс-
нил, как было дело...

Как-то раз великий князь
был в театре и к своему
изумлению увидел в одной
из лож Булгакова, хотя тот
должен был в это время си-
деть на гауптвахте под арес-
том. Великий князь спешно
покидает театр и едет на га-
уптвахту. И что же он ви-
дит? Булгаков спокойно спит
в своей камере. Ничего не
понимая, Михаил Павлович
возвращается в театр и
вновь к своему крайнему
изумлению видит Булгакова,
преспокойно сидящего в ло-
же напротив.

Великий князь вторично
едет на гауптвахту и опять
застает Булгакова, спокой-
но спящего под арестом. По-
раженный князь спрашива-
ет Булгакова: "Скажи, как
ты это сделал?". "Очень
просто, ваше высочество.
Вы сами меня изволили при-
везти в вашей коляске, то-
лько на запятках".

Булгаков был известен в
обществе не только своими
проказами. Он слыл талан-
тливым певцом, художником,
каламбуристом. Его близки-
ми приятелями были компо-
зитор Михаил Глинка, поэты
Вяземский и Лермонтов, се-
кундант Пушкина Данзас.
Однако реализовать свои та-
ланты он не сумел. Вскоре
Булгаков вышел в отставку
и поселился в Москве. Поэт
князь Петр Андреевич Вя-
земский вспоминает: "В один
из последних приездов мо-
их в Москву, в 1862 г., я уже
не нашел Костю в живых. В
последние годы он был уже
не тот: испитой, желтый, бо-
льной человек. Однако по
старой памяти он устраивал
у себя веселые пирушки, ра-
зъезжая по комнатам в
кресле на колесах. Он час-
то угощал меня артистичес-
кими вечерами. На этих ве-
черах Костя замечательно
распевал романсы своего
приятеля Михаила Глинки. У
него был особый, велико-
лепный дар передразнива-
ния: представлял в лицах и
в голосе известных певцов
итальянских и русских.

Булгаков - это богатая рус-
ская натура. Музыкант в ду-
ше, остроумный, хорошо
владеющий карандашом, он
был исполнен многочис-
ленных дарований, к сожа-
лению, не усовершенство-
ванных прилежанием и нау-
кой. Все это погубила преж-
девременно жизнь, слишком
беззаботная, невоздержан-
ная. Но, тем не менее, Бул-
гаков был особенной и ори-
гинальной личностью в мос-
ковской жизни. Теперь все
это переходит в разряд
темных преданий".
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Медики утверждают: сегод-
ня всё больше детей стра-
дают расстройством внима-
ния, памяти и мышления. И
причины видят в увлечении
гаджетами.

Жертвы интернета
Говорят, что в мозге циф-

рового поколения происходят
изменения, похожие на ран-
нюю стадию старческого сла-
боумия и даже как после че-
репно-мозговой травмы. По
данным учёных, радиус ак-
тивности детей с 1970 г. сок-
ратился на 90%! Дети вмес-
то игр на улице сидят дома,
уткнувшись в свои смарт-
фоны и компьютеры. Притом
что растущему мозгу для
развития необходимо как
можно больше внешних сти-
мулов, чтобы научиться при-
нимать решения, сопережи-
вать, контролировать свои
поступки. А если взаимодей-
ствие с живыми людьми све-
дено к минимуму, а физичес-
кий мир заменяется вирту-
альным, если запоминать ин-
формацию нет нужды, пото-
му что можно найти в Ин-
тернете, то участки мозга,
отвечающие за память, са-
моконтроль и т. д., атрофи-
руются за ненадобностью.

"Скорее всего, справедли-
ва теория о том, что регу-
лярное использование гадже-
тов с детства влияет на спо-
собность к концентрации:
она становится значительно
ниже, и это может мешать
качеству работы, особенно
в тех случаях, когда требу-
ются усидчивость и сосре-
доточенность, например, в
математике и других точных
науках, - считает старший
научный сотрудник лабора-
тории когнитивных исследо-
ваний Института общест-
венных наук РАНХиГС Кирилл
Хломов. - Но есть и обрат-
ная сторона медали. В се-
годняшнем мире мы живём
на высоких скоростях: очень
быстро происходит обмен
информацией, наблюдаются
изменения во многих облас-
тях, и человеку нужно уметь
к ним приспосабливаться.
Так вот у тех детей, которые
активно пользуются гадже-
тами и компьютерами, гораз-
до сильнее развиваются
структуры мозга, позволяю-
щие быстро переключаться
на разные задачи и отсле-
живать сразу несколько про-
цессов - управление проек-
тами, современные СМИ или
другая работа с информаци-
ей".

Такое рассеянное внима-
ние и невозможность концен-
трации на длинных текстах,
сложных проблемах объяс-
няют отчасти тот факт, что
нынешние школьники подчас
с трудом справляются с за-
дачами, которые решали их
сверстники лет 20-30 назад.

Одинокие и
депрессивные
Другая важная черта сов-

ременных подростков - не-
желание взрослеть и брать
на себя ответственность. Вся
их жизнь оказывается сос-
редоточенной в смартфоне
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или компьютере, поэтому
выходить из дома, искать ра-
боту (можно же делать вид,
что учишься) просто не нуж-
но.

"У детей формируется та-
кой тип мышления, что, ес-
ли задача сложная и её не
хочется решать, можно прос-
то переключиться на что-то
другое, - продолжает К. Хло-
мов. - Например, надо на-
писать эссе или сочинение,
но ты просто находишь гото-
вое сочинение, меняешь в
нём какие-то слова, запя-
тые - и всё. Зачем лишний
раз напрягаться, если всё
есть в Интернете? Таким об-

разом подростки привыкают
избегать ситуаций, когда им
тяжело и нужно преодолевать
трудности".

Добавьте к этому сок-
ращённый сон. Многие под-
ростки теперь спят меньше
7 часов (и телефон даже во
время сна всегда под подуш-
кой), тогда как норма - 9 ча-
сов. Недостаток сна приво-
дит к ожирению и повышен-
ному давлению, способству-
ет развитию депрессии и
тревожности. А учёные ут-
верждают: существенные из-
менения в психическом здо-
ровье появляются, когда че-
ловек ежедневно проводит в
Сети больше 2 часов в день.
И тут уж не до развития моз-
га.

Справедливости ради сто-
ит сказать, что не все испо-
льзуют Интернет только для
развлечений. Есть подрост-
ки, которые готовы приме-
нять Интернет и соцсети для
образования. И здесь воз-
можности тоже безгра-
ничны: онлайн-лекции уни-
верситетского уровня, при-
ложения, образовательные
фильмы и т. д.

Кстати, вот и ещё факт:
среди нынешних подростков
стало меньше ранних бере-
менностей. Снижение сексу-
альной активности тоже свя-
зано c любовью к гаджетам.
Причём не только дети, но и
взрослые стали менять бли-
зость и общение друг с дру-
гом на соцсети. Даже теле-
фонные звонки всё больше
устаревают: более удобным
и корректным считается со-
общить о чём-то в мессен-
джере или по электронной
почте, особенно когда речь
идёт о рабочих вопросах.

"В будущем одиночество,
тревожно-депрессивные на-
рушения будут превалиро-
вать над остальными типами
расстройств, - говорит
К. Хломов. - Если общество

1980-х - начала 2000-х на-
зывали нарциссическим, об-
ществом достижений, то сле-
дующий этап - общество диф-
фузно-депрессивное. И одна
из задач, которые выполня-
ют гаджеты, - снижать наш
уровень возбуждения, уро-
вень тревоги, напряжения.
Сейчас стало гораздо мень-
ше конфликтов в метро: все
просто уткнулись в свои те-
лефоны, и вся тревога, нап-
ряжение утилизируются в
мелкую моторику, в движе-
ния рук. Обычно, когда у де-
тей переизбыток возбужде-
ния, что для них нормально,
особенно для трёхлетних,

они бегают, кричат. Чтобы
они могли уснуть, раньше их
вечером водили на прогул-
ки. А сейчас дают в руки
планшет".

Гаджеты как замена
родителей
"Но нельзя только гаджеты

винить в изменениях, проис-
ходящих с детьми, - считает
доцент департамента психо-
логии НИУ "ВШЭ" Елена Че-
ботарёва. - Причина непри-
ятностей - ослабление свя-
зей между родителями и де-
тьми. У современных мам и
пап нет возможности уделять
детям достаточно времени.

Нехватку родительского вни-
мания подросткам восполня-
ют смартфоны. Вырастаю-
щие в итоге "не такими" де-
ти - побочный эффект этого
восполнения.

Мне приходится наблюдать
очень разных подростков.
Многие из них рвутся погу-
лять, но родители не пуска-
ют - страшно, некому прос-
ледить, нет времени позна-
комиться с друзьями, с ко-
торыми он гуляет. Лучше
пусть в планшете ковыряет-
ся. Такие дети позже взрос-
леют, не стремятся к самос-
тоятельности. Потому что,

опять же, страшно. Вот и си-
дят подросшие дети в Сети,
не зная, чем ещё занять се-
бя.

Чтобы изменить ситуацию,
запреты на использование
гаджетов не помогут. Роди-
телям надо напрячься, по-
нять, чем интересуется под-
росток, и вывести на тро-
пинку к другой жизни - по-
казать, что в ней есть
квесты, тематические вече-
ра в кинотеатрах, экскурсии
и т. д. Увы, во многих по-
добных историях чаще все-
го сдаются именно родите-
ли и идут по пути наимень-
шего сопротивления - отда-
ют ребёнку вожделенный га-
джет".

Жизнь без мобильного -
для элиты?
Американские психологи

утверждают: разрыв между
детьми из богатых и бедных
семей растёт. Однако про-
является он вовсе не в сто-
имости используемых ими га-
джетов, а в их отсутствии.
И, пока дети из небогатых
семей целыми днями прико-
ваны к экранам, потому что
родители не могут обеспе-
чить им услуги нянь, инте-
ресные поездки и развлече-
ния не в виртуальной, а в
реальной жизни, отпрыски
элиты получают старомод-
ные деревянные игрушки,
игры на свежем воздухе и
роскошь общения не через
экран. Ещё недавно каза-
лось, что дети богатых ро-
дителей раньше всех полу-
чают доступ к Интернету,
самым навороченным и до-
рогим гаджетам и быстрее
приобретают востребован-
ные технические навыки, а
бедные остаются за бортом
жизни. Однако получилось
скорее наоборот. Сейчас
электронные новинки всё ак-
тивнее продвигают в госу-
дарственных американских

школах и детсадах, в то вре-
мя как частные образовате-
льные учреждения всё чаще
отказываются от экранов и
гаджетов.

Например, Вальдорфская
школа, популярная среди
сотрудников Силиконовой до-
лины, пытается учить детей
без модных электронных ус-
тройств. Да и сами обеспе-
ченные родители, работаю-
щие в ИТ-компаниях, всё ча-
ще запрещают их в своих се-
мьях. По данным исследова-
ния американской неком-
мерческой организации
Common Sense Media, под-

ростки из семей с низким
доходом проводят у экранов
в среднем 8 часов, а более
обеспеченные - меньше 6 ча-
сов.

"Не уверен, что в России
"цифровой разрыв" объясня-
ется финансовым состояни-
ем семьи, - считает ст. н. с.
лаборатории когнитивных ис-
следований Института общес-
твенных наук РАНХиГС, на-
учный руководитель центра
по работе с подростками
"Перекрёсток" Кирилл Хло-
мов. - Скорее он больше
связан с социально-интел-
лектуальным развитием,
продвинутостью родителей в
вопросах воспитания ре-
бёнка".

Соблазны и привычки
Между тем производители

гаджетов, компьютерных игр
и прочей развлекательной
"начинки" привлекают к раз-
работке своих продуктов
психологов, которые приду-
мывают всё новые инстру-
менты для захвата детского
внимания.

"Дети - это же будущие по-
купатели гаджетов и элект-
ронных продуктов. Зацепить
их пытаются в раннем воз-
расте, чтобы сформировать
привычку пользоваться кон-
кретными устройствами,
обеспечить лояльность к
бренду, - объясняет Кирилл
Хломов. - Например, YouTube
сейчас активно включает
рекламу в просмотр мульти-
ка или видео и предлагает
прерваться через некоторое
время. Это эксплуатация
внимания. Есть другой под-
ход - в игре заранее зак-
ладывается время на восс-
тановление жизни: хочет
ребёнок или нет, а для про-
должения развлечения ему
придётся ждать, скажем,
час-полтора. Правда, часть
производителей при этом на-
чинают зарабатывать на не-
терпеливых пользователях,
предлагая им оплатить уско-
рение процесса".

Всё это сеет панику сре-
ди родителей, заставляя ду-
мать, что отнять смартфон у
школьника практически не-
возможно.

"Не соглашусь, что это так
уж сложно, - говорит психо-
лог. - Дети готовы переклю-
чаться от экранов, если у
них будет интересная аль-
тернатива. Просто они не
умеют организовать её са-
ми. Это как раз дело роди-
телей и отчасти школы. Ес-
ли в семье приняты насто-
льные игры, совместные по-
ходы в кино или театр, ка-
тание на коньках, лыжах и
т. д., то отвлечь ребёнка нет-
рудно.

Проблема в том, что ро-
дители сами часто "залипа-
ют" в смартфонах. Посмот-
рите на взрослых: они идут
на работу, по коридорам
офисов, едут в транспорте,
уткнувшись в гаджеты. А ес-
ли оторвать ребёнка от экра-
на стало действительно очень
сложно, значит, ситуацию
уже упустили. Когда ребёнок
болезненно, с яростью, от-
чаянием, злостью и вспышка-
ми гнева реагирует на зап-
рет, значит, он не приспо-
соблен к существованию без
гаджета. И здесь надо что-
то менять в родительской
стратегии либо обращаться
к психологам".
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Прошедший на Украине 15 декаб-
ря "объединительный собор", на ко-
тором была создана новая религи-
озная структура, нельзя назвать
состоявшимся, так как в нём не
принимала участие единственная
каноническая Украинская правос-
лавная церковь Московского патри-
архата (УПЦ МП), сообщила RT. Об
этом заявил председатель Госдумы
Вячеслав Володин.

"Легитимность решения об авто-
кефалии, принятого в Киеве, вызыва-
ет сомнение. Очевидно, что объе-
динительный собор не состоялся
просто по причине отсутствия на нём
всех сторон, которые должны были
прийти к согласию", - сказал он.

Володин подчеркнул, что украин-
ский президент Пётр Порошенко до-
бивается автокефалии украинской
церкви ради личной выгоды и лишь
вносит дополнительные разногласия
в и без того разрозненное украин-
ское общество.

"Порошенко, объявляющий о так
называемой автокефалии, разруша-
ет и без того стоящее на грани раз-
дора украинское общество. Ему
безразлично будущее церковных
общин и миллионов верующих Ук-
раины, ему нужна только личная
власть. Он жаждет её сохранить
любыми способами, не задумыва-
ясь о судьбах людей и их вере", -

Решение Константинопо-
льского Патриархата при ак-
тивном участии правитель-
ства Украины предоставить
автокефалию новой церков-
ной структуре - это еще
один политический способ
разделения народов России
и Украины, который может
привести к кровопролитию
и насилию. Об этом 17 де-
кабря 2018 года в беседе с
ТАСС заявил Первоиерарх
Русской Зарубежной Церк-

Â Ðîññèè íå ïðèçíàþò ñîçäàííóþ
íà Óêðàèíå "íîâóþ öåðêîâü"

добавил председатель нижней па-
латы российского парламента.

В РПЦ не признают ни новую ре-
лигиозную структуру, ни выбранно-
го в ходе собрания в Софийском со-
боре митрополита Епифания. Един-
ственным каноническим митрополи-
том Киевским на Украине был и ос-
таётся митрополит УПЦ МП Онуф-
рий, заявил глава синодального отде-
ла Московского патриархата по вза-
имоотношениям церкви с обществом
и СМИ Владимир Легойда.

"На Украине как был один митро-
полит, который имеет полное право
называться Киевским, так и ос-
таётся - блаженнейший митрополит
Онуфрий. А как объяснить неожи-
данно взявшегося ещё одного - это
пусть стамбульский патриарх дума-
ет, что и как сказать другим по-
местным церквам", - написал он в
своём Telegram-канале.

Как заметил Легойда, то, ради че-
го проводился "объединительный со-
бор", - создание независимой, то
есть автокефальной, церкви, - ос-
талось нереализованным, посколь-
ку новая религиозная структура бу-
дет подчинена константинопольско-
му патриарху Варфоломею.

"Та информация об уставе, кото-
рая была опубликована недавно в
украинских СМИ, говорит об одном:
автокефалия будет существовать

лишь на словах. На деле - полная
зависимость от Стамбула", - отме-
тил он.

В поместной Болгарской правос-
лавной церкви (БПЦ) результаты
прошедшего 15 декабря на Украи-
не "объединительного собора" так-
же не признали. Об этом заявил
член Священного синода БПЦ мит-
рополит Видинский Даниил, ком-
ментируя создание при поддержке
Константинопольского патриарха
Варфоломея новой украинской ре-
лигиозной структуры.

"Объединительный собор наруша-
ет тысячелетнее каноническое пра-
во церкви, одним из основных прин-
ципов которого является принцип
церковной юрисдикции. Эти огра-
ничения чётко определены и обще-
признаны. Каждая автокефальная
церковь имеет право на самоуправ-
ление в пределах своих границ и
не имеет права распространять
свою юрисдикцию на другие помес-
тные церкви", - приводит его слова
официальный сайт БПЦ.

Как отметил митрополит Даниил,
на автокефалии настаивала не ре-
лигиозная община, а государствен-
ная власть, при этом каноническая
Украинская православная церковь
Московского патриархата, имеющая
больше приходов, чем у всех рас-
кольнических церквей, вместе

взятых, услышана не была.
Владимир Легойда также обратил

внимание на то, что в ходе "объе-
динительного собора" на Украине
звучали политические лозунги, свя-
занные с противодействием России,
в то время как вопросы веры и ду-
ховности на нём не поднимались.

"Самое главное - в потоке речей,
которые прозвучали от украинских
политиков и неполитиков, очень мно-
го говорилось о москалях, стране-
агрессоре и новой свободе… И ни-
чего - о вере, Христе и Евангелии",
- добавил Легойда.

Так, принимавший активное учас-
тие в организации, а затем и в за-
седании "объединительного собора"
президент Украины Пётр Порошен-
ко рассматривает прошедший со-
бор, как обеспечение "независи-
мости от России".

Несмотря на проведение так на-
зываемого объединительного собо-
ра, митрополит Киевский и всея Ук-
раины Онуфрий (на фото) был и ос-
тается законным главой Украинской
православной церкви, сообщил сайт
"Украина.ру".

Об этом заявил пресс-секретарь
Эстонской православной церкви,
протоиерей Даниил Леписк. Он на-
помнил, что синод ЭПЦ МП еще в
октябре осудил действия по предос-
тавлению томоса для раскольничес-
ких структур, поскольку православ-
ные верующие подвергнутся диск-
риминации, оказавшись без своих
храмов и монастырей.

Так называемый объединительный
собор в Киеве 15 декабря избрал
предстоятелем "новой украинской
церкви" 39-летнего митрополита Епи-
фания, представляющего "киевский
патриархат".

Приоритетом для Ватикана оста-
ется сохранение хороших отноше-
ний с Русской православной цер-
ковью (РПЦ), которые не будут ста-
виться под вопрос после создания
новой церковной структуры на Ук-
раине. Такое мнение во вторник кор-
респонденту ТАСС выразил высо-
копоставленный источник из числа
ватиканских дипломатов.

"В Ватикане прекрасно понима-
ют, что общение с неканонической
украинской церковью поставит под
удар отношения с РПЦ. Ватикан бу-
дет руководствоваться своими при-
оритетами, которые заключаются
в сохранении хороших отношений
с Московским патриархатом", -
сказал дипломатический источник,
напомнив, что Папа Римский Фран-
циск всегда подчеркивает братст-
во католиков и православных. Ва-
тиканский дипломат подтвердил,
что понтифик получил обращение

Ïåðâîèåðàðõ Ðóññêîé Çàðóáåæíîé Öåðêâè: Äåéñòâèÿ
Êîíñòàíòèíîïîëÿ ìîãóò ïðèâåñòè ê êðîâîïðîëèòèþ
ви митрополит Восточно-
Американский и Нью-Йорк-
ский Иларион.

"Это (предоставление ав-
токефалии) совершенно не-
каноничный поступок Конс-
тантинопольского, так на-
зываемого Вселенского,
Патриарха, совершенный в
нарушение всех церковных
правил, - подчеркнул мит-
рополит Иларион. - Его пос-
тупок только усугубляет по-
ложение раздора среди ве-
рующих на Украине. Мы мо-
жем констатировать, что это
политический способ еще
дальше разделять народ Ук-
раины и России, так как
президент страны (Украины
- Петр Порошенко) так си-
льно нажимает на канони-
ческую Украинскую Правос-
лавную Церковь, возглавля-
емую Онуфрием, называя ее

московской".
"На самом деле, большин-

ство украинского народа яв-
ляется прихожанами кано-
нической Украинской Пра-
вославной Церкви, - напом-
нил архипастырь. - Если бу-
дут какие-то насильствен-
ные акты со стороны пра-
вительства (Украины) против
нашей Православной Церк-
ви, то это вызовет, возмож-
но, даже пролитие крови и
мученичества среди паствы.
Это положение очень нехо-
рошее. Мы молимся, чтобы
Господь дал мир Украине,
народу, и чтобы православ-
ные христиане оставались
верными Церкви Христовой
и не поддавалась искусст-
венно созданным цер-
ковным институтам".

По мнению митрополита
Восточно-Американского и

Нью-Йоркского Илариона,
исправить ситуацию и восс-
тановить церковное единст-
во возможно, если Констан-
тинополь отменит все свои
предыдущие решения и дей-
ствия в отношении Украин-
ской Церкви. "Большая "зас-
луга" в этом раздоре при-
надлежит Вселенскому Пат-
риарху Варфоломею. Он
должен осознать свою
ошибку, - считает Первоие-
рарх Русской Зарубежной
Церкви. - Конечно, он вряд
ли это сделает, но пока бу-
дет такой нажим со стороны
правительства тамошнего
(Украины) и новой создан-
ной автокефалии против пра-
вославных христиан, не бу-
дет никакого примирения
или спокойствия внутри
страны. Есть жесткие силы
внутри страны, которые бу-

дут стараться возбуждать
раздор".

Никакого общения с вновь
созданной на Украине цер-
ковной структурой быть не
может, подчеркнул владыка
Иларион: "Сослужение невоз-
можно, верующие не должны
ходить в эти храмы, если они
считают себя православны-
ми христианами". "Каноничес-
кая церковь - это Украинс-
кая Православная Церковь,
возглавляемая митрополитом
Онуфрием и его Синодом", -
отметил он и напомнил, что
в настоящее время с Конс-
тантинопольским Патриарха-
том, чьи действия привели к
межцерковному расколу, нет
евхаристического общения.
"Мы не сослужим, пока не бу-
дет исправления этой боль-
шой ошибки", - сказал архи-
пастырь.

Âàòèêàí îôèöèàëüíî íå ïðèçíàâàë
"íîâóþ öåðêîâü" íà Óêðàèíå

патриарха Московского и всея Ру-
си Кирилла к главам мировых цер-
квей, генеральным секретарям ООН
и ОБСЕ, а также лидерам ряда ев-
ропейских стран о нарушении прав
иерархов и верующих канонической
Украинской православной церкви.

Ýñòîíñêàÿ öåðêîâü:
Îíóôðèé - åäèíñòâåííûé
ãëàâà ÓÏÖ

Сам Епифаний заявил о том, что
религиозная структура приступит к
формированию своего состава пос-
ле предоставления томоса, который
официально подтвердит ее незави-
симость. Его должны предоставить
6 января, в канун Рождества. В Рус-
ской православной церкви посчита-
ли ничтожным каноническое значе-
ние "объединительного собрания" в
Киеве, а возможность признания
Епифания в православном мире наз-
вали едва ли выполнимой задачей.
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Шляпа. 5. Капот. 8. Стадо. 9. Блуза. 10.
Бювар. 11. Навоз. 12. Ширма. 15. Акция. 18. Зло. 20. Варево. 21.
Дизель. 22. Вор. 24. Катар. 27. Знамя. 30. Озеро. 31. Набоб. 32.
Макет. 33. Озноб. 34. Цукат. 35. Ивняк.

По вертикали: 1. Шабаш. 2. Ягуар. 3. Асана. 4. Развал. 5.
Кобза. 6. Певец. 7. Турия. 13. Итака. 14. Маета. 16. Кузен. 17.
Излом. 18. Зов. 19. Одр. 23. Обедня. 24. Конец. 25. Тюбик. 26.
Робот. 27. Зомби. 28. Аркан. 29. Ястык.

Хотите узнать РЕЦЕПТ СМЕХА?
Он - на страницах книги

Наталии Ерменковой "Наташки".
Это - сборник веселых историй и окра-

шенных легкой грустью и иронией рассказов,
написанных на болгарском и русском языках.
Как отмечает литературная критика, юмор в
книге - очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно. Читая
на одном дыхании страницу за страницей, не-
вольно "заражаешься" атмосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором, вспоминая свои смешные
и порой нелепые житейские ситуации. Реакция всех, кто уже
имел удовольствие прочитать книгу "Наташки", однозначна: "Когда
будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читательская оценка!
Книга "Наташки" предлагается в Российском культурно-инфор-

мационном центре в Софии - в книжном магазине, и на сайте
"книги онлайн" www.ozone.bg и https://www.ozone.bg/product/natashki/

Каким был язык советского прошлого

По горизонтали: 1. Место для дела. 5. Крышка
которой накрыт мотор. 8. Предмет заботы пастуха.
9. Женская лёгкая одежда из тонкой ткани. 10.
Настольная папка. 11. "Плата" полю от скота. 12.
Складная перегородка. 15. Бумага для получения
дивиденда. 18. Нечто дурное, вредное. 20. Похлёбка.
21. Тип двигателя. 22. Преступник. 24. Государство
в Азии. 27. Стяг. 30. Скопление воды. 31. Скорос-
пелый богач, любитель роскоши. 32. Образец в
уменьшенных размерах. 33. Болезненный мандраж.
34. Засахаренный плод. 35. Плакучие заросли.

По вертикали: 1. Скопище ведьм. 2. Хищник с
пятнистой шерстью. 3. Положение тела йога. 4.
Регулировка колёс. 5. Украинский музыкальный
инструмент. 6. Специальность артиста. 7. Река в
Испании. 13. Остров в Ионическом море. 14. Из-
нуряющая работа. 16. Двоюродный брат. 17. Из-
гиб на грани разрыва. 18. Настойчивый голос пред-
ков. 19. Кровать для смерти. 23. Церковная служба
после заутрени. 24. Последние кадры фильма. 25.
Трубочка для мази, клея, пасты. 26. Андроид. 27.
Живой мертвец. 28. Монгольское лассо. 29. Плёнка,
соединяющая икринки рыб.

В СССР существовал свой
особый язык, понять который те-
перь довольно сложно - насто-
лько он был специфически со-
ветским и отражал все жуткие
реалии той эпохи. Советскому
лексикону посвятил очередной
свой пост в ЖЖ популярный
блогер Максим Мирович.

"КТО КРАЙНИЙ?"
Эта фраза (как и несколько

следующих в списке) пришла в
наш лексикон из-за плохо орга-
низованной торговли и тотальных
советских очередей. Очереди в
СССР были всегда и везде - в
магазинах, в разных там конто-
рах, в парикмахерских, в полик-
линиках и так далее. Думаю, ес-
ли подсчитать, сколько рядовой
советский человек проводил вре-
мени в очередях - то можно
прийти в ужас).

Если кто-то в СССР видел оче-
редь, то было принято делать так
- сперва громко уточнить "кто
крайний?", закрепить за собой
место в очереди - сообщить во
всеуслышанье "я буду за вами!",
а уже потом пойти в голову оче-
реди, и уточнить "что дают".
Иногда, если "давали" что-то
особо ценное (что было понятно
по общему виду и напряжению
очереди), прежде чем идти уточ-
нять, нужно было дождаться,
чтобы кто-то встал за вами. Зак-
репить, так сказать, своё место
в очереди сразу двумя свидете-
лями - тем, кто стоит перед ва-
ми и тем, кто занял очередь за
вами.

Иногда использовали и вари-
ант "кто последний?", но реже.
Не знаю, почему именно - мо-
жет быть, дело в худшем звуча-
нии самого слова "последний".
В общем, каноничный советский
вариант - это именно "кто край-
ний?".

Слово, которое абсолютно не-
возможно точно перевести инос-
транцу - особенно далёкому от
русского языка и от советских
реалий. Слово касается вовсе
не выбрасывания мусора, а по-
явления на прилавках ценных и/
или дефицитных товаров. Испо-
льзовалось как для редких про-
дуктов (например - сырокопчёная
колбаса, зеленый горошек и про-
чее), так и для предметов быта
- люстр, пылесосов и прочего
подобного.

В контексте разговора это
звучало так - "Валя, беги ско-
рее в хозяйственный, там пыле-
сосы выбросили", или же "Сер-
гей, сходи в гастроном, там го-
ворят выбросили сервелат". Сей-

час это слово, слава богу, пос-
тепенно сошло на нет, так как
дефицита в торговле сейчас не
существует - но время от вре-
мени я его ещё слышу, особен-
но среди людей старшего поко-
ления.

"ГДЕ ТЫ ЭТО ДОСТАЛ?
(ГДЕ БРАЛИ?)"

Фраза, которая как и преды-
дущие, касается советской тор-
говли. Обычно возникала в про-
цессе общения двух граждан,
когда один видел у другого ка-
кой-то ценный и редкий товар -
хорошие сапоги, редкие продукты,
что-то из новой бытовой техни-
ки и так далее. В СССР такие
вопросы считались вполне нор-
мальными - увидел что-то, что
выбивается из общей серости,
и сразу же уточнил - где это
можно достать.

Что интересно - в классичес-
ки советской версии фраза зву-
чит без какого-либо упоминания
денег или вообще факта покуп-
ки: "где достал", "где брал", "где
нашёл" и так далее - что гово-
рит о том, что сам факт "доста-
вания" был важнее денежного
фактора.

Деньги-то были, а вот купить
на них что-то приличное было
очень сложно, они в данной си-
туации были вторичными.

"СООБРАЗИМ
НА ТРОИХ?"

Советское выражение, которое
так же, как и слово "выброси-
ли", не переводится на другой
язык. Попробуйте перевести её
например на английский - и вы
увидите, что получится абсурд).

Родилась фраза в трудовых со-
ветских коллективах на раз-
личных заводах и фабриках, а
также во всяких иных городских
организациях и имеет следующие
корни - если предприятие не
имело "бесплатной" столовой, то
жены собирали мужьям так на-
зываемые "ссобойки", либо да-
вали деньги на обед в заводс-
кой столовой. Средний советс-
кий обед стоил около рубля (80-
90 копеек), и обычно жёны (жес-
тко контролировавшие семейный
бюджет) давали мужьям с собой
по рублю - с тем, чтобы оста-
лось ещё мелочь на трамвай.

Вот этот рубль и стал родона-
чальником фразы "сообразим на
троих" - бутылка водки в СССР
стоила 2 рубля 87 копеек, и ес-
ли трое мужиков скидывались по
рублю - то получалась как раз
бутылка. Кроме того, дозы в при-
мерно 170 грамм было как раз
достаточно, чтобы заметно зах-

мелеть, ещё быть способным про-
должать работу после обеденно-
го перерыва и вернуться вече-
ром домой почти трезвым.

Особо опытные разливали бу-
тылку водки по гранёным стака-
нам "на глаз" с точностью до
капли - это считалось ценным
умением, и таких людей уважа-
ли. Оставшиеся от "соображе-
ния на троих" 13 коппек обычно
тратили на какой-нибудь воню-
чий плавленый сырок типа "Вол-
на", которым занюхивали выпи-
тое.

В отличие от некоторых дру-
гих советских фраз, выражение
"сообразим на троих" сейчас уш-
ло в прошлое.

"А ПОЧЕМУ Я?"
Эта фраза, которая была ве-

сьма распространена в СССР, ос-
таётся популярной и сейчас.
Спектр применения её чрезвы-
чайно широк, но главным обра-
зом он касается нежелания че-
ловека исполнять свои прямые
обязанности на работе.

Типичный советский человек
считал, что государство обяза-
но платить ему деньги за сам
факт появления его на работе
- в отличие от проклятого ка-
питализма, где люди должны
были при этом ещё и работать.
Это было в СССР государствен-
ной доктриной - в неэффектив-
ной плановой экономике рабо-
тали тысячи дармоедов, кото-
рые годами занимались лишь
тем, что составлияли какие-то
никому не нужные сметы, планы,
отчёты, или даже просто носи-
ли из кабинета в кабинет скреп-
ки. Никто их не мог сократить,
так как СССР было "социальным
государством с низкой безра-
ботицей". При этом считалось,

что эти люди "работают" и за-
нимаются какими-то нужными
стране делами.

Если такому работнику, который
годами привыкал к подобной си-
некуре, вдруг поручали какую-то
действительно нужную работу -
то часто он возмущался - "а по-
чему я? Пусть Иванов/Петров/Си-
доров делает!". Возмущение было
абсолютно искренним - такие ра-
ботники действительно не пони-
мали, почему они должны что-то
делать, если государство им и
без этого платит из 80-90 руб-
лей. А тут вдруг ещё работать
надо!

Такие "апочемуяки" распрост-
ранены и сейчас. Встречали в
коллективе ленивых работников,
которые хотят получать много, но
при этом ничего не хотят де-
лать, а когда им поручат что-то
ответственное - то возмущают-
ся "а почему я?" Вот это они и
есть.

"ИШЬ, ДЕЛОВОЙ КАКОЙ!"
Выражение имеет множество

вариаций, основную сферу его
применения можно описать так
- некто делает что-то, что не
укладывается в картину идеаль-
ного мира советского человека,
и последний разражается фра-
зой а-ля "ишь ты, чего захотел,
деловой какой!". "Деловой" здесь
выступает аналогом слов "пред-
приимчивый", "решительный",
"пробивной" - в СССР все эти
качества считались отрицатель-
ными и долго и старательно выво-
дились советской властью - стоит
вспомнить хотя бы "раскулачи-
вание", когда богатые и работя-
щие люди были объявлены вра-

гами.
Пример использования фразы

- скажем, в позднем СССР мо-
лодой кооператор приходит к ди-
ректору магазина и просит раз-
решить ему торговать на сво-
бодных торговых площадях, это
будет выгодно и магазину (но-
вые товары, новые покупатели),
и покупателям (новый ассорти-
мент), и самому кооператору
(прибыль), но директор магази-
на (старый совок) не хочет что-
то менять и разражается в ад-
рес кооператора фразой - "ишь
ты, деловой какой тут нашел-
ся!".

"ТЕБЕ ЧТО, БОЛЬШЕ
ВСЕХ НАДО?"

Основной её смысл можно пе-
редать так - живи тихо, сиди и
не высовывайся, не спорь с влас-
тями, веди образ жизни Премуд-
рого Пескаря из рассказа Сал-
тыкова-Щедрина. Можно понять,
как родилась эта фраза, и кор-
ни у неё страшные - инакомы-
слящих в СССР попросту униич-
тожали, часто (особенно в 1930-
е годы) в прямом смысле, фи-
зически. Если ты осмеливался
спорить с властями, если тебе
было "надо больше других" - то
ты считался врагом.

В пятидесятые годы репрес-
сии постепенно стали уменьша-
ться, людей уже столь массово
не высылали в лагеря и не рас-
стреливали за какие-то "не та-
кие" убеждения - но страх пе-
ред репрессиями остался и про-
питал всё общество. На тех, кто
осмеливался "возражать нача-
льству" - смотрели как на сме-
льчаков, что входили в клетку
с тигром, может быть даже где-
то их поддерживали, но вслух
говорили - "тебе что, больше
всех надо? Остынь, ты ничего
не изменишь! Тут так было и
будет всегда! До тебя пытались
что-то поменять - ничего не
вышло!".

Постепенно, со скрипом ситу-
ация стала меняться - в конце
семидесятых годов на советские
экраны вышел фильм "Гараж", ко-
торый во многом перевернул
мышление советских граждан -
оказалось, что с начальством
можно спорить и побеждать его.
Но в целом "тебе что, больше
всех надо" и "ты ничего не из-
менишь" - остались, пожалуй, на-
иболее живучими типично совет-
скими фразами, которые продол-
жают влиять на нас и сегодня.



21-27 декабря 2018
17. TV

Пятница, 21 декабря (болгарское время)

Воскресенье, 23 декабря

Пятница, 21 декабря (московское время)

Воскресенье, 23 декабря

05.00 Новости 05.10 "Возвращение резидента" (12+) 07.05 "Играй,
гармонь любимая!" (12+) 07.45 "Смешарики. Новые приключения"
(0+) 07.55 "Умницы и умники" (12+) 08.40 "Слово пастыря" (0+)
09.00 Новости (с субтитрами) 09.10 К юбилею Галины Волчек.
Премьера. "Они знают, что я их люблю" (16+) 10.10 "Теория заго-
вора" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Идеальный ре-
монт" (6+) 12.15 "Урфин Джюс и его деревянные солдаты". Анима-
ционный фильм (0+) 14.05 Игорь Костолевский, Ольга Мелихова,
Александр Ширвиндт в фильме "Отпуск за свой счёт" (12+) 16.25
Концерт Валерия Меладзе (12+) 18.25 Премьера сезона. "Эксклю-
зив" с Дмитрием Борисовым (16+) 20.00 "Время" 20.20 "Сегодня
вечером" (16+) 21.50 Премьера. К юбилею Галины Борисовны Вол-
чек. Вечер в театре "Современник" (12+) 23.30 Павел Деревянко,
Ирина Рахманова в фильме "Ехали два шофёра" (12+) 00.55 Анато-
лий Кузнецов, Наталья Фатеева в фильме "Случай на шахте во-
семь" (12+) 02.25 Алла Покровская, Олег Ефремов, Галина Волчек
в детективе "Свой" (12+) 04.15 Георгий Жжёнов в фильме "Конец
операции "Резидент" (12+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня
21 декабря. День начинается" (6+) 08.55 "Модный приго-
вор" (6+) 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с суб-
титрами) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с суб-
титрами) 14.30 "Давай поженимся!" (16+) 15.30 "Время по-
кажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25
"Время покажет" (16+) 17.50 "Человек и закон" с Алексеем
Пимановым (16+) 18.50 "Поле чудес" (16+) 20.00 "Время"
20.30 "Лучше всех!" (0+) 22.05 "Вечерний Ургант" (16+) 22.55
Тинатин Далакишвили, Северия Янушаускайте, Павел Таба-
ков, Андрей Смоляков, Юозас Будрайтис в фильме "Звез-
да" (18+) 01.15 Юрий Степанов, Алёна Бабенко, Андрей
Ильин, Светлана Немоляева, Олег Басилашвили, Инга Обол-
дина в фильме "Ленинградец" (16+) 03.05 Борис Тенин, Ев-
гений Весник, Анатолий Папанов, Ольга Аросева в коме-
дии "Яблоко раздора" (12+) 04.40 Георгий Жжёнов в филь-
ме "Возвращение резидента" (12+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

05.00 Новости 05.10 "Конец операции "Резидент" (12+) 06.45 "Сме-
шарики. ПИН-код" (0+) 06.55 "Часовой" (12+) 07.25 "Здоровье" (16+)
08.25 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 09.00 Новости (с
субтитрами) 09.20 К юбилею Леонида Броневого. Премьера. "Заме-
тьте, не я это предложил..." (12+) 10.15 "Теория заговора" (16+)
11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Клара Лучко. Цыганское счас-
тье" (12+) 12.10 "Наедине со всеми" (16+) 13.55 Татьяна Друбич,
Александр Кайдановский, Людмила Максакова, Владимир Зельдин
в фильме "Десять негритят" (12+) 16.25 Премьера. Юбилейный ве-
чер Юрия Николаева (12+) 18.30 "Лучше всех!" (0+) 20.00 "Толстой.
Воскресенье" 21.30 Финал года. "Что? Где? Когда?" (16+) 23.15 Ва-
силий Буткевич, Иван Янковский, Павел Чинарёв, Александр Паль,
Анастасия Пронина в фильме "Тряпичный союз" (18+) 00.55 Светла-
на Устинова, Дарья Чаруша, Александр Молочников в фильме "Хо-
лодный фронт" (18+) 02.30 Валентина Серова в фильме "Девушка с
характером" (12+) 03.50 "Модный приговор" (6+)

1 КАНАЛ

Суббота, 22 декабряСуббота, 22 декабря

Воскресенье, 23 декабря

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 11.50
60 минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное
время 13.40 Энциклопедия загадок 14.10 Тайны
госпожи Кирсановой 16.00 Вести. Местное вре-
мя 16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 17.50
60 минут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Мес-
тное время 20.00 Тайны следствия-18 21.55 Бе-
жать нельзя погибнуть. Х/ф 00.55 Белая сту-
дия. Лев Додин 01.45 Преферанс по пятницам.
Х/ф 03.20 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым

05.00 Утро России. Суббота 08.40 Местное
время. Суббота 09.15 Диалоги о животных.
Московский зоопарк 10.00 Вести 10.20 Вес-
ти. Местное время 10.40 Пешком... Москва.
1930-е 11.05 Пятеро на одного 11.50 Через
беды и печали. Х/ф 14.35 Выход в люди 15.40
Субботний вечер с Николаем Басковым 17.05
Привет, Андрей! 19.00 Вести в субботу 20.00
Третий должен уйти. Х/ф 23.25 Романтика ро-
манса 00.20 Двое в новом доме. Х/ф 01.40
Свадьбы не будет. Х/ф 03.20 Выход в люди
04.30 Пешком... Москва. 1930-е

05.00 Третий должен уйти. Х/ф 08.10 Местное
время. Воскресенье 08.50 Сам себе режис-
сер 09.30 Смехопанорама Евгения Петросяна
10.00 Вести 10.35 Утренняя почта 11.05 Когда
все дома с Тимуром Кизяковым 11.50 Дале-
кие близкие 13.05 Крылья Пегаса. Х/ф 16.30
Всероссийский открытый телевизионный кон-
курс юных талантов "Синяя Птица". Финал
19.00 Вести недели 21.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ.
ПУТИН 22.00 Воскресный вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.00 Пыльная работа 02.35
Дети как дети. Х/ф 03.50 Когда все дома с
Тимуром Кизяковым

Суббота, 22 декабря

RTR

Понедельник,  24 декабря

Вторник, 25 декабря

Среда, 26 декабря

Четверг, 27 декабря

Понедельник, 24 декабря

Среда, 26 декабря

Четверг, 27 декабря

Понедельник, 24 декабря

Вторник, 25 декабря

Среда, 26 декабря

Четверг, 27 декабря

05.00 Телеканал "Доброе утро" 05.00 Телеканал "Доброе утро"
08.00 Новости 08.20 "Сегодня 24 декабря. День начинается"
(6+) 08.55 "Модный приговор" (6+) 09.55 "Жить здорово!"
(16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 "Время покажет"
(16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Давай поженимся!"
(16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00 "Время покажет"
(16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 17.25 "Время
покажет" (16+) 17.50 "На самом деле" (16+) 18.50 "Пусть го-
ворят" (16+) 20.00 "Время" 20.45 Премьера. Карина Андолен-
ко, Виктор Добронравов, Дарья Мороз в многосерийном
фильме "Чужая кровь" (16+) 21.40 "Вечерний Ургант" (16+)
22.35 "Познер" (16+) 23.35 Мария Луговая, Михаил Поречен-
ков, Светлана Ходченкова, Сергей Гармаш в многосерий-
ном фильме "Мурка" (16+) 01.30 "На самом деле" (16+) 02.20
"Мужское / Женское" (16+) 03.05 "Давай поженимся!" (16+)
04.00 Новости 04.05 "Модный приговор" (6+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня
25 декабря. День начинается" (6+) 08.55 "Модный приговор"
(6+) 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитра-
ми) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитра-
ми) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На
самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время"
20.45 Премьера. Карина Андоленко, Виктор Добронравов,
Дарья Мороз в многосерийном фильме "Чужая кровь" (16+)
21.40 "Вечерний Ургант" (16+) 22.35 Мария Луговая, Михаил
Пореченков, Светлана Ходченкова, Сергей Гармаш в много-
серийном фильме "Мурка" (16+) 00.30 "На самом деле" (16+)
01.25 "Мужское / Женское" (16+) 02.10 "Пусть говорят" (16+)
03.05 "Давай поженимся!" (16+) 04.00 Новости 04.05 "Модный
приговор" (6+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня
26 декабря. День начинается" (6+) 08.55 "Модный приговор"
(6+) 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитра-
ми) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитра-
ми) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На
самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время"
20.45 Премьера. Карина Андоленко, Виктор Добронравов,
Дарья Мороз в многосерийном фильме "Чужая кровь" (16+)
21.40 "Вечерний Ургант" (16+) 22.35 Мария Луговая, Михаил
Пореченков, Светлана Ходченкова, Сергей Гармаш в много-
серийном фильме "Мурка" (16+) 00.30 "На самом деле" (16+)
01.25 "Мужское / Женское" (16+) 02.10 "Пусть говорят" (16+)
03.05 "Давай поженимся!" (16+) 04.00 Новости 04.05 "Модный
приговор" (6+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.20 "Сегодня 27
декабря. День начинается" (6+) 08.55 "Модный приговор" (6+)
09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Да-
вай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.00
"Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами)
17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На самом деле" (16+) 18.50
"Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.45 Премьера. Карина
Андоленко, Виктор Добронравов, Дарья Мороз в многосе-
рийном фильме "Чужая кровь" (16+) 21.40 "Вечерний Ургант"
(16+) 22.35 Мария Луговая, Михаил Пореченков, Светлана
Ходченкова, Сергей Гармаш в многосерийном фильме "Мур-
ка" (16+) 00.30 "На самом деле" (16+) 01.25 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 02.10 "Пусть говорят" (16+) 03.05 "Давай поженим-
ся!" (16+) 04.00 Новости 04.05 "Модный приговор" (6+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60 ми-
нут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время 13.40
Правила жизни 14.10 Тайны госпожи Кирсано-
вой 16.00 Вести. Местное время 16.25 Андрей
Малахов. Прямой эфир 17.50 60 минут 19.00 Вес-
ти в 20:00 19.45 Вести. Местное время 20.00 Тайны
следствия-18 22.00 Вечер с Владимиром Соло-
вьевым 00.25 Вести-Санкт-Петербург 00.40 Сати.
Нескучная классика..." с Михаилом Боярским 01.20
Новости культуры 01.40 Кукушечка 03.05 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 04.00 Пра-
вила жизни

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.40 Правила жизни 14.10 Тайны госпожи Кир-
сановой 16.00 Вести. Местное время 16.25 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир 17.50 60 минут 19.00
Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время 20.00
Тайны следствия-18 22.00 Вечер с Владимиром
Соловьевым 00.25 Вести-Санкт-Петербург 00.40
Острова. Елена Яковлева 01.20 Новости куль-
туры 01.40 Кукушечка 03.05 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 04.00 Правила жизни

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00 Вести
10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 11.50 60 минут 13.00 Вести
13.25 Вести. Местное время 13.40 Правила жизни 14.10
Тайны госпожи Кирсановой 16.00 Вести. Местное вре-
мя 16.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 17.50 60 ми-
нут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время
20.00 Тайны следствия-18 22.00 Вечер с Владимиром
Соловьевым 00.25 Вести-Санкт-Петербург 00.40 Линия
жизни. Елена Цыплакова 01.30 Новости культуры 01.50
Кукушечка 03.20 Судьба человека с Борисом Корчев-
никовым

Вторник, 25 декабря

05.00 Утро России 09.00 О самом главном 10.00
Вести 10.25 Вести. Местное время 10.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 11.50 60
минут 13.00 Вести 13.25 Вести. Местное время
13.40 Правила жизни 14.10 Тайны госпожи Кир-
сановой 16.00 Вести. Местное время 16.25 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир 17.50 60 минут 19.00
Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время 20.00
Тайны следствия-18 22.00 Вечер с Владимиром
Соловьевым 00.25 Вести-Санкт-Петербург 00.40
Острова. Михаил Светин 01.20 Новости куль-
туры 01.40 Кукушечка 03.05 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 04.00 Правила жизни

Бедная Маша

Пятница, 21 декабря (болгарское время)RTR
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На минувшей неделе ста-
ло известно, что Анастасия
Трегубова снова ждет ребен-
ка. Свою беременность блон-
динка перестала скрывать и
поведала об этом в "Инстаг-
раме". Ведущая программы
"Доброе утро" рассказала
порталу WomanHit.ru об ожи-
дании ребенка и важных се-
мейных правилах.

- Анастасия, признай-
тесь, как отнесся муж к то-
му, что у вас будет чет-
вертый?

- Муж раньше меня понял,
что мы станем родителями.
(Смеется.) Саша почувство-
вал во мне изменения, по-
дошел и предложил: "Нас-
тя, давай сделаем тест".
Тест оказался положи-
тельным! Мы осознанно хо-
тели стать родителями в чет-
вертый раз. Да и после по-
явления на свет Ники я не
раз говорила, что, возмож-
но, мы на этом не остано-
вимся. Моя четвертая бе-
ременность была заплани-
рованной, и я этого не
скрывала. Мой организм
быстро восстановился, и
мы, по разрешению докто-
ров, готовились к этому

И женитьба, и развод известного
актера и Натальи Шевель обраста-
ли самыми немыслимыми слухами.
До недавних пор Наталья предпо-
читала не выносить сор из избы,
однако все-таки решилась расска-
зать о том, что на самом деле тво-
рилось в ее семье.

Общественность не верила в не-
равный брак Ивана Краско и На-
тальи Шевель. Наталья младше
своего избранника на 60 лет, поэ-
тому ей часто приписывали из-
мены. Опасения большинства под-
твердились: Шевель и актер раз-

Àíàñòàñèÿ Òðåãóáîâà: "Ìîÿ ÷åòâåðòàÿ
áåðåìåííîñòü áûëà çàïëàíèðîâàííîé"

событию.
- Как переносите бере-

менность?
- Пока эта беременность у

меня протекает легче - и фи-
зически, и эмоционально.
Выясняется даже какая-то
закономерность: во время
первой беременности я рано
перестала работать и вела
достаточно спокойный образ
жизни. Когда ждала Мишу, да-
же участвовала в экстрема-
льном шоу - настолько ком-
фортно себя ощущала. Пол-
тора года назад у меня вро-
де бы и проектов было мно-
го: я окончила фотокурсы,
много снимала, вела рубри-
ку "Гимнастика для бере-

менных" на канале, но все
равно не было той легкости,
что есть сейчас. На данный
момент у меня ощущение, что
я горы сверну! Хочется ак-
тивностей, событий. Откры-
та ко всему. Приглашайте.

- А как планируете наз-
вать ребенка?

- Мы с мужем и детьми
все вместе придумаем имя
для малыша. Каждый выби-
рает вариант и для мальчи-
ка, и для девочки.

- Ваши детки знают, что
у них появится братик или
сестричка?

- Младшей Нике скоро
год, она пока не понимает,
что вскоре будет не самой

младшей в семье - только
видит, как у мамы растет
животик! А супруг, родители
и старшие дети поддержи-
вают, заботятся обо мне и
с нетерпением ждут нового
члена семьи.

- Для многих много-
детных семей актуален
квартирный вопрос. Для
вас эта проблема не сто-
ит остро, особенно если
учесть, что вы ждете чет-
вертого?

- После появления на свет
Ники мы переехали в заго-
родный дом, поэтому у нас
нет необходимости расши-
рять жилищные условия. У
каждого своя территория.
Тем более, что Лиза и Ми-
ша уже взрослые, и им важ-
но иметь свои комнаты.

- Не боитесь, что боль-
шое количество детей не
лучшим образом отразит-
ся на вашей карьере теле-
ведущей?

- Нет, я не считаю бере-
менность и материнство по-
мехой для развития ка-
рьеры. Наоборот, это такой
стимул! Да, на несколько ме-
сяцев нужно уходить в дек-
рет, но каждый раз я через

пару-тройку месяцев уже
возвращаюсь в эфир. До ка-
кого момента будут работать
в этот раз, пока не пони-
маю. Сейчас ощущаю лег-
кость и готова трудиться с
удвоенной силой. Помимо ра-
боты на телевидении, у ме-
ня автомобильная рубрика
на ютуб-канале, веду блог в
"Инстаграме", разные меро-
приятия. Может, еще чем-то
займусь: думала вновь похо-
дить на занятия вокалом.
Ведь в декрете появляется
время на то, что мы не ус-
певаем во время трудовых
будней.

- А кто сейчас помогает
вам в воспитании дети-
шек?

- Моя мама живет с на-
ми, что очень сильно мне по-
могает. Ну и без няни, ко-
нечно, не обойтись. Есть се-
мьи, где все против нянь.
Они стоят на том, что мамы
должны воспитывать малы-
шей сами. Но при моей про-
фессии и образе жизни без
помощи нереально обойтись.
Хотя я стараюсь проводить
с детьми все свободное вре-
мя. Мы обязательно вместе
гуляем, проводим выходные
и праздники всей семьей.
Поскольку у меня утренняя
работа, то у нас семейные
ужины: мы садимся за стол,
общаемся, рассказываем
друг другу, у кого как про-
шел этот день. Это важные
семейные правила!

Áûâøàÿ æåíà Êðàñêî: "Òàê õîòåëîñü îïåðåòüñÿ íà ìóæñêîå ïëå÷î"
велись спустя три года законных
отношений. Правда, причиной рас-
ставания супругов стали ни невер-
ность со стороны Натальи, ни ее
нежелание иметь детей от Ивана
Ивановича, который мечтал о до-
чери.

По ее словам, семейной идиллии
мешали непростой характер акте-
ра и его отношения с бывшей же-
ной Натальей Вяль. Как оказалось,
ссоры у супругов начались практи-
чески сразу после свадьбы. Об
этом Шевель рассказала в одном
из последних интервью.

"Три года назад думала, что един-
ственное препятствие между нами
- возраст. А оказалось, их много:
наша "коммунальная" квартира, где
мы жили вместе с невесткой и вну-
ком Ивана, его упертый характер,
отношения с прежней женой и де-
тьми. На мой взгляд, семья - это
крепость. Но наша крепость стала
разрушаться изнутри. Кто-то под-
колет меня, посмеется, а он про-
молчит. Когда меня начали травить
в соцсетях, разобралась сама. А
так хотелось опереться на мужс-
кое плечо", - делится Наталья.

Елена Малышева расска-
зала о том, к каким проце-
дурам прибегает, чтобы хо-
рошо выглядеть. По мнению
врача, глупо не использовать
достижения медицины в
бьюти-индустрии. Тем более,
с каждым годом уколы бо-
токса становятся все более
доступными.

"Я уже колю ботокс не
знаю сколько лет. Нужно
просто выбирать хорошего
грамотного косметолога. Лет
19-20 точно колю. Когда эта

Ëåíà Òðåòüÿêîâà èç "Ðàíåòîê"
ðàññêàçàëà î ïðîøëîì

Солистка популярной
группы "Ранетки", 29-летняя
Елена Третьякова, активно
ведет свой Инстаграм, в ко-
тором рассказывает под-
росткам об интимных отно-
шениях, психологии и рас-
суждает о поиске себя в
этом мире. Звезда стара-
ется быть максимально от-
кровенной со своей аудито-
рией (более 200 тысяч че-
ловек), поднимая темы, ко-
торые волнуют современ-
ную молодежь.

Так, в одном из послед-
них постов, Елена неожидан-
но разоткровенничалась и

призналась, что в юности
пробовала наркотики. Ока-
залось, что этому способс-
твовала среда, в которой
росла девочка - она попала
в плохую компанию. Причем,
в школе девушка была "па-
инькой", но вот после школы
уходила "в загул".

"Меня не тянуло гулять в
парках, ходить в киношки
или обсуждать с подружка-
ми очередного парня. Меня
тянуло в неблагополучные
компании. Сигареты, дешё-
вый алкоголь, разговоры ни
о чем. Я стреляла деньги у
прохожих на паленую водку

и заливалась с друзьями", -
вспоминает Лена "Ранетка".
По ее словам, у нее были
хорошие отношения с роди-
телями, но ей не хотелось,
чтобы они знали о ее ком-
пании и пристрастиях, поэ-
тому домой она приходила
трезвая.

Åëåíà Ìàëûøåâà: "Êîëþ áîòîêñ óæå ìíîãî ëåò"

Àãóòèí ïîäàðèò Âàðóì äîì

Âëàä Òîïàëîâ: "Äàéòå ïîáûòü âòðîåì..."
На прошлой неделе

Влад Топалов и Реги-
на Тодоренко стали
родителями. У пары
родился сын. Однако
пока что ни телеве-
дущая, ни певец не
афишируют радост-
ное событие, произо-
шедшее в их семье.
Поклонники атакова-
ли пару вопросами о
ребенке. Их удивля-
ет, что звезды публикуют в Инстаграме рекламу, но ниче-
го не говорят о малыше. В комментариях к постам люди
гадают, когда пара наконец покажет малыша. Топалов ус-
тал от негатива в свой адрес, а также нападок на жену.
Он написал длинный пост, в котором объяснил, что пока
им не хочется привлекать внимание к их семье.

"Не переживайте. Дайте нам спокойно привыкнуть к гра-
фику, к новой жизни. Дайте побыть втроем. В тишине. В
радости. В счастье. Не травите мою жену. Она вам ничего
не должна. Мы все скажем и покажем ровно тогда, когда
нам это будет комфортно, а не вам", - написал Влад.

технология появилась в Рос-
сии, я экспериментировала
и с ботоксом, и гиалуроно-
вой кислотой. Я считаю, что
если есть возможность не
состариться, ею нужно вос-
пользоваться. Лучше не есть
и не пить, чем ходить ста-
рой морщинистой бабкой.
Очень я далека от идеи, что
мои морщины - это лучшее,
что я заработала", - заяви-
ла телеведущая во время ин-
тервью для YouTube-канала
"Эмпатия Манучи".

Вот уже более двадцати лет
Леонид Агутин и Анжелика
Варум являются примером
для подражания для своих
многочисленных поклонников.
Звезды не только живут
вместе, но еще и регулярно
выступают, записывая дуэты
и снимаясь в клипах друг дру-
га. Несколько месяцев назад
стали распространяться слу-
хи о ссоре и даже возмож-
ном разводе звездной пары.

Однако недавно артисты за-
писали совместный трек, еще
раз доказав, что их семей-
ному благополучию ничего не
угрожает.

Теперь же Агутин признал-
ся, что уже начал готовиться
к дню рождения супруги. 26
мая артистка отметит 50-ле-
тие, и поэтому Леонид хочет
преподнести ей по-настояще-
му шикарный подарок за нес-
колько миллионов рублей.
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Илиана Владова

Тази година културният жи-
вот в Русия минава под знака
на 200-годишнината от рож-
дението на Иван Сергеевич
Тургенев - един от класици-
те на руската литература,
внесъл значителен принос в
нейното развитие през вто-
рата половина на 19 в.

На тази забележителна го-
дишнина бе посветена тър-
жествената вечер в РКИЦ,
организирана от Клуба на лю-
бителите на руската книга
съвместно с Клуб "Приятели"
при РКИЦ. Откривайки вечер-
та, председателят на Клуба
Мария Петкова подчерта, че
класикът на руската литера-
тура, отразил в творчество-
то си социалните процеси в
руското общество през вто-
рата половина на 19 в., има
своето значимо място и в бъл-
гарската култура.

Иван Тургенев е роден на 9
ноември 1818 г. в град Орел.
Той принадлежи към древния
род на тулските дворяни Тур-
геневи. За да дадат на деца-
та си добро образование,
Тургеневи се преселват през
1822 г. в Москва.

Бъдещият писател започва
висшето си образованието
през 1833 г. в Московския
университет, в словесния (ли-
тературния) факултет. След
една година семейството му
се премества в Санкт-Петер-
бург, където Иван Тургенев се
записва във философския фа-
култет на Петербургския уни-
верситет. След като завър-
шва следването си той зами-
нава за Германия, където по-
сещава лекции по история на
гръцката и римската литера-
тури в Берлинския универси-
тет. Знанието на древни ези-
ци му позволява свободно да
чете антични класици. Впос-
ледствие полага изпит по
гръцка и латинска филология
в Петербургския университет
и се отдава на научна дей-
ност. След няколко години
влечението му към научната
дейност се прекратява и Тур-
генев се отдава на литера-
турно творчество.

В началото пише драма-
тични поеми, които самият
той впоследствие оценява
като "съвършенно нелепи
произведения". Впоследствие
обаче написва няколко сти-
хотворения, които се отпе-
чатват в списание "Совре-
менник". През 1843 г. напис-
ва поемата си "Параша". Без
да се надява на положите-
лен отзив, той все пак отна-
ся екземпляр на Белински,
който оценява високо поема-
та и публикува своя отзив в
списание "Отечественные за-
писки". От тоя момент започ-
ва тяхното запознанство, ко-
ето прераства в близко при-
ятелство. Белински оказва
голямо влияние върху есте-
тическите възгледи на Тур-
генев. Поемата е отпечата-
на в отделна книжка с ини-
циалите Т.Л., тоест Тургенев-
Лутовинов - фамилията на

200 години от рождението на Тургенев

Ïèñàòåëÿò, êîéòî íàïðàâè
ìîñò ìåæäó Ðóñèÿ è Åâðîïà

майка му. През 1847 г. изли-
за първата му прозаична
творба "Хор и Калинич".
През 40-80-те години на 19
в. Тургенев достига разцве-
та си в литературната дей-
ност. Публикува разкази, по-
вести, романи, които разк-
риват социалните процеси в
руското общество през този
период. Произведенията му
са дълбоко национални и за-
едно с това, според Дмит-
рий Мережковский, той е
"свързващо звено между ев-
ропейската и руската култу-
ри." Тургенев е един от най-
превежданите автори.

През 1847 г. той участва в
преобразуваното списание
"Современник", където се
сприятелява с Некрасов и
Аненков. В списанието е от-
печатан първият му фейле-
тон "Современные заметки"
("Съвременни записки"). През
есента на 1855 г. Тургенев се
сближава и с Лев Толстой,
който същата година посве-
щава своя разказ "Рубка ле-
са", отпечатан в "Совре-
менник", на Тургенев.

През 1863 г. Тургенев се
заселва в Баден-Баден и се
включва активно в културния
живот на Западна Европа. Ус-
тановява приятелски връзки
с големите писатели на Гер-
мания, Франция и Англия, а
именно Чарлз Дикенс, Жорж
Санд, Виктор Юго, Иполит
Тен, Емил Зола, Анатол
Франс, Ги де Мопасан, Гюс-
тав Флобер и др. Заедно с
това той пропагандира рус-
ката литература сред евро-
пейските читатели. Известно
е, че превежда руски писа-
тели на френски и немски
език, едновременно превеж-
да и западни автори на рус-
ки. Така Тургенев става из-
вестен литератор в Европа,
а европейската критика го
причислява към първите пи-
сатели на века. През 1878 г.
на Международен литерату-
рен конгрес в Париж Турге-
нев е избран за вицепрези-
дент, а следващата година е
удостоен със званието поче-
тен доктор на Оксфордския
университет. Той става и по-
четен член на Московския
университет, а също така и
член-кореспондент на Руска-
та имперска академия на на-
уките в областта на руския
език и словесност.

В творчеството на Тургенев
се откроява образът на така
наречения "излишен човек".
Названието се утвърждава в
литературната критика след
появата на Тургеневия роман
"Дневникът на излишния чо-
век" през 1850 г. "Излишните
хора" се отличават с интелек-
туално превъзходство над за-
обикалящите ги и едновре-
менно с пасивност, скепти-
цизъм към реалността, с не-
съответствие между думи и
дела. Тургенев създава цяла
плеяда от такива герои, като
Чулкатурин от "Дневника на
излишния човек", Рудин от ед-
ноименния роман, Лаврецкий
от "Дворянско гнездо", Неж-
данов от романа "Целина".

В редица произведения,
като повестта "Муму", поема-
та "Помешчик", повестта "Ба-
щи и деца", романа "Дим"
Иван Сергеевич отразява не-
гативното си отношение към
крепостния строй, разобли-
чава помешчиците, критику-
ва дворяните. В "Записките
на ловеца" разкрива високи-
те духовни качества на рус-
кия селянин.

Видно място в творчест-
вото на Тургенев заемат про-
изведенията, посветени на
красивото човешко чувство
любов. Характерни са обра-
зите на емоционални, дъл-
боко нравствени и самоот-
вержени героини. Такива са
Лиза от повестта "Дневникът
на излишния човек", Наталия
Локунская от романа "Рудин",
Ася от едноименната повест,
Вера от повестта "Фауст",
Елизавета Калитина от ро-
мана "Дворянско гнездо",
Елена Стахова от романа "В
навечерието".

През втората половина на
40-те години на 19 в. Турге-
нев се обръща и към драма-
тургията. Той създава раз-
лични по жанр произведения,
като едноактните сатирични
пиеси с елементи на водевил:
"Безпаричие" (1846г.), "Закус-
ка у предводителя" (1849г.),
комедията "Ерген"(1850 г.), ли-
ричнопсихологичната драма
"Месец на село" (1852 г.),би-
товата драма "Хрантутник"
(1854 г.) и др. Всички те на-
мират място на сцената на
руските  театри. В началото
на 20 в. пиесите на Тургенев
са били поставяни и на сце-
ните в Париж, Берлин, Мюн-
хен, Кьонигсберг и др.

Тургенев е свързан дъл-
боко и трайно с българс-
ката култура. В творчест-
вото му намират израз по-
литическите и социалните
колизии в България, което
му отрежда и особеното
място в съзнанието на бъл-
гарина. През целия си жи-
вот писателят е проявявал
жив интерес към освободи-
телните борби на българс-
кия народ, към стремежа
му за свобода и човешко
добруване. Този интерес по-
ражда и немалко творби,
като баладата "Крокет в
Виндзоре", написана през
1876 г.,стихотворението
"Дрозд" от 1878 г.,стихотво-
рението в проза "Памяти Ю.
П. Вревской" от същата го-
дина и преди всичко извес-
тния му роман "В навече-
рието", написан през 1859
г., в който Тургенев акцен-
тира върху патриотизма на
българската интелигенция.

Проникването на произве-
денията на Тургенев в Бъл-
гария се отнася към 30-40-
те години на 19 в. То се осъ-
ществява чрез руските спи-
сания "Колокол", "Полярная
звезда" и "Отечественные
записки". В българския пе-
чат той се появява първона-
чално в оригинал чрез ба-
ладата си "Крокет в Виндзо-
ре", посветена на жестокос-
тите на турците при потуша-

ването на Априлското въс-
тание и отпечатана във в.
"Стара планина" през 1876 г.,
издаван в Букурещ от извес-
тния български публицист
Стефан Бобчев. Баладата е
отпечатана в българско из-
дание преди да се появи в
руския печат.

След Освобождението на
България от турско иго про-
изведенията на Тургенев се
превеждат много активно.
Според изследователите на
неговото творчество Велчо
Велчев и Ангел Анчев през
периода от Освобождението
до края на 19 в. са преведе-
ни около 200 произведения,
които излизат предимно в пе-
риодичния печат. Едни от
първите преводи са тези на
П. Р. Славейков. Това са "Сти-
хотворенията в проза", кои-
то се отпечатват в различни
вестници и списания. Започ-
ва да се публикува и рома-
нът "В навечерието" в плов-
дивския вестник "Ред" през
1882 г. Първото самостоятел-
но преводно издание на Тур-
генев е разказът "Андрей Ко-
лосов", който излиза от пе-
чат през 1884 г. във Видин.
През 1888 г. в Габрово се от-
печатва повестта "Ася", през
1889 г.в Търново излиза по-
вестта "Пролетни води", ро-
маните "В навечерието" и "Ба-
щи и деца". Това свидетелст-
ва, че освен в София, произ-
веденията на Тургенев нами-
рат своите читатели и в дру-
ги градове на България.

Много активно Тургенев се
превежда и през първите 20
години на 20 век. Превеждат
се разкази, повести и рома-
ни на писателя. Особен ин-
терес се проявява към ци-
къла от разкази "Записки на
ловеца", който донася голя-
ма слава на Тургенев. Извес-
тен е фактът, че писателят е
бил пристрастен към лову-
ването. Тази страст той по-
лучава от чичо си Николай
Тургенев. Известно е още, че
към лова бил пристрастен и
писателят Некрасов. Двама-
та прекарвали дни из горите

в преследване на дивеч. Те-
зи преживявания са послу-
жили на Тургенев като мате-
риал за написването на "За-
писките на ловеца".

В българския печат са на-
мерили място и разказите за
деца и юноши на Тургенев. То-
ва са "Лов" и "Конярчетата",
които излизат в сборника
"Майчино сърце". Той се поя-
вява в "Библиотека за деца
и юноши". С интерес се пос-
реща и сборникът "Гълъби",
който съдържа къси поетич-
ни разкази за предучилищна
възраст. Това са "Гълъби",
"Врабче", "Пътуване по море"
и "Близнаци".

В българския печат нами-
ра място и комедийният
жанр от творчеството на
Тургенев. През 1925 г. се
превежда комедията "Про-
винциалистиката".

Следва да отбележим, че
в България е издадено и
епистоларното наследство на
Тургенев и преди всичко из-
вестните му писма до френ-
ската певица и композитор-
ка от испански произход По-
лина Виардо. Те излизат в се-
рията "Епистоларно наслед-
ство" в библиотека "Панора-
ма" към издателство "Народ-
на култура".

Творбите на Иван Сергее-
вич Тургенев са навлезли дъл-
боко в съзнанието на българ-
ския народ и на народите на
Европа. И това се дължи на
общочовешката му проблема-
тика, на универсалните му
творчески измерения.

Днес в Русия се отделя го-
лямо внимание на изучава-
нето и пропагандирането на
творчеството на Тургенев. На
всеки 5 години Държавният
литературен музей в Орел
заедно с Орловския държа-
вен университет и Института
за руска литература към РАН
провеждат големи научни
конференции с участието на
изследователи на Тургенево-
то творчество от различни
страни в света. Юбилеят на
писателя се отбелязва по ця-
ла Русия.

По случай 200-годишнината от рождението на Тургенев в Мос-
ква, до Дома-музей на писателя, бе издигнат монумент, отк-
рит от президента на Русия Владимир Путин и кмета на Мос-
ква Сергей Собянин
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Изпитанията на първата
серийна партида топлоотде-
лящи съставки за реактора
на бързи неутрони "БН-800"
на основата на смесеното
уран-плутониево гориво
МОКС (Mixed-Oxide fuel)
преминаха успешно. Горив-
ните таблетки са изработе-
ни от смес от оксиди на
обеднен уран, натрупан в
предприятията на дъщерна-
та компания на "Росатом" за
горива - ТВЕЛ, и от оксиди
на плутоний, отделен при
преработката на отработе-
но ядрено гориво.

Промишленото производс-
тво на МОКС-горивото се из-
вършва в Минно-химическия
комбинат (ГХК) в руския град
Железногорск. То се реали-
зира в рамките на федерал-
ната целева програма "Яд-
рени енергийни технологии
от ново поколение за 2010-

Развитието на малкия биз-
нес отдавна е сред най-важ-
ните проблеми в Русия и в
негова подкрепа са създаде-
ни огромен брой обществе-
ни структури. До днес обаче
чувствителен резултат не е
достигнат. "До неотдавна биз-
несът в Русия се смяташе за
начин за измама на населе-
нието", заяви тези дни Вла-
димир Путин на среща с мла-
дите предприемачи. Той ги
призова да се захващат с по-
лезни за страната проекти,
а не просто да трупат пари.
Само така - поясни той, мо-
же да се промени обществе-
ната нагласа към бизнеса.

На срещата бе отбеляза-
но, че гарантирането на по-
дем в сектора на малкия
бизнес е изключително важ-
но за икономиката на стра-
ната. Показателен е фактът,
че в САЩ - страната с най-
мощна в момента икономи-
ка, половината от БВП се
произвежда в малките пред-
приятия, които осигуряват
както добавена стойност, та-
ка и технически прогрес. Тук
обаче трябва да се имат
предвид твърде различните
в двете страни стартови ус-
ловия и исторически пред-
поставки. Икономическото
развитие не може да бъде
разглеждано извън тези фак-
тори, трябва също така да
се помни урокът, получен
през 90-те години, че няма
смисъл да се копират всич-
ки икономически принципи от
Запада - и въобще от чуж-
бина, с надеждата, че те
непременно ще работят със
същия успех и в Русия. Об-
съден бе и въпросът как
правилно да бъдат насочва-

Ìàëêèÿò áèçíåñ å íà êðúñòîïúò
Икономическите
реформи
зависят от
историческите
предпоставки
във всяка
страна

ни хората, които са готови
да поемат риск, да експе-
риментират и да вложат уси-
лията си в създаване на свой
частен бизнес така, че хем
да гарантират собственото
си благополучие, хем техни-
ят труд да бъде максимално
ефективен и от полза за об-
ществото.

Според завеждащия катед-
рата по мениджмънт и биз-
нес технологии в Руския ико-
номически университет "Пле-
ханов" Валерий Маслеников
потвърди критичното отно-
шение към бизнеса в голя-
ма част от руските гражда-
ни. По думите му феноменът
се е появил в началото на
1992 г., когато Борис Елцин
подписва указа за свободна
търговия. "В резултат от не-
го из цялата страна се поя-
виха стихийни пазари, лав-
ки и сергии, където всеки
продаваше нещо, потеглиха
"совалките" с торбите до съ-

седни държави, огромен
брой граждани се превър-
наха в дребни търговци, за
да свържат двата края и да
осигурят оцеляването на се-
мействата си. Всички атри-
бути на възможно най-дивия
капитализъм бяха налице",
каза той. Икономистът до-
бави, че трябва добре да се
разберат причините за този
феномен, който продължава
да отблъсква хората от час-
тния бизнес. Според него то-
ва се дължи на крайно жес-
токите условия и изпитания,
на които те са били подло-
жени през 90-те години и
буквално са били изхвърле-
ни на улицата. "Тогава се на-
лагаше първите руски пред-
приемачи да не се спират
пред нищо, за да оцелеят.
Действаха по принципа "цел-
та оправдава средствата" и
това отблъсна хората. Ста-
ва дума за дълбок културен
и психологичен процес. В та-

зи деликатна сфера не мо-
жеше да има такива бързи
промени, каквито властите
тогава очакваха. Манталите-
тът и съзнанието са като
ДНК - предават се от поко-
ление на поколение", обяс-
нява Маслеников.

Участниците в срещата
поставиха въпроса дали въ-
обще малкият бизнес в Ру-
сия би могъл да бъде ефек-
тивен и не само да носи при-
ходи лично на предприема-
ча, а да бъде насочен към
производство за стратегичес-
ките отрасли на икономика-
та. "Трябва да разбираме, че
съвременната икономика е
разпределена между крупни-
те структури, т.е. в тази ко-
ординатна система всичко е
поделено. Това е така не са-
мо в Русия, но и в други стра-
ни. По тези причини в раз-
витите страни малкият биз-
нес е "наемен работник" на
едрия и изпълнява за него
определени, но важни поръч-
ки", казва експертът. Подоб-
но разпределение на труда е
доста изгодно за едрия биз-
нес в развитите страни, за-
щото намалява разходите,
свързани с неизбежните не-
ефективни дейности. Много
по-оптимално е решението те
да бъдат изпълнявани в мал-
ки предприятия.

В Русия този механизъм не
работи. Едрият бизнес не от-
стъпва по нищо на малкия и
всички опити малкият биз-
нес да се вреди до държав-
ни поръчки остават безус-
пешни. "По такъв начин ед-
рият бизнес "се забарика-
дира" и не позволи в общес-
твото да се възпитат нови
ценности, ново отношение

към бизнеса въобще", пояс-
ни Маслеников. Причини оба-
че има и в самия малък биз-
нес. "Редица малки предпри-
ятия получиха държавни по-
ръчки, както това стана в
корабостроенето. Но тъкмо
това доведе до нарушаване
на сроковете и дори до срив
на някои поръчки", заяви ше-
фът на Държавната кора-
бостроителна компания -
ОСК, Алексей Рахманов.

Според Маслеников в Ру-
сия все още не е създаден
такъв малък бизнес, какъв-
то е необходим и на държа-
вата, и на самите предприе-
мачи и който да може са-
мостоятелно да работи.
Обикновено в малките пред-
приятия се ангажират сино-
ве, дъщери, внуци, племен-
ници и други роднини. С то-
ва се приключва със създа-
ването на работни места.
Все пак, дори за малкия
бизнес е необходим начален
капитал. Затова експертите
отбелязват, че трябва да се
подобрят условията за от-
пускане на изгодни кредити.
Докато това не стане, пред-
приемачите няма да имат
нужната мотивация да зах-
ванат бизнес - още по-мал-
ко той да бъде свързан с
полезната за страната про-
дукция. Според мнозина
именно в тази посока тряб-
ва да се търси решението
на проблема.
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"Скоро ще стане ясно дали втората тръба от
"Турски поток" ще мине през България или ре-
шението ще бъде друго. Не сме заложници на
никаква битка, трябва да следваме нашата по-
литика, правим всичко според европейските рег-

Реактор на бързи неутрони "БН-800"

2015 г., с перспектива до
2020 г.". ТВЕЛ е координа-
тор и научен ръководител на
въвеждането на заводското
производство на горивото.

"Започването на серийно
производство на МОКС-го-
риво за "БН-800" е важна
стъпка към решаването на
стратегическата задача за
създаване на затворен яд-
рен горивен цикъл и двуком-
понентна атомна енергети-
ка на основата на реактори
на топлинни и на бързи не-
утрони", заяви вицепрези-
дентът на ТВЕЛ по научно-
техническата дейност, тех-
нологиите и качеството Кон-
стантин Вергазов. Той под-
черта, че включването в го-
ривния цикъл на резерви от
обеднен уран и натрупания
в реакторите плутоний, поз-
волява многократно да се
разшири горивната база на

атомната енергетика и да се
намали използването на при-
роден уран.

Експертните оценки сочат,
че съдържанието на изото-
па уран-238 в природния
уран е около 99,3%, докато
на уран-235, използван за
управляема верижна ядре-
на реакция - само 0,7%. В
реакторите на топлинни не-
утрони, които са основата
на съвременната атомна
енергетика, се използва
около 1% природен уран, а
останалите 99% се отпра-
вят за временно съхране-
ние или се утилизират като
радиоактивни отпадъци.

Реакторите на бързи неут-
рони ще осигуряват достатъч-
но плутоний за собственото
си ново гориво и ще могат
да изработват и определено
количество гориво за други
реактори. За сметка на ре-

циклирането на отработено
ядрено гориво и изработва-
нето на нови топлоотделящи
сборки с уран-плутониева
смес енергията, която потен-
циално може да се получи от
природен уран, се увелича-
ва близо 100 пъти.

Горивната компания ТВЕЛ

осигурява ядрено гориво за
72 енергийни реактора в 14
страни по света, изследо-
вателски реактори в 8 дър-
жави и за реактори на рус-
кия атомен флот. Всеки шес-
ти енергиен реактор в све-
та работи с гориво, произ-
ведено от ТВЕЛ.

Òðúáàòà - òóêà ÿ èìà, òóêà ÿ íÿìà
ято да ни даде възможност да доставяме при-
роден газ най-малко от три източника и да бъ-
де създадена борса за търговия с природен
газ.

Петкова каза още, че в концепцията е вклю-
чен и анализ на възможността за разширяване
на газопреносната инфраструктура на територи-
ята на България до границата със Сърбия. "Как-
вото и решение да вземе Русия, то трябва да
бъде съгласно европейските правила. България
стриктно следва европейското законодателство
в областта на енергетиката, по-специално на при-
родния газ. Не бива да се повтарят стари греш-
ки", каза още енергийният министър.

Тя увери, че не е възможен политически на-
тиск от страна на други държави спрямо Бъл-
гария, който да попречи на втората тръба на
"Турски поток" да премине през страната ни.

Страницата подготви Светлана Михова

ламенти". Това заяви министърът на енергети-
ката Теменужка Петкова пред bTV. Тя увери, че
България ще следва националните си интереси
и стриктно ще спазва европейското законода-
телство за проекта.

Докато решението за маршрута на втората
тръба на газопровода остава неизвестно, Пет-
кова вече обяви, че днес - 21 декември, прави-
телството ще обяви обществената поръчка за
изграждането на газовия хъб "Балкан". "Видях-
ме, че "Турски поток" като проект стана факт
на територията на Турция. Оттук нататък това,
за което в България работим е реализацията
на нашата концепция за изграждане на газо-
разпределителен център. По нея работим заед-
но с Еврокомисията", заяви министърът. Тя по-
ясни, че концепцията се състои в това Бълга-
рия да изгради липсващата инфраструктура, ко-
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Познатият и в Бъл-
гария актьор Дмит-
рий Нагиев получи
предложение да иг-
рае в театрална пос-
тановка на антреп-
ризния театър в
Манхатън. За това
той съобщи в бесе-
да с кореспондент на
ТАСС по време на
Седмицата на руско-
то кино в Ню Йорк,
където артистът
представи филма
"Непрощенный" и
световната премиера
на "Елки Последние",
в които той изпълнява главни роли.

"Приятно ми е, че тук, в Ню Йорк, се срещнах с проду-
цента и ми предложиха участие в някакъв спектакъл в
района на Манхатън. Това много ми хареса - призна Наги-
ев. - Разбирам, че не става въпрос за кой знае какви
пари, но ми харесва самата идея да идвам от време на
време и да играя".

"Това е антреприза - поясни той. - Събират се актьори,
видимо имигранти, за да играят и канят и мен. Може би
това ще бъде интересен опит, тъй като не всеки има
късмета да играе в Ню Йорк".

Нагиев уточни, че спектакълът, за който още се водят
разговори, ще е на руски език.

На този етап Нагиев участва в един руски спектакъл -
постановката на Лев Рахлин "Кыся", с който артистите с
голям успех гастролират не само в страната, но и в чуж-
бина. С него са били и в САЩ. "Театърът изисква много
време и е насочен към значитено по-малка аудитория, за
това съм го ограничил в живота си до нивото на един
спектакъл - "Кыся", отбеляза артистът.

Той се затрудни да каже кой вид изкуство - театър или
кино - му е по-близък по дух. Но предпочитанията му са
към киното. "Разбира се, нищо не може да се сравни с
живите аплодисменти на зрителите. Но ако искаш да ос-
тавиш следа във вечността, може би доброто кино е по-
важно", каза в заключение той.

Ръководителите на воде-
щите руски театри отбеля-
заха особеното внимание от
страна на държавата към
тяхната професионална сфе-
ра. Според указа на прези-
дента на Руската федерация
Владимир Путин, 2019 е обя-
вена за Година на театъра,
в рамките й са планирани
мащабни международни и
вътрешни мероприятия. На
13 декември във всички ре-
гиони едновременно бе от-
крита Годината на театъра.
Главна сцена на откриване-
то беше Руският държавен
академичен драматичен те-
атър "Фьодор Волков" в
Ярославъл. Президентът Пу-
тин бе гост на церемония-
та. Официален информаци-
онен партньор на Годината
на театъра е  ТАСС.

Програмата за Годината на
Театъра в Русия включва 15
ключови мероприятия, от
които най-мащабни ще са
VIII Театрална олимпиада и
Общоруският театрален ма-
ратон. Под егидата й ще се
състоят 32 театрални мероп-
риятия, които се провеждат
ежегодно, в това число Нощ-
та на музеите - 18-19 май,
Нощта на киното - послед-
ните почивни дни на август,
Нощта на изкуствата - 2-3
ноември. Общият бюджет на
цялостната програма е око-
ло 1,5 милиарда рубли.

Главен е зрителят
"Струва ми се, че ни очак-

ва прекрасна година. И най-
важното - ние очакваме зри-
тели. Ще продължава наша-

Традиционно програмата
се провежда от Руския цен-
тър "Н.И.Бородина" с подк-
репа от Московското пра-
вителство.  Мерано е пла-
нински курортен град в Се-
верна Италия, в Доломитс-
ките Алпи.

"Руските дни в Мерано" та-
зи година са посветени на
традицията в детската дър-
вена играчка. В местния
Дом на културата е подре-
дена изложбата "Играта е
изкуство". Тя е направена
така, че да се разкрие не
само историята на дърве-
ната играчка в Русия, но и
да се направят паралели с
този занаят в Алто Адидже
(бивш Южен Тирол). Така на
една от експозициите нео-
чаквано се срещнаха "далеч-
ни братовчеди" - аналози на
едни и същи приказни ге-
рои от Русия и Северна Ита-
лия. В рамките на излож-
бата скулпторът дърворез-
бар Максим Тюванов про-
вежда мастер-класове.

Московският детски музи-
кален театър на младия ак-
тьор  продължи детската те-
ма с творческа вечер. Съ-
щият колектив представи в
Болцано, съседен на Мера-
но административен център,
спектакъла "Сън за дъжда".
Това, според автора на пос-
тановката - художественият
ръководител на театъра
Александър Фьодоров, е му-
зикална притча във фолк
стил. "Това е история в пес-
ни, спектакъл за човешката
съдба, музикален акт меж-

Ìàøêîâ, Ìåíøèêîâ è Òóìèíàñ ñïîäåëèõà
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По време на церемонията по откриване на Годината на театъ-
ра с Волковския фестивал в Ярославъл, бяха връчени пре-
миите на правителството на РФ "Фьодор Волков".  Правото
да открие фестивала бе предоставено на народната артист-
ка на РФ Наталия Терентиева, която неотдавна чества 90-
годишен юбилей

та обичайна радостна и теж-
ка работа. Нашата отговор-
ност пред зрителя и без
това е голяма, а в Годината
на театъра ще бъде още по-
голяма", сподели пред ТАСС
художественият ръководи-
тел, директор на Московс-
кия театър "Олег Табаков",
народният артист на РФ
Владимир Машков.

Той добави, че всички те-
атрални дейци се радват, че
театърът е на такова висо-
ко равнище в държавата.
"Тъй като ние даряваме впе-
чатления и обръщаме вни-
мание на зрителя, разбира
се, искаме и вниманието
към театъра да е повече,
защото това е една от ос-
новите на естетическото
възпитание на човека"- ка-

за Машков.
Художественият ръково-

дител на театър "Евгений
Вахтангов" Римас Туминас,
смята, че Годината на теа-
търа ще привлече в теат-
рите даже тези, които ни-
кога не са влизали в зала-
та. "Някак си е неудобно в
Годината на театъра да не
отидеш поне веднъж на те-
атър - било то музикален
или драматичен. Надявам
се това да активизира да-
же тази част от население-
то, която не посещава теа-
тър. Това е предизвикател-
ство към тези, които не са
се докоснали до този свят
на изкуството", каза той за
ТАСС. Туминас се надява,
че в Годината на театъра
ще се обърне повече вни-

мание на отделните регио-
ни.

Пазете артистите
"Най-важното за мен в Го-

дината на театъра не са
фестивалите и премиерите,
а отношението към Негово
Величество Артиста. В
днешно време артистът е
социално незащитен, особе-
но в провинцията" - каза на-
родният артист на РФ Ру-
долф Фурманов - художест-
вен ръководител на Петер-
бургския театър "Руска ан-
треприза", носещ името на
Андрей Миронов.

Събеседникът на ТАСС за-
яви, че според него опти-
мална за театралните артис-
ти е договорната система на
трудоустройство. Освен то-
ва според Фурманов са не-
обходими промени в закона
за Държавните поръчки за
държавните театри.

За необходимостта от про-
мени в законодателната сфе-
ра говори и художествени-
ят ръководител на театър
"Геликон-опера" Дмитрий
Бертман. Той изрази надеж-
дата си, че през 2019 годи-
на ще успее да се реши въп-
росът с митата за вноса на
декори на чуждестранни те-
атри, които правят съвмес-
тни постановки с руски те-
атри.

"Аз поставях спектакъл в
Дюселдорф, например, след
което театърът беше готов
да ни даде декорите си почти
безплатно, за да може спек-
такълът да се играе и в Ру-
сия. Но вносът на тези де-

кори струва два пъти по-
скъпо, отколкото да се пос-
тави този спектакъл в Мос-
ква. Мисля, че това не е
правилно", отбеляза Берт-
ман.

Свобода на
творчеството
Неотдавна някои култур-

ни дейци изказаха предло-
женията си да възроди в те-
атрите практиката на худо-
жествените съвети. "Театъ-
рът е колективна работа и
творчески съвет практичес-
ки винаги е съществувал и
съществува в театрите. А йе-
рархия не е нужна, в театъ-
ра хората трябва да бъдат
свободни, свободни в съв-
местното си творчество. Те-
атърът е колективно дело,
там всеки може да посъвет-
ва другия", смята Машков.

Художественият ръководи-
тел и директор на Москов-
кия драматичен театър "Ма-
рия Ермолова" Олег Менши-
ков, също смята, че худо-
жествените съвети не са
нужни. "Театърът е личнос-
тно начало, театърът се ръ-
ководи от личност... А кога-
то на художника му потряб-
ва да се посъветва с няко-
го, той ще го направи.", ка-
за той пред ТАСС.

Туминас съобщи, че е раз-
пуснал художествения съвет
преди 11 години, но факти-
чески той съществува нео-
фициално: "Съветвам се ак-
тьорите и с младите, каня
ги на разговор за настоя-
щия репертоар и за бъде-
щето".

Â Ìåðàíî ñå ïðîâåæäàò òðàäèöèîííèòå ðóñêè äíè

ду реалност и сън, прена-
сящ зрителите в едно осо-
бено пространство на сим-
воли и емоции - нови и от-
давна забравени, непознати
и до болка познати", комен-
тира той. Освен това спек-
такълът е посветен на Крис-
тина Курбатова, 13-годиша-
ната актриса от мюзикъла
"Норд-Ост", починала по вре-
ме на терористическия акт
в Театралния център на Дуб-
ровка през 2002 г.

По време на Руските дни
се провеждат учебно-обра-
зователни вечери, на които
се изучава руски език с про-
фесионални преподаватели.

Действащият в Мерано от
2009 година  Център "Боро-
дина" поддържа традициите
на руската общност, която

харесала това кътче на Ита-
лия в края на XIX - начало-
то на XX век. Тук мнозина
идвали да се лекуват с пла-
нински въздух от белодроб-
ни заболявания. Руската
аристократка Надежда Бо-
родина оставила своето със-
тояние в наследство на об-
щността, с нейни пари са
построени два дома, къде-
то са могли да отсядат ней-
ните сънародници. Към тях
е открита църква в чест на
Св. Николай. Цялото това
имущество след революци-
онните събития преминава
във владение на местните
власти и сега тече процес
по връщането му.

В рамките на изложбата, продължаваща до 16 януари, са
представени уникални колекции от дървени играчки от раз-
лични региони на Русия: богородска играчка, северна (нов-
городска, архангелска, вологодска) играчка, семьоновска
(Нижегородска област) играчка и колекции играчки от доли-
ната-курорт Вал Гардена (на 35 км от Болцано)
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Руски учени проведоха из-
следвания, съсредоточени
върху особеностите на кон-
центрацията на вниманието
при изпълняване на рутинна
и монотонна работа. Изсле-
дователите успяха да устано-
вят как да се повиши внима-
нието и да се намали появя-
ващата се умора.

Резултатите от работата са
обобщени в статията "Нели-
нейното влияние на биологич-
ната обратна връзка върху
състоянието на вниманието
на мозъка", публикувана в ед-
но от водещите научни спи-
сания в света Nonlinear
Dynamics.

Както разказва един от ав-
торите, професор в Саратов-
ския държавен технически
университет Александър Хра-
мов, учените искали да раз-
берат защо вниманието отс-

Íàìåðèõà äðåâíè
äîêàçàòåëñòâà
çà ïîêëîíåíèå
íà çìèè

Учените установиха, че
древните жители на Приа-
зовието, на територията на
съвременна Украйна са се
покланяли на змийски гла-
ви, издялани от камък. За
откритието на древния култ
на змията съобщава руския
сайт "Газета.ru".

Откритието е направено по
време на разкопки в архео-
логическия обект "Каменна-
та могила" близо до Мели-
топол в Запорожка област.
Намерени са каменни фигу-
ри на змии, направени през
9-8 хилядолетие пр. н. е.

Археолозите предполагат,
че това са били ритуални
предмети, а древните оби-
татели са се покланяли на
каменните змийски глави.
Човешките кости, открити в
пясъчниците, също подкре-
пят тази хипотеза.

Радиовъглеродното дати-
ране показа, че най-древ-
ната от откритите фигурки
е изготвена между 8300 и
7500 години пр. н. е. Глава-
та е с триъгълна форма и
тежи около 1,2 кг. Върху по-
върхността на камъка са из-
дълбани ромбовидни очи, а
устата е изобразена като
широка дълга линия.

Друга намерена фигура е
направена около 7400 пр. н.
е. Тя е три пъти по-малка
от предишната, тежи само
428 гр и може да се побере
върху длан.

"Тези фигури може да са
имали ритуална цел - обяс-
ни пред изданието Live
Science съавторът на про-
учването Надежда Котова от
Института по археология
към Националната академия
на науките на Украйна. - Ве-
роятно са били използвани
по време на церемонии."

Между другото, обработе-
ните камъни са намерени
през 2016 година. Две змий-
ски глави веднага привлек-
ли вниманието към себе си
сред купчина други камъни.
По-нататъшно проучване по-
казало, че те са били обра-
ботени от древни занаятчии.

Уникална находка - 25-ки-
лограмова раменна кост от
мамут, донесоха водолази от
Екатеринбург от поредното
си пътешествие по река То-
бол в Курганска област.

Такива големи и добре за-
пазени части от скелет се
намират рядко. По костта се
виждат следи от зъби, ос-
тавени от хищници, които
очевидно са решили да се
възползват от умрялото жи-
вотно.

"Възрастта на останките
вероятно е 40-50 хиляди го-
дини", каза в интервю за
руския сайт "Вести" опитни-
ят водолаз, член на Руско-
то географско дружество
Сергей Кондрашин.

Участъка от реката, в кой-
то е направено това откри-
тие, водолазите нарекоха
"Джурасик парк": тук на
малка дълбочина (само на
около три метра) са се съх-

Äðåâåí ìîëèâ å çàïàçåí â Äåíèñîâàòà
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лабва при изпълнение на мо-
нотонна работа, която не
изисква големи умствени и
физически усилия. Един от
примерите за това са шофьо-
рите, които заспиват по вре-
ме на шофиране на празен
път.

Неврофизиолозите отдавна
предполагат, че мозъкът не
е в състояние да се съсре-
доточи върху една и съща
дейност за дълъг период от
време. Учените, обаче, обяс-
няват по различни начини за-
що това се случва.

Изследователите се опита-
ли да разберат причините за
намаляването на концентра-
цията на вниманието. За та-
зи цел провели експеримент,
в който участници станали
няколко десетки студенти.

Доброволците били свър-
зани към електронна систе-

ма, която позволявала да се
следи работата на участъци-
те на мозъчната кора. По
време на експеримента на
студентите били показани ня-
колкостотин изображения,
които те трябвало да класи-
фицират, избирайки един от
два варианта. В същото вре-
ме половината от добровол-
ците можели паралелно да
наблюдават активността на
мозъка си, докато другите ня-
мали тази възможност.

В хода на експеримента би-
ло констатирано, че участни-
ците били в състояние да
поддържат максимална кон-
центрация на вниманието не
повече от една и половина-
две минути. Освен това се
оказало, че при извършване
на монотонни действия мо-
зъчната дейност е вълнооб-
разна.

И най-важното - оказало
се, че при студентите, които
получавали информация за
това колко активно работи
мозъкът им, периодът на
максимална концентрация на
вниманието се е увеличил.

Според Александър Хра-
мов, това може да означава,
че за ефективната обработ-
ка на информация за по-про-
дължителен период от вре-
ме мозъкът регулира броя на
невроните, изпълняващи та-

зи задача. В същото време
обратната връзка позволява
този процес да бъде управ-
ляван, съобщава РИА "Новос-
ти".

Според учените, данните,
получени по време на изс-
ледванията могат да бъдат
полезни в създаването на
специални стимулатори за
работата на мозъка, които
могат да се използват в про-
фесии, изискващи повишена
концентрация на вниманието.

Âîäîëàçè îòêðèõà êîñò îò ìàìóò íà äúíîòî íà ðåêà Òîáîë

ранили стотици останки от
древни бизони, носорози и
пещерни лъвове.

"Реката на това място е
образувала извивка, завой,
и старите болни животни
били отнасяни от водата",
обяснява Кондрашин.

Уралските водолази, меж-
ду другото, отдавна разуз-
нали това място: още през

2004 г. установили необичай-
но натрупване на останки от
умрели животни. Оказало се,
че това е единственото по-
добно място в Европа. От-
тогава екип от изследовате-
ли ежегодно посещава "гро-
бището" и допълва музейни
колекции с нови редки ек-
земпляри: череп на огромен
първобитен бизон, долна че-

люст на мамут, кости на сай-
га, бизон, пещерен лъв, кон.

През януари 2015 г. на дъ-
ното на реката бил открит
фрагмент от керамичен съд
от епохата на неолита, на чи-
ято тънка стена били съхра-
нени следи от изпичането на
огън. "Това помогна да се от-
крие досега неизвестно мяс-
то на заселване на древни
хора", казват водолазите.

Натрупването на останки
е на място със силно тече-
ние на реката. От една стра-
на, това означава, че само
професионалисти могат да
се гмуркат там. А от друга -
благодарение на това вся-
ка година се появяват нови
слоеве. Наскоро например
реката отми меки отлагания
и оголи места на дъното на
древно море с перфектно
запазени вкаменени зъби на
акули, скатове, скелети на
риби и раковини.

Íàó÷èõà óåá-êàìåðà äà èçìåðâà ïóëñà

Уникалното откритие нап-
равиха научни сътрудници
от Института по археология
и етнография от Сибирския
отдел на РАН(Новосибирс-
ка област) в Денисовата пе-
щера в Алтайския край. Спо-
ред учените това е прото-
тип на молив. Директорът
на института Михаил Шун-
ков обясни, че "това е ес-
тественият пигмент хематит,
който първобитните худож-
ници са използвали за раз-

лични художествени цели".
Подобна находка е открита
за първи път. Древният мо-
лив е бил намерен в южна-
та галерия на Денисовата
пещера, в която разкопки-
те бяха подновени тази го-
дина, в един слой на седи-
мента на възраст от 45 до
50 хиляди години. Общо,
според пресслужбата на ин-
ститута, в Денисовата пеще-
ра вече са открити повече
от 100 хиляди предмета.

В Донския държавен тех-
нически университет разра-
ботиха програма, която поз-
волява уеб-камера да измер-
ва пулса и честотата на ди-
шането. Данните могат да бъ-
дат получени с помощта на
камера на смартфон, таблет
или лаптоп.

"В камерата няма никакъв
лазер, в момента на извли-
чането на параметрите се из-
вършва обикновена снимка
- обясни един от разработ-
чиците на технологията, ас-
пирант в катедра "Радиоелек-
тронни и електротехнически
системи и комплекси" Мак-

сим Белойванов. - Методът е
базиран на фотоплетизмогра-
фия: в моментите на свиване
на сърдечния мускул съдо-
вете на лицето са пълнят с
кръв и вследствие на това
спектърът на отразената от
лицето светлина се променя.
Тези промени могат да бъ-
дат измерени и анализирани
с помощта на проста RGB ка-
мера.

За да се направи това, чо-
векът просто трябва да зас-
тане на не повече от метър
и половина разстояние от ка-
мерата, така че да може да
стои неподвижно 30 секунди.

Честотата на дишането се оп-
ределя чрез едва забележи-
ми движения на главата, ко-
ито камерата улавя и преда-
ва на изчисляващото устрой-
ство.

Подобни чуждестранни
програми отстъпват на рус-
ката. Там, за да бъде изме-
рен пулсът, пациентът тряб-
ва да седи неподвижно 2-3
минути, при това главата му
трябва да се намира в стро-
го определените граници на
измерващата камера. Руско-
то изобретение може да на-
мери приложение в медици-
ната при катастрофи, когато
възникват трудности при оп-
ределяне на физическите па-
раметри на пациента.

Страницата подготви
Марина Володченко
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Преоборудването на зе-
нитно-ракетните части, дис-
лоцирани в Крим, със зе-
нитни ракетни комплекси С-
400 "Триумф" завърши. Това
съобщи командващият вой-
ските на Южния военен ок-
ръг генерал-полковник Алек-
сандър Дворников по вре-
ме на заседание на колеги-
ята на руското Министерст-
во на отбраната.

"През тази година ние за-
вършихме преоборудването
на зенитно-ракетните части
в Крим. Днес те са на бой-
но дежурство и надеждно за-
щитават територията на це-
лия Кримски полуостров",
каза Дворников.

Той добави, че с цел неут-
рализиране на евентуални
заплахи войските на Южния
военен окръг  в цялата зона
на отговорност продължават

100-годишен юбилей отбе-
ляза Военното контраразуз-
наване на Федералната служ-
ба за сигурност (ФСБ) на Ру-
сия. Тя отчита своята исто-
рия от 19 декември 1918 г.,
когато органите на ЧК във
войските и органите на Во-
енния контрол са обединени
в Особен отдел на ВЧК (за-
ради това военните контра-
разузнавачи тогава са нари-
чани "особисти").

В беседа с кореспондент
на ТАСС ръководителят на
Департамента за военно кон-
траразузнаване на руската
Федерална служба за сигур-
ност генерал-полковник Ни-
колай Юриев разказа, че се-
гашните служители са има-
ли предшественици още в
царска Русия: през 1903 г.
към Главния щаб е създаде-
но Разузнавателно отделе-
ние, действащо само в сто-
лицата, а през 1911 г. има
контраразузнавателни отде-
ления към щабовете на ок-
ръзите. Едва през 1918 г. се
реализира идеята за единна
система на военното контра-
разузнаване.

Легендарна страница в ис-
торията е периодът на Ве-
ликата отечествена война -

Çàâúðøè ïðåîáîðóäâàíåòî íà
çåíèòíî-ðàêåòíèòå ÷àñòè â Êðèì

Генерал-полковник
Александър Дворников

Преоборудването на зенитно-ракетните части на Кримския
полуостров със зенитни ракетни комплекси С-400 "Триумф"
е завършено

да изпълняват задачите от
бойното дежурство за про-
тивовъздушна отбрана на
южните рубежи на Руската
федерация и за защита на
нейните съюзници във въз-
душното пространство.

През тази година войски-
те от окръга са провели по-
вече от 3000 учения на раз-

лично равнище. Два пъти е
нараснала интензивността
на оперативната и бойната
подготовка, което е позво-
лило да се осигури широко
разпространение на новите
принципи за провеждане на
двустранни тактически и ко-
мандно-щабни учения на
всички равнища. Това е пос-
лужило като стимул за раз-
витие на нешаблонното мис-
лене и нестандартните спо-
соби на тактическите дейс-
твия на командирите.

Според генерал-полковник
Дворников главна задача
при подготовката на орга-
ните за военно управление
е повишаването ефектив-
ността и съкращаване на
времето на цикъла за уп-
равление на войските, като
се има предвид опитът от
водене на съвременни бой-

ни действия, в това число и
от Сирия. Той съобщи, че
резултат от напрегнатата
бойна подготовка е мащаб-
ното двустранно командно-
щабно учение с групировки
войски в Северен Кавказ.

"Съединенията на три об-
щовойскови армии извършиха
прехвърляне на сили и ра-
зиграха тактически епизоди,
като едновременно бяха за-
действани около 10 общовой-
скови полигона. На практика

по време на разиграването
на тактическите епизоди с
корабни и авиационни групи
при поддръжката на брего-
вите средства за радиоелек-
тронно разузнаване и на ПВО
бяха използвани съвремен-
ни методи за борба с безпи-
лотни летателни апарати на
условния противник. Кораби-
те от Каспийската флотилия
изпълниха бойни стрелби с
използване на ракети "Кали-
бър", каза генералът.

Âîåííîòî êîíòðàðàçóçíàâàíå íà Ðóñèÿ îòáåëÿçà ñòîãîäèøíèíàòà ñè

По време на арктически
походи през тази година вли-
защите в състава на Север-
ния флот кораби "Хоризонт",
"Визир" и "Сенеж" извърши-
ха 34 географски открития,
съобщи пред журналисти
след разширено заседание
на колегиума на руското Ми-
нистерство на отбраната ко-
мандващият флота адмирал
Николай Евменов.

"Бяха открити и описани
един пролив, 12 острова, 14
носа, 6 залива. По време на
една от проведените експе-
диции беше фиксирано из-
чезването на един остров",
разказа адмиралът.

Евменов отбеляза особе-
но преминалата през тази го-
дина първа в съвременната
руска история експедиция
на Нова Земя, по време на
която бяха реконструирани

Генерал-полковник Николай Юриев по време на среща с ве-
терани на руското военно контраразузнаване

военното контраразузнаване
успява да внедри агенти в
германските разузнавателни
школи, провежда повече от
180 радиоигри, което пома-
га да бъдат открити 400 под-
готвени за изпращане аген-
ти. А през 1943 г. съветско-
то контраразузнаване е ре-
организирано в отрядите
"Смерш". По данни на екс-
перти през годините на вой-

ната са загинали над 6000
служители на военното кон-
траразузнаване. Обществе-
ната организация "Ветерани
на военното контраразузна-
ване" с подкрепата на Фе-
дералната служба за сигур-
ност и Министерството на от-
браната реализира благот-
ворителна програма "Мълча-
ливото ехо на войната" за
търсене на гробове на бой-

ци от Червената армия и на
служители на органите за
сигурност.

Не е била лесна работата
по проверката на завръща-
щи се от плен или от обкръ-
жение. Само през юли-август
1941 г. в плен попадат над 1
милион войници и офицери от
Червената армия. Голямото
мнозинство е върнато в дей-
стващата армия, на милиони
военнослужещи е върнато
честното име. А в периода
1944-1945 г. в Одеса и Мур-
манск пристигат 5 милиона
освободени затворници от
концлагери и граждани, под-
ложени на принудителен труд.

В историята на военното
контраразузнаване се помни
осигуряването на операция-
та "Анадир" през 1962 г., в
която скрито са прехвърле-
ни 44 хиляди военнослужещи
в Куба, войната в Афганис-
тан, участието в чеченските
кампании, работата след ка-
тастрофата в Чернобилската
АЕЦ.

"Където е войската, там е
и военното контраразузнава-
не,Чернобил също не беше
изключение", подчерта Юри-

ев.
В наши дни девет военни

контраразузнавачи бяха
удостоени с държавни награ-
ди за гарантиране сигурност-
та в базите на руските Въз-
душно-космически сили в Си-
рия. От месец май 2015 г. в
Москва беше открита Зала
на бойната слава на военно-
то контраразузнаване.

"Както и преди, Въоръже-
ните сили на Руската феде-
рация представляват особен
интерес за задграничните
специални служби. Свидетел-
ство за това е разобличава-
нето от военните контрара-
зузнавачи на десетки агенти
на специалните служби на
САЩ, Великобритания, ФРГ,
Испания, Литва, Латвия, Ес-
тония, Грузия, Полша...", от-
беляза Юриев. Сред задачи-
те на контраразузнаването
във войските изпъква бор-
бата с тероризма и корупци-
ята. По материали на воен-
ното контраразузнаване за 5
години са заведени 7500 на-
казателни дела за корупция,
което позволи да бъдат пре-
дотвратени щети на стойност
75 милиарда рубли.

Ïðåç òàçè ãîäèíà êîðàáè íà Ñåâåðíèÿ ôëîò íàïðàâèõà 34 ãåîãðàôñêè îòêðèòèÿ

"Хоризонт" от състава на Северния флот на Русия участва в не една експедиция в Арктика

годишна давност - каза ад-
мирал Евменов. - Комплек-
сната експедиция на Север-
ния флот до архипелаг Нова
Земя е предложена за наг-
рада на Руското географс-
ко дружество."

маршрутите на първопроход-
ците. В частност, отряд на
Северния флот извърши
рейд през Южния остров по
маршрута на лекаря на по-
лярната станция Леонид Гри-
невецки, преминал по този

път с кучешки впряг през
1883 г. Освен това участни-
ците в експедицията са изс-
ледвали крайбрежието на
двата влизащи в архипелага
острови.

"Военнослужещите от Се-

верния флот са пресекли пе-
ша остров Северни на Нова
Земя по маршрута на Губа
Крестовая - залив Незнае-
ми, като за първи път пов-
ториха прехода на Владимир
Русанов, който е със 110-

Адмирал Николай Евменов

Сега те гарантират надеждна защита на цялото
въздушно пространство над полуострова
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АБОНИРАЙТЕ СЕ
ЗА 2019!

Каталожен №605

1 месец 3 лв.

3 месеца 6 лв.

6 месеца 18 лв.

12 месеца 36 лв.

ÎÁÅÊÒÈÂÍÈßÒ

ÏÎÃËÅÄ

ÊÚÌ ÐÓÑÈß

ÎÁÅÊÒÈÂÍÈßÒ

ÏÎÃËÅÄ

ÊÚÌ ÐÓÑÈß

Вицепремиерът по въпро-
сите на строителството Ви-
талий Мутко напусна поста
президент на Руския футбо-
лен съюз (РФС). С това не-
говата връзка със спорта,
на чието управление той
посвети двайсет години от
своя живот, беше окончател-
но прекъсната.

Решението на Мутко да
освободи длъжността пре-
зидент на РФС слага черта
между миналото и бъдеще-
то на съвременния руски
спорт. Периодът на управ-
ление на Мутко ще се за-
помни не само с ярки побе-
ди и организиране на голе-
ми международни турнири,
но и с не по-малко резонан-
сните допингови проблеми,
които в крайна сметка го
накараха да прекъсне дей-
ността си в спорта.

Реформатор

Мутко се самоотстрани от
футбола още преди старта
на Световното първенство -
през декември миналата го-
дина, когато РФС временно
бе оглавен от Александър
Алаев - генералният дирек-
тор на съюза. Решението
беше предизвикано поради
това, че Мутко беше обя-
вен персона нон грата за
цялото олимпийско движе-
ние, което пожизнено го от-
страни от своите меропри-
ятия заради причастност

Âèòàëèé Ìóòêî çàâúðøè ñïîðòíàòà ñè êàðèåðà

Старши треньорът на руския национален отбор по фут-
бол Станислав Черчесов благодари на бившия прези-
дент на Руския футболен съюз Виталий Мутко за подк-
репата на "сборная": "На заседанието на Изпълнителния
комитет разбрахме, че Виталий Леонтиевич напуска поста
президент на РФС. Бих искал да му благодаря за онази
подкрепа, която той оказваше на "сборная" през тези
малко повече от две години. Смятам, че това е важен
момент  в професионалните отношения между ръково-
дител и целия колектив на националния отбор. Затова
още веднъж му казвам нашето отборно благодаря."

към нарушаване на антидо-
пинговите правила от стра-
на на спортистите.

Мутко оспори това реше-
ние в Спортния арбитражен
съд, но слушанията по това
дело още не са минали, а и
според експерти шансовете
да докаже своята правота
не са много.

През последната година
той последователно се ли-
ши от всички пълномощия по
управлението на руския
спорт, който преди това кон-
тролираше напълно първо
като министър, а след това
и като вицепремиер. След
като през декември мина-
лата година временно осво-
боди поста президент на
РФС, той напусна и съста-
ва на Организационния ко-
митет за Световното пър-
венство по футбол, а след
това, вече в състава на но-
вото правителство, от спор-
та премина към строителс-
твото.

По време на Световното
първенство по футбол в Ру-
сия, което беше признато
като най-добро в историята
на световния футбол, Мут-
ко оставаше в сянка, въп-
реки че в много отношения
благодарение на неговата
предприемчивост преди
около десет години се роди
идеята за провеждането на
този турнир, а след това тя
беше успешно реализирана.

Мутко беше наистина не-
равнодушен към футбола.
През 1997 г. той стана пре-
зидент на петербургския
"Зенит", а осем години по-
късно за първи път стана
президент на РФС. Именно
по негова инициатива рус-
кият национален отбор бе-
ше оглавен от чуждестранен
треньор - холандецът Гус Хи-
динк, който изведе отбора
до бронзовите медали на Ев-
ропейското първенство през
2008 г.

Мутко активно привлича-
ше в руския футбол големи
спонсори, реализираше
различни програми за него-
вото развитие. Неслучайно
негова отличителна черта
стана броят на построени-
те в страната стадиони.

Открит човек

Мутко винаги беше отво-
рен за общуване с фенове,
с журналисти и никога не се
притесняваше да изкаже
прямо своето мнение по
един или друг въпрос. Дори
в случаите, когато се нала-
гаше да говори на чужд
език. След като стана попу-
лярен благодарение на реч-
та си преди победата на Ру-
сия в борбата за правото
да получи Световното пър-
венство, получила названи-
ето "Лет ми спик фром май
харт", той и след това не се
стесняваше да използва неп-

реводима игра на думи с из-
ползване на местни идиома-
тични изрази. Неговата ре-
путация на полиглот стигна
до такова равнище, че пре-
ди три години руският пре-
зидент Владимир Путин на
шега му подари за рожде-
ния ден англо-руски разго-
ворник.

Мутко се стараеше да ра-
боти активно с всички ви-
дове спорт след назначава-
нето му на поста министър
през 2008 г. А работа има-
ше много - именно върху не-
го легна отговорността за
успешното представяне на
Русия на Олимпиадата в Со-
чи, което не беше толкова
лесно, като се има предвид,
че през 2010 г. отборът по-
каза най-лошия си резултат
на зимни Игри в историята.

Руският национален отбор
в крайна сметка победи на
домашната Олимпиада. В
много отношения благодаре-
ние на министъра на спор-
та, което отбелязаха всич-
ки ръководители на спорт-
ните федерации. Друг е въп-
росът, че подобна активност
се върна като бумеранг, ко-
гато дойде време да отго-
варя за най-големия в ис-
торията на Русия допингов
скандал. И, макар че Меж-
дународният олимпийски ко-
митет не представи преки
доказателства за неговата
вина, Мутко беше отлъчен
от световния спорт.

Приемникът

Сега министър на спорта
е Павел Колобков, а на рав-
нище вицепремиер спортния
отрасъл курира Олга Голо-
дец. Що се отнася до новия

президент на РФС, той ще
бъде избран на 22 февруа-
ри на поредната конферен-
ция на организацията. За-
сега никой не е обявил офи-
циално желанието си да се
кандидатира, но няма мно-
го време за размисъл -
крайният срок за подаване
на заявките е 13 януари.

"Взето е важно решение,
което ще легне в основата
на бъдещото развитие на
футбола в нашата страна -
коментира оставката на Мут-
ко Голодец. - Искам да бла-
годаря на Виталий Леонти-
евич за всички усилия, кои-
то положи за постигнатите
резултати в родния футбол.
Надявам се, че новият ръ-
ководител на РФС, който ще
бъде избран при напълно
свободно гласуване, ще из-
дигне футбола в Русия на
ново равнище. Днес има
предпоставки за това."

Експертите сочат като ос-
новен кандидат за вакант-
ния пост генералния дирек-
тор на "Газпромнефт" и пред-
седател на Съвета на дирек-
торите на "Зенит" Алексан-
дър Дюков. В сряда той при-
съства на историческото за-
седание на Изпълнителния
комитет на РФС, но в кръ-
га на колегите си не е раз-
говарял на тема предстоя-
щи избори. До края на фев-
руари длъжността прези-
дент на РФС ще изпълнява
Сергей Прядкин - президент
на руската Премиер лига. А
по-нататък целите са ясни -
класиране на "сборная за
Европейското първенство и
придвижване на заявката на
Санкт Петербург за органи-
зиране на финала на Шам-
пионската лига през 2021 г.

В сряда руският вицепремиер освободи последната си
длъжност в спорта - президент на Руския футболен съюз

Двукратният световен
шампион по ски бягане Сер-
гей Устюгов влезе в съста-
ва на националния отбор на
Русия за многодневната гон-
ка "Тур де Ски", съобщи
пресслужбата на Федераци-
ята по ски бягане на Русия.

Устюгов пропусна старта

Ñåðãåé Óñòþãîâ ùå áÿãà íà "Òóð äå Ñêè"
на сезона заради счупен
пръст. Миналата неделя ски-
орът участва в индивидуал-
ната гонка на 15 км в етапа
от Световната купа в Давос,
която за него стана първи
старт през този сезон. Ус-
тюгов показа 25-о време.

В мъжкия състав също та-

ка влязоха Алекнадър Бол-
шунов, Денис Спицов, Анд-
рей Мелниченко, Андрей Со-
бакарев, Глеб Ретивих, Ев-
гений Белов, Максим Вилег-
жанин и Андрей Ларков.

Женският национален от-
бор на Русия ще бъде пред-
ставен от Юлия Белоруко-
ва, Наталия Непряева, Анас-
тасия Седова, Анна Нечаев-
ская, Лидия Дуркина, Анна
Жеребятиева, Мария Исто-
мина и Елена Соболева. По-
късно към състава ще се
присъединят лидерите от
мъжката и женската конти-
нентална купа.

Сергей Устюгов е двукра-
тен световен шампион, но-
сител е на три сребърни и
един бронзов медал от пър-
венствата, има 13 победи в
етапи от Световната купа.
Той е печелил "Тур де Ски"
през сезона 2016-2017 г.

Сегашното издание на
"Тур де Ски" ще се състои
от 29 декември 2018 до 6
януари 2019 г.Сергей Устюгов


